
 اولین قطار ترانزیتی قزاقستان-ترکیه وارد
 ایران شد

برای اولین بار قطار ترانزیتی ریلی قزاقستان-ترکمنستان-ایران-ترکیه 
حامل محموله کانتینری گوگرد قزاقســتان از مرز اینچه برون وارد کشور 

شده و به زودی به تهران خواهد رسید.
در پی اجــرای تصمیم دولت ســیزدهم مبنــی بر تقویت مناســبات با 
همسایگان و کشورهای منطقه و همچنین برنامه وزارت راه و شهرسازی 
برای تقویت ترانزیت اعم از جاده ای و ریلی از خاک کشورمان و راه اندازی 
کریدورهای جدید، اولین قطار ترانزیتی قزاقستان-ترکمنستان-ایران-
ترکیه حامــل محموله ترانزیتــی گوگرد صادراتی ترکمنســتان بامداد 

جمعه ۲۷ خرداد از مرز ریلی اینچه برون وارد کشور شد.
قرار است این قطار سه شــنبه ۳۱ خرداد این هفته و همزمان با سفر قاسم 
جومارت توقایف رئیس جمهور قزاقســتان به ایران، وارد ایستگاه راه آهن 
تهران شود؛ در زمان حضور رئیس جمهور قزاقستان در تهران، قرار است 
مراســم نمادین افتتاح کریدور جدید ریلی قزاقســتان به ترکیه از خاک 

ایران باشیم.
پیش از این کالاهای قزاقســتان از طریق بندر اکتائوی این کشور به بندر 
باکو و ســپس با قطــار بکو-تفلیس-قارص به ترکیه می رفــت اما در پی 
افزایش هزینه حمل و نقل دریایی، مســیر ریلی ایران جایگزین کریدور 

دریایی-ریلی سابق از قزاقستان به ترکیه شده است.
سید محسن پورسیدآقایی مدیر عامل اســبق راه آهن پیش از این درباره 
علت اقتصادی نشــدن راه آ هن گرمســار-اینچه برون بــه خبرنگار مهر 
گفته بود: ایران با پول خــودش راه آهن گرگان-اینچه بــرون را احداث 
کرد ولی روس ها بار به این خط نیاوردند؛ روس هــا گفته بودند اگر ایران، 
ترکمنستان و قزاقستان خط آهن شرق روســیه را بسازند، ما ۱۰ میلیون 
تن بار به این خط آهن می آوریم؛ راه آهن احداث شــد اما دریغ از ۱۰ هزار 
تن بار.گفتنی است دوم خرداد امسال طی سفر سید میعاد صالحی معاون 
وزیر راه و مدیرعامل شــرکت راه آهن به قزاقستان، توافق نامه ای برای راه 
اندازی کریدور ترانزیتی این کشور به ترکیه از ریلی ایران به امضا رسید و 
قرار شد ظرف یک ماه این توافق نامه اجرایی شود.همچنین در این توافق 
نامه مقرر شد بخشی از بار چین-روسیه-اروپا که تا پیش از جنگ اوکراین 
از شــمال دریای خزر و از خاک روســیه به اروپا می رفت، از مســیر ریلی 

چین-قزاقستان-ایران-ترکیه به اروپا ترانزیت شود.

قطار محرمانه  ذخیره ارزی در زمان شش رئیس

راز ۱۳۹ میلیارد دلاری فاش شد!
خریدار  بعد از حدود شــش ســال ســکوت درباره 
دارایی های صندوق توســعه ملی، ســرانجام اعلام رقم 
۱۳۹ میلیــارد دلاری، محرمانگی که بهانه عدم انتشــار 
گزارشی در این باره بود را از بین برد؛ مراجع بین المللی، 
از این اتفاق به عنوان پرده برداشتن از راز صندوق توسعه 
ملی ایران یاد کردند.به گزارش ایسنا، به تازگی گزارشی 
Glob� )از سوی موسسه جهانی صندوق های ثروت ملی 
al swf( که در نیویورک قرار دارد، منتشر شد و نشان داد 
که صندوق توسعه ملی ایران با ۱۳۹ میلیارد دلار دارایی 
از رتبه ۳۵ به ۱۷ در بیــن صندوق های ثروت ملی بزرگ 
جهان رسیده است. این اعلام البته با ابراز تعجب از این که 
بعد از سال ها، صندوق توسعه ملی ایران از ترازنامه خود 
رونمایی کرده، همراه بود و این موسســه در گزارش خود 

عنوان کرد که صندوق از یک راز پرده برداشته است.
اگر مروری بر وضعیت گزارش های صندوق توسعه ملی 
در زمان حضور شش رئیس هیات عامل آن از زمان شروع 
فعالیت تاکنون داشته باشــیم، اینکه سال ها آمار دارایی 
آن اعلام نشده و اکنون راز آن فاش شده را به وضوح تائید 

می کند.
تشــکیل صندوق توســعه ملی، طبق بند)ح(ماده ۸۴ 
قانون برنامه پنجم توســعه، در ســال ۱۳۸۹ در مجلس 
تصویب و  در بهمن ماه همان سال به رئیس جمهور دولت 
دهم ابلاغ شــد. بر این اساس، ســال ۱۳۹۰ آغاز رسمی  
واریز حداقل ۲۰ درصد از منابع حاصل از صادرات نفت، 
گاز و فرآورده های نفتی به صنــدوق، طبق قانون بودجه 
بود و مقرر شد سالانه سه درصد به آن اضافه شود، از سال 
۱۳۹۶ و با اجرای برنامه ششم توسعه هم تکلیف شد ۳۰ 
درصد درآمد نفتی به صندوق واریز و ســالانه دو درصد 

افزایش پیدا کند.
نخستین رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی، رحیم 
قربانی بود که از تیرماه ۱۳۹۰ تا خرداد ۱۳۹۱ مسئولیت 

صندوق را برعهده داشــت، بعــد از او محمدرضا فرزین 
)مدیرعامل فعلی بانــک ملی(، به این ســمت منصوب 
شــد که البته مدت حضور  چندان طولانی نبود، با تغییر 
دولت، در مهرماه ۱۳۹۲ و با حکم حسن روحانی-رئیس 

دولت یازدهم- صفدر حسینی جایگزین فرزین شد.
در آن زمان، گزارش ها نشان داده بود که فرزین، صندوق 
توسعه ملی را با حدود ۵۳ میلیارد دلار تحویل داده است، 
به هر حال در این دوره، درآمد ســالانه نفتی ایران قابل 
توجه بود و از این جهت ســهم صندوق توســعه ملی نیز 
چشمگیر. البته چندی پیش، فرزین در همایش صندوق 
توســعه ملی، این عدد را به نوعی تائید کــرد و گفت که 
صندوق توسعه ملی زمان خروج وی، حدود ۵۵ میلیارد 

دلار دارایی داشته است.

آخرین آمار اعلامی صفدر حسینی؛ ۸۰ میلیارد دلار
 وقتی که صفدر حســینی به صندوق آمــد، نه به صورت 
مفصل ولی گاهی گزارشــی درباره دارایــی و موجودی 
صندوق توســعه ملی اعلام می شــد، وی نیمــه  تیرماه 
۱۳۹۵،  سر ماجرای فیش های حقوقی، صندوق توسعه 
ملی را ترک کرد ولی آخرین گزارشــی کــه اعلام کرده 
بود به اردیبهشت همان ســال بر می گشت که بر دارایی 
حدود ۸۰ میلیــارد دلاری صندوق توســعه ملی تاکید 

داشت.

آمار محرمانه شد...
ظاهرا رفتن صفدر حسینی از صندوق توسعه ملی پایان 
همان اعلام عمومی محدود دربــاره دارایی صندوق نیز 
بود؛ به طوری کــه بعد از وی، احمد دوست حســینی در 
مرداد ۱۳۹۵ به ریاســت هیات عامل صندوق توســعه 
ملی منصوب شــد که در زمان او، آماری درباره دارایی و 
موجودی صندوق منتشر نشــد. دوست حسینی مدت 

چندانی در صندوق نمانــد و در دی ماه ۱۳۹۶، مرتضی 
شــهیدزاده با حکم روحانی، به عنوان رئیس هیات عامل 
صندوق توسعه ملی انتخاب شد. در زمان این  دو رئیس، 
هر بار درخواست رســانه ای برای توضیح درباره دارایی 
صندوق توسعه ملی با پاسخ منفی مواجه و گفته شد که 

این آمار محرمانه است.
اما از مهرماه ســال گذشــته، مهدی غضنفــری با حکم 
رئیس جمهوری، ریاســت هیات عامل صندوق توسعه 
ملی را بر عهده گرفــت. در واقع اولین بــار بعد از حدود 
شش ســال، وی در اردیبهشــت امســال و در همایش 
صندوق ثروت ملی و عدالت بین نسلی از دارایی صندوق 
توســعه ملی رونمایی و  ۱۳۶ میلیارد دلار اعلام کرد و به 

محرمانگی این آمار پایان داد.

۱۱۰ میلیارد دلار وام، نقد؛ ۲۹ میلیارد دلار
این در حالی است که گزارش ماه جاری موسسه جهانی 
صندوق های ثروت ملی که براســاس گــزارش اعلامی 

صندوق توسعه ملی ایران منتشر شــد، حاکی از آن بود 
که این دارایی به ۱۳۹ میلیارد دلار افزایش پیدا کرده که 
شامل ۱۱۰ میلیارد دلار به صورت وام و ۲۹ میلیارد دلار 

دارایی نقدی است.

اگر دولت برداشت نمی کرد...
در ســال های اخیر به دفعات، و طبق اعلام، دولت سهم 
صندوق توســعه ملی از درآمد ســالانه نفــت را کامل 
پرداخت نکرده و به دلیل کاهش درآمد نفتی و کســری 
بودجه، با دریافت مجــوز و تصویب در بودجه ســالانه، 
حداقل ۲۰ درصــد واریز و مازاد را در اختیــار گرفته و یا 

به دلایل مختلف از منابع صندوق برداشت کرده است.
بر این اســاس طبق گفته تحلیلگران، اگر طی چند سال 
گذشته، ســهم صندوق توســعه ملی از درآمد نفت، به 
استناد قانون واریز شــده و منابعی خارج از اساسنامه آن 
برداشت نشده بود، به طور حتم اکنون دارایی آن بیش از 

این ۱۳۹  میلیارد دلار بود.

 بعد از پشت سر گذاشتن روزهای پرنوسان

خ ارز چگونه صورت گرفت؟ کنترل نر
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خانه  هنر   میرا

در سفر رئیس سازمان توسعه تجارت به روسیه چه گذشت؟

 انعقاد تفاهمنامه ها 
 و تاکید بر عضویت ایـران 

در اتحادیه اوراسیا

رئیس سازمان مالیاتی اعلام کرد

 شـرط اخـذ مالیات 
از تراکنش بانکی

سخنگوی صنعت برق:

ح های تشویقی برق   امسال طر
۱۰ برابر شده است

مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفت: امســال طرح های 
تشویقی برق ۱۰ برابر سال گذشته شده است.

 »مصطفی رجبی مشــهدی« افزود: از اتفاق های خوب امســال در صنعت 
برق، تدوین طرح های تشویقی بســیار خوب در بخش خانگی است که بر 
اساس آن می توان گفت امسال طرح های تشــویقی ۱۰ برابر سال گذشته 
است.  وی ادامه داد: بر این اساس به ازای هر کیلووات ساعت کاهش مصرف 

۵۰۰ تومان پاداش به مشترکان تخصیص داده می شود.

گام بلند دولت سیزدهم در افزایش توان تولید برق کشور

وگاه های حرارتی  ظرفیت نیر
سه هزار مگاوات افزایش یافت
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صفحه 5

رئیس جمهور مطرح کرد

اقتصادی  هدف گذاری رشد
 ۸ درصدی در کشـور

 معاون اول رییــس جمهور بر لزوم تســریع در 
تعیین شــاخص های فرهنگی کشور تاکید کرد 
و تجمیع داده ها و گزارشــات مربوط به مسائل 
فرهنگی کشــور را گامــی موثــر و مطلوب در 

شناسایی اولویت های فرهنگی کشور دانست.
 یازدهمین جلســه ســتاد هماهنگی نقشــه 
مهندســی فرهنگی کشــور به ریاست محمد 

مخبر معاون اول رییس جمهور برگزار شد.
مخبر در این جلســه اجرای نقشــه مهندسی 
فرهنگی کشور را از موضوعات مورد تاکید مقام 
معظم رهبری برشــمرد و گفت: دولت سیزدهم 
عملیاتی ســازی و اجــرای نقشــه مهندســی 

فرهنگی کشور را پیگیری می کند.  
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه رویدادها، 
حــوادث و ضرورت هــای جامعــه می توانند 
اولویت های کشــور را در مقاطع مختلف تغییر 
دهند، توجه به مســائل فرهنگی را از مهمترین 
اولویت های امروز کشور دانست و افزود: تا زمانی 
که به مســائل فرهنگی به عنوان یــک اولویت 
جدی توجه نشــود، شــاهد رفع مشکلات این 
حوزه نظیر اصلاح سبک زندگی و برطرف شدن 

آسیب های اجتماعی نخواهیم بود.  
مخبر با اشــاره به گــزارش ارائه شــده در این 
جلســه درخصوص عملکــرد کارگــروه مرکز 

رصد فرهنگی کشــور، بر لزوم تسریع در تعیین 
شــاخص های فرهنگی کشــور تاکیــد کرد و 
تجمیع داده ها و گزارشــات مربوط به مســائل 
فرهنگی کشــور را گامــی موثــر و مطلوب در 

شناسایی اولویت های فرهنگی کشور دانست.
وی افزود: مرکز رصد فرهنگی کشور با استفاده 
از گزارش ها، نظرسنجی ها و پایش های مختلف 
فرهنگی که توسط دســتگاه ها و نهادهای دیگر 
انجام شده است، می تواند عملکرد مطلوب تری 

در شناسایی اولویت های فرهنگی داشته باشد.
در ایــن جلســه کــه وزرای فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی، آموزش و پرورش، علوم، تحقیقات و 

فناوری،   ورزش و جوانان، معاون رییس جمهور 
در امور زنان و خانواده، رییــس نهاد نمایندگی 
ولی فقیه در دانشــگاه ها و رییس دانشگاه آزاد 
اســلامی نیز حضور داشــتند، حجت الاسلام 
عاملی دبیــر شــورای عالی انقــلاب فرهنگی 
گزارشــی از جدول محاســبه میــزان بودجه 
مورد نیاز برای اجرای برش های اســتانی نقشه 

مهندسی فرهنگی کشور ارائه کرد.
براساس این گزارش در پنج اســتان کشور کار 
به اتمام رســید و برش های استانی هفت استان 
کشــور در مراحل نهایی اســت و در ۱۹ استان 
باقیمانده برش های اســتانی در مســیر تدوین 

قرار دارد.  در ادامه این جلسه گزارشی از عملکرد 
کارگروه و مرکز رصد فرهنگی کشور ارائه و اعلام 
شــد که این مرکز به دنبال تجمیــع و پالایش 
داده ها و گزارش هایی اســت که در دستگاه ها، 
مجموعه ها و موسســات مختلف تهیه می شود 
تا ضمن اســتاندارد ســازی و یکپارچه کردن 
این اطلاعات زمینــه تصمیم گیری هرچه بهتر 

سیاستگذاران فرهنگی کشور را فراهم کند.  
براســاس این گزارش، مجموعــه گزارش های 
متعددی در این مرکز هم افزایی شــده و بیش 
از ۱۳ مرکز پژوهشــی، پژوهش های خود را در 
اختیار مرکز رصد قــرار داده اند که حدود ۲۴۳ 

گزارشی پژوهشی در قالب پیمایش و مطالعات 
فرهنگی و اجتماعی بوده اســت.  در این جلسه 
پس از ارائــه گزارش درخصــوص بودجه مورد 
نیاز برای تکمیل برش های اســتانی، اصل این 
گزارش بــه تصویب رســید و مقرر شــد محل 
تامین این منابع و جزئیــات آن در قالب گزارش 
تکمیلی به معاون اول رییس جمهور ارائه شود.  

وم تسریع در تعیین شاخص های فرهنگی کشور تاکید کرد مخبر بر لز
دولت



نماینده مردم خمینی شهر در مجلس:
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رئیس جمهور مطرح کرد
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 آقای دولت! معیشتی نمی خواهیم 
حقوق مان را می خواهیم!

غلامرضا بنی اســدی  حرفِ بازنشســتگانِ تامین اجتماعی، روشن 
است؛ عدالت بیمه ای را اجرا کنید.صریح ترین معادله را هم سرپرست 
ســابق ســازمان تامین اجتماعی بیان کرد: چرا قانون۷ برابر حداقل 
دستمزد، هنگام گرفتنِ حق بیمه رعایت می شــود اما هنگامِ پرداختِ 
مستمری نه؟ بله، حرف بازنشسته همین سخنِ محمد حسن زدا است 
که : ما نمی توانیم هنگام دریافت حق بیمه قانون ۷برابر را رعایت کنیم 
اما در هنگام پرداختِ مســتمری آن را رعایت نکنیم. ما خواهان رعایت 

رِ قانون بر اساس بیمه پردازی هستیم. مَّ
این که علی بهادری جهرمی در حســاب توییتری خود خبر داده: در پی 
درخواست های گروه هایی از بازنشستگان محترم درخصوص وضعیت 
دریافتی خود در ســال جاری از رئیس جمهور، به معاون اول دســتور 
داد موضوع را بــا حضور نمایندگان بازنشســتگان و ســازمان تأمین 
اجتماعی بررســی و پیشــنهادات حمایتی خود را ارائه کنند. را اگرچه 
یک گام به جلو می دانیم اما منطقش را با عدالت ناســازگار می بینیم. 
با کرامت انسانی هم ناهمخوان اســت این نگاه. ما صدقه نمی خواهیم. 
کمک معیشتی طلب نمی کنیم. بســته حمایتی در نظر نداریم. چنین 

پیشنهادی را هم جسارت به ساحت سازندگان ایران می دانیم.
توقع ما از حضرت آقای رئیســی به عنوان یک فقیــه و حقوق دادن در 
جایگاه ریاست جمهوری، ورود به ماجرا و احقاقِ بلاتنازل و تمام ساحتیِ 
حقوق بازنشستگان، وفق مصوبه هیئت امنای سازمان تامین اجتماعی و 
ناظر به تصویب دستمزد شورای عالی کار است. چیزی که هر سال مسیر 

افزایش حقوق و مستمری های این قشر را هموار کرده است.
ما نسلی هســتیم که از دیرباز دســت خود را به زانوی خویش گرفته و یا 
علی گفته و برخاســته ایم. در حین کار اگر بر زمین هم افتادیم، دســت 
برای طلب کمک دراز نکردیم باز هم به پای مجــروح خود تکیه کردیم و 
برخاستیم. امروز هم اگر چه پیر شده ایم اما آن باور هنوز در ذهن ما جوان 
است. با این نگاه اســت که هر نوع حمایت و بسته معیشــتی را با کرامت 
کارگری خود در تضاد می دانیم و پس می زنیم.ما روی حقوق شــرعی و 
قانونی خود پای می فشاریم. توقع ما این اســت که جناب رئیس جمهور 
رئیسی در این زمینه کنار ما باشد چنان که ما به روزگاران رزمندگان دفاع 
از وطن و مجاهدان عرصه تولید بودیم و کنار نظام ایستادیم. ما حق خود 
را می خواهیم. چون بدان برسیم خودما چون گذشته در تهیه بسته های 

معیشتی برای نیازمندان پیش قدم خواهیم بود.

و برای رفع تنش آبی  تاکید قالیباف به وزیر نیر
 و تدوین سند حکمرانی آب

 رئیس مجلس شورای اســلامی در دیدار با وزیر نیرو بر ضرورت تدوین 
ســند حکمرانی آب و مدیریت منابع آبی کشــور تاکید کرد و گفت: با 
اســتفاده از ظرفیت های موجود بــرای رفع تنش آبی در روســتاها و 

سایرمناطق گرفتار بحران به صورت ضربتی و کوتاه مدت اقدام شود.

به گزارش اداره کل اخبار و رســانه های گروهی مجلــس، محمدباقر 
قالیبــاف در دیدار با علــی اکبر محرابیــان با بیان این کــه بحران آب 
و مدیریــت منابع آبی یکی از مشــکلات اساســی کشــور اســت که 
باید در برنامه هفتم توســعه توجه شــود، گفت: لازم است با همکاری 
دستگاه های مسئول، سند حکمرانی آب تدوین شده و مبنای عملکرد 

بخش های مختلف در این باره شود.
رییس مجلس شورای اســلامی افزود: مجلس آمادگی دارد، در قوانین 
مختلف و نیز برنامه هفتم توسعه به وزارت نیرو کمک کند تا تصمیمات 
اصولی درباره کاهش اشــکالات در مدیریت منابع آبی گرفته شــود، 
همچنین کمیسیون های تخصصی مجلس آماده اند در فرآیند تدوین 

یک سند برای چگونگی حکمرانی در موضوع آب به دولت کمک کنند.
وی با بیان اینکه بــرای حل بحران کنونی و پیش رو آب باید ســه اقدام 
اساسی انجام داد، گفت: نخست اینکه با اســتفاده از ظرفیت های ایجاد 
شــده و قرارگاه های جهادی به صورت ضربتی مشــکل آب روستاها و 
مناطقی که دچار تنش آبی شده اند حل شــود، همچنین لازم است به 
پروژه های منتخب این حوزه توســط وزارت نیرو نیز توجه ویژه شود تا 
در زمان مقرر به بهره برداری برســد و مردم از منافع آن بهره مند شوند. 
سوم اینکه باید حتما سند حکمرانی آب را در یک زمان منطقی تدوین، 
نهایی و برای اجرای آن برنامه ریزی و اقدام شــود.در این نشســت علی 
اکبر محرابیان وزیر نیرو گفت: در مســئله آب و نحــوه اعمال حاکمیت 
و مدیریت منابع آب و اتمام طرح های نیمه تمام باید به ظرفیت خیرین 
توجه شود تا مشکلات حوزه آب برطرف شــود.وزیر نیرو افزود: وزارت 
نیرو برای اتمام پروژه های نیمه تمام آبی، ۳۵۲ طرح را در کشور انتخاب 

کرده و میزان بودجه مورد نیاز این پروژه ها نیز برآورد شده است.
وی همچنین در این جلسه گزارشــی از اقدامات این وزارتخانه جهت 
مدیریت منابع تولید برق و مدیریــت مصرف آن ارائه و تاکید کرد که در 
دولت سیزدهم از نخســتین روزها، برنامه ریزی برای افزایش تولید و 
مدیریت مصرف انجام شده است تا مردم آرامش بیشتری داشته باشند.

وزیر نیرو ضمــن قدردانی از مجلس بــرای نگاه ویژه بــه حوزه تامین 
نیازهای صنایع آب و بــرق در بودجه ۱۴۰۱، خاطرنشــان کرد: تداوم 
هماهنگی ها میان دولت و مجلس می تواند مانع پراکنده کاری شــده و 

گامی برای تخصیص اعتبارات بودجه سنواتی باشد.

آزادسازی 1/6 دهم میلیارد دلاری دارایی های 
ایران در عراق

 عضو کمیســیون امور داخلی کشــور و شــوراهای مجلس شــورای 
اسلامی از آزادســازی ۱/۶ دهم میلیارد دلار از دارایی های توقیف شده 
ایران در عــراق خبر داد.ابوالفضل ابوترابی گفت: طی روزهای گذشــته 
و با دیپلماســی قوی دولت آیت الله رئیســی  ۱/۶  دهم میلیارد دلار از 
دارایی های ایران در عراق آزاد شــد.نماینده مردم نجف آباد در مجلس 
شورای اســلامی افزود: این دارایی ها به دلیل فروش گاز ایران به عراق 
بود که به دلیل تحریم های اعمال شده در سیســتم بانکی علیه ایران و 
البته دیپلماسی فشــل دولت آقای روحانی در عراق توقیف بود.ابوترابی 
اظهار داشت: با آزادسازی این ۱/۶ دهم میلیارد دلار از دارایی های ایران 
تقریباً دارایی های توقیف شــده ایران در عراق به صفر رسیده است.وی 
خاطرنشان کرد: در روزی که قطعنامه شورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی علیه ایران صادر شد ما شاهد آزادسازی این دارایی ها بودیم.
عضو کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراهای مجلس شورای اسلامی 
یادآور شد: آزادســازی این دارایی ها تاثیر مستقیم بر کاهش قیمت ارز 

در داخل کشور دارد و ما در ادامه تاثیرات بیشتر آن را نیز خواهیم دید.

یادداشت

تریبون

نیویورک تایمز در گزارشــی مدعی شــد که ایران در 
حال حفر شبکه گسترده ای از تونل ها در جنوب سایت 
هسته ای نطنز است و ســعی کرد فعالیت های عمرانی 
در نطنــز را اقدامی مخفیانــه و تهدیدآمیز جلوه دهد؛ 
موضوعی که با واکنش سخنگوی سازمان انرژی اتمی 

ایران مواجه شد.
 بهروز کمالوندی در این خصوص به »نورنیوز« گفت: با 
وجود اینکه ایران تعهدی در ارائه اطلاعات فراپادمانی 
ندارد اما از آغــاز اقدامــات عمرانی بــرای جابجایی 
فعالیت های کارخانه تســای کرج به اطراف ســایت 

نطنز، آژانس را در جریان قرار داد.
سخنگوی ســازمان انرژی اتمی افزود: این 
جابجایی با هدف افزایــش ضریب حفاظت 
از تاسیســات صلح آمیز هسته ای کشورمان 
صورت گرفته و با اطــلاع آژانس بین المللی 

انرژی اتمی انجام می شود.
وی خاطرنشــان کرد: با توجه به شــفافیت 

کامــل اقدامــات کشــورمان، تردیدی نیســت که 
فضاســازی های رســانه های وابســته بــه جریــان 
صهیونیســتی برای ایجاد ابهام و ســوء استفاده های 

سیاسی راه به جایی نخواهد برد.
کمالونــدی گفــت: به دنبــال عملیــات 
تروریستی سال گذشته علیه مجتمع تولید 
سانتریفیوژ در کارخانه تسای کرج، تصمیم 
گرفته شد تدابیر امنیتی به ویژه در خصوص 
تاسیسات حساس تشدید شــود و به همین 
دلیــل اماکن تولیــد ســانتریفیوژ با هدف 
افزایش ضریب حفاظتی و امنیتــی آنها افزایش یافته 

است.
به گفته وی، آژانس بین المللــی انرژی اتمی در اجرای 

وظایف صیانتی خود کوتاهی داشته است؛ به طوری  که 
حتی در حد محکوم کردن اقدامات تروریســتی علیه 

تاسیسات کشورمان نیز اقدامی انجام نداد.
سخنگوی ســازمان انرژی اتمی در پایان گفت: ایران 
در حالی  کــه هیچ گونه تعهــد پادمانی بــرای اعلام 
فعالیت هایی که با هدف افزایــش قابلیت های پدافند 
غیرعامل تاسیســات هســته ای و ایجاد کارگاه های 
زیر زمینی به منظــور انتقال بخشــی از فعالیت ها به 
مکان های جدید نــدارد، اما همه ایــن اقدامات را که 

همچنان ادامه دارد به اطلاع آژانس رسانده است.

آژانس

خریدار   نماینده مردم خمینی شــهر در 
مجلس شــورای اسلامی، دســتور ساخت 
هواپیمــا توســط رییس جمهور را نشــانه 
تمرکز آیت الله رئیسی به توسعه توان داخلی 
دانست و گفت: دولت قبل روند توسعه علم 

را متوقف کرده بود.
حجت الاســلام محمدتقی نقدعلی درباره 
دســتور رییس جمهور در ســفر به استان 
اصفهان برای ســاخت هواپیمــای ترابری 
گفــت: رییس جمهور در ســفر به اســتان 
اصفهــان از ظرفیت هــای فناورانــه این 
استان به خصوص ظرفیت هواپیماسازی و 
توانمندی های هسا) شرکت هواپیماسازی 

ایران( بازدید کردند.
نماینده مردم خمینی شهر اصفهان افزود: 
کمتر از یــک ماه پیش، شــرکت هســا از 
هواپیمای ۹ نفره ساخت متخصصان داخلی 
کشور رونمایی کرد و آیت الله رییسی هم با 
توجه به تمرکزی که بر اســتفاده از ظرفیت 
داخلی کشور دارد، در جلسه شورای اداری 
اصفهان تاکید کرد که شرکت هسا توانایی 

ساخت هواپیما را دارد.
نماینده مردم خمینی شــهر با بیان اینکه 

به رغم داشــتن ظرفیت بالا و تــوان بالقوه 
شرکت هسا، این ظرفیت در دولت گذشته 
برای ساخت هواپیما متوقف شده بود، اظهار 
داشت: رویکرد دولت سیزدهم این است که 
توزیع بودجه برای ســازندگی در کل کشور 

بر اساس اولویت ها انجام شود.
وی افزود: این درحالی اســت که متاسفانه 
در دولت یازدهم و دوازدهــم، نمایندگان 
مجلــس از میــزان اختصــاص بودجه به 
اســتان ها بی اطــلاع بودند و پــروژه ها 
عمرانــی، ســازندگی و علمی کشــور هم 
متوقف شــده بود؛ حتی در مــواردی ولی 
الله ســیف) رییس وقت بانــک مرکزی( از 
اختصاص بودجه به بخش هــای مختلف 
اظهار بی اطلاعــی کرده تــا اعتبارات در 

محل لازم به ثبت نرسد.
نقدعلی با بیان اینکه دولت قبل در بســیار 
از موارد اعتقادی به توســعه کشور نداشت، 
گفــت: از جمله عــدم اهتمــام دولت قبل 
در توســعه نیروگاه های برق ســبب ایجاد 
مشــکلات در تامین برق کشور شد و چنین 
رویکردی در دولت قبــل در صنعت فضایی 
و هواپیماسازی کشور هم وجود داشت؛ اما 

رویکرد دولت ســیزدهم اعتماد به جوانان 
و نخبگان کشــور اســت که موجب رشد و 

توسعه کشور خواهد شد.
 شــرکت صنایع هواپیما سازی ایران)هسا( 
وابســته به ســازمان صنایع هوایی وزارت 
دفــاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح در 
نزدیکی شــاهین شهر در شــمال اصفهان 

است.
ســاخت جنگنده کوثر، طراحی و ساخت 
هواپیمای بدون سرنشــین ابابیل، تولید 
بالگردهــای شــاهد ۲۷۸، ظفــر ۳۰۰، 
شاهد ۲۷۴، شاهد ۲۸۵، ســاخت پروانه 
با مواد کامپوزیت، تعمیرات هواناو، تولید 
هواپیمای آموزشی ســیمرغ، هواپیمای 
آبپاش، ســاخت و تســت ترمز هواپیما، 
کمک به تجهیز و نوســازی نــاوگان ریلی 
کشــور و تامین تجهیزات مورد نیاز حوزه 
هوایی کشــور از جمله خدمات و تولیدات 
شرکت صنایع هواپیماسازی ایران )هسا( 

است.
رئیس جمهور نیز روز گذشــته در توضیح 
دستور ساخت هواپیما گفته بود: کار شرکت 
هواپیماسازی به مراتب گسترده تر، دقیق تر 

و بهتر از صنایع هواپیماســازی بود که بنده 
پیش از این و در سفر به تاتارستان مشاهده 
کرده بودم. در این شــرکت تمام پرنده ها با 
دقت ساخته می شــد و لوح هایی از سراسر 
جهان در تایید صنایع خــود گرفته بودند، 
ده ها گواهینامه داشــتند. لذا بــا توجه به 
ظرفیت های موجود در کشــور اعلام کردم 
هواپیمایی با ظرفیت حمل ۷۲ سرنشــین 

را در کشور بســازید. در این صنایع عده ای 
جهادگر در تلاش هســتند که به گفته آنها 
پــس از تاکید رهبــر انقلاب به گســترش 
صنایع دانش بنیان، خطوط تولید را افزایش 
دادند و درحوزه اشــتغال هم پیشرفت های 
قابل توجهی داشــتند و نماد تولید، دانش 
بنیان و اشتغال آفرین بودند که این حرکت 

جهادی است.

آژانس در جریان کامل اقدامات ایران در مجتمع نطنز است

خریدار   رئیس جمهور بــا بیان این که به 
دولتمردان تاکید کردم، دچار حاشــیه ها 
نشوند،از هدف گذاری رشد اقتصادی هشت 
درصدی در کشــور خبر داد و گفت: ســال 
گذشته رشــد اقتصادی را به قریب به پنج 

درصد رساندیم.
حجت الاســلام ســید ابراهیم رئیســی 
پیش از ظهر شــنبه در جمع مردم ورامین 
گفت: انسان با چشم ســر اشیا و اشخاص را 
تشخیص می دهد، اما اگر چشم دل نداشته 
باشد، دوست و دشمن را نمی شناسد، مردم 
ورامین و این خطه حقیقتاً نشــان دادند، در 
دفاع از انقلاب اســلامی از ابتدای پیروزی 

انقلاب در صحنه بودند.
وی گفت: مردم ورامین در هشت سال دفاع 
مقــدس، در دفاع از حریم و حــرم، در دفاع 
از ارزش های اســلامی خوش درخشیدند 
و نشان این بصیرت شــهدای عالیقدر این 
دیار اســت، نشــان صدق این مــردم مادر 
چهار شهید، پدر سه شهید و مادر و برادر دو 
شهید و خانواده های بســیار شهدا هستند، 

این شهر و دیار مزین به نام شهیدان است.

ترجیح دادم در سالگرد انتخابات 
ریاست جمهوری در بین مردم باشم

رئیس جمهور با بیــان این که مردم ورامین 
تنها بــه قیــام ۱۵ خــرداد ۴۲ و حضور در 
عرصه های مبارزه در ســال ۵۷ و هشــت 
سال دفاع مقدس بسنده نکردند، گفت: در 
جریان فتنــه ۸۸ مردم ورامیــن به صحنه 
آمدند و به ســوی تهران حرکــت کردند و 
گفتند، مــا همان مردان و زنان ســال ۴۲ و 
۵۷ هســتیم، حضور مردم در ۹ دی و اراده 

خداوند متعال به فتنه ۸۸ خاتمه داد.
رئیس دولــت گفت: من ترجیــح دادم، در 
سالگرد انتخابات ریاست جمهوری به جای 
رفتن در اجلاس سران و برگزاری یک جلسه 
شــکلی به پروژه های نیمه تمــام ورامین و 
قرچک ســر بزنم و به جمع مــردم ورامین 

بیایم، این برای من بسیار دلنشین تر بود.
وی برخورداری از یک مرکز درمانی مجهز 
برای این منطقه را جــزو ضرورت ها و نیاز 
مردم دانست و گفت: از ســاخت مجموعه 
مسکونی در قرچک ۱۰ سال می گذرد، که 
به دلیل کمترین اقدامات حقوقی و قانونی 
هنوز به بهره برداری نرسیده است، از دیگر 
پروژه های نیمه تمام را با حضور مسئولین 
منطقه بازدید شد، تصمیم خواهیم گرفت 
و این مشــکلات را از پیش پــا برخواهیم 

داشت.

ورامین فرمانداری ویژه شد
رئیســی بر اجرای یــک کار ســاختاری و 

تشــکیلاتی در ورامین تاکید کرد و گفت: 
باید یــک تمرکــز و اختیارات بیشــتر به 
مســئولین در ورامین داده شود، چون این 
منطقه در کنار تهــران واقع شــده مزایا و 
مشــکلاتی دارد، مزایای کنار تهران بودن 
خوب است، اما باید مشــکلات را به حداقل 
برســانیم، یکی از راه های کاهش مشکلات 
این اســت، که ایــن منطقــه تمرکزی در 
تصمیم گیری داشــته باشد، در همین سفر 
ان شــاالله فرمانداری ورامین به فرمانداری 

ویژه تبدیل می شود.
وی ادامه داد: این اقدام برای ایجاد تمرکز و 
انجام کار مردم در خود منطقه و شهرستان 
است، کار بعدی این اســت، که ما بار استان 
تهران را بکاهیم، برای این امر هم در شرق و 
هم در غرب تهران دستور دادیم، دو استان 
یکی در غرب و یکی در شرق تهران تشکیل 

شود.
رئیــس جمهور با بیــان این کــه مردم در 
شرایط کرونایی و در شــرایطی که دشمن 
در پی ناامید کــردن اقشــار مختلف بود، 
پای صحنــه آمدنــد، گفــت: در روزهای 
برگــزاری انتخابــات روزی ۷۰۰ خانواده 
داغدار می شــدند، اما امروز آمار فوتی های 
کرونا در کشــور یک رقمــی و در برخی از 
روزها نیز صفر اســت، این نیست جز لطف 
خدا و مشارکت مردم، هر کجا ما مشارکت 
مردم را داشــتیم، همانجا شاهد موفقیت و 

پیروزی بودیم.

در دولت بسترهای رانت خواری 
و فساد در کشور را اصلاح می کنیم

وی با اشــاره به کســری بودجــه دولت در 

ابتدای بر ســر کار آمدن گفت: همه به من 
و وزرا می گفتند، شــما چطور می خواهید، 
۴۸۰ هزار میلیارد تومان کســری بودجه را 
حل کنید، در شــرایطی کار را آغاز کردیم، 
که همان ماه اول بحث ایــن بود، که حقوق 
و دســتمزد از کجا پرداخت شود، اما باید خا 
را شکر کرد، که ســال ۱۴۰۰ را با موفقیت و 
بدون استقراض از بانک مرکزی و چاپ پول 

پشت سر گذاشتیم.
رئیس دولــت به رونــق کســب و کارها و 
دانشگاه و مدارس بعد از رهایی از کرونا خبر 
داد و افزود: ایــن موفقیت ها جز لطف خدا و 
کمک مردم نبود، پدران و مادران شما مردم 
ورامین جلودارهای نهضت هســتند، رأی 
مردم اجرای عدالت بود، مردم از ما عدالت، 
مبارزه با فقر، فســاد و تبعیض بود، ما دولت 
صادق الوعدی خواهیم بود، آن چه به مردم 
گفتیم، به مردم گــزارش خواهیم داد، اگر 
گفتیم طی چهار سال چهار میلیون مسکن 
باید ســاخته شــود، وعده ما و نیاز کشور و 
حکم قانون اســت، به آن پایبندیم، این کار 

در حال اجرای با سرعت است.
وی با بیان این که اگر چهار میلیون مســکن 
ساخته شــود، مانند ســال های قبل عقب 
ماندگــی خواهیــم داشــت، گفــت: بیمه 
ســلامت پنج میلیون خانــواده نیازمند را 
بدون پرداخت وجهی بیمه کرده اســت، این 
کار قطعاً تداوم خواهد داشــت، در خصوص 
عدالت آموزشی در تمام حوزه ها اجرا خواهد 
شد، اصلاح ساختارهای فسادزا برنامه دولت 
است، در دســتگاه قضائی با مفسد برخورد 
می کردیم، اینجا بسترهای فســادزا را حل 
کنیم، به مردم وعده دادیم، که ساختارهای 

فســاد و مولد نابرابری را اصــلاح کنیم، در 
دولت باید ســاختارها را اصلاح و بسترهای 
رانت خواری و فساد را در کشور اصلاح کنیم.

رشد اقتصادی ۸ درصدی برای کشور 
هدف گذاری شده است

رئیســی با بیان این که هر ســاختاری که 
مولد نابرابری در کشــور باشد، باید اصلاح 
شــود، گفت: برخی بر بنده برای ســفر به 
استان ها و شهرســتان ها خرده می گیرند، 
این افراد تجربــه با مردم بــودن را ندارند، 
من لذت بودن با مردم را کاملًا می چشــم 
و معتقدم همه مدیران اعم از اســتانداران، 
وزرا، فرمانداران، بخشداران و همه کسانی 
که به نام دولــت کار می کنند، باید با مردم، 
از مــردم و در میان مردم باشــند و بدانند، 
مشــکلات با حضور مردم و مشارکت مردم 

حل می شود.
وی با بیان این که امام )ره(، رهبری و شهدا 
و ســرداران به ما آموختند، که مشکلات با 
مشارکت مردم حل می شود، افزود: جبهه را 
همین مردم و بسیجیان اداره کردند، ارتش 
و ســپاه در عرصه بودند، اما مردم کنار اینها 
بودند، مشکلات اقتصادی را با حضور مردم 
حل می کنیم و دلیل این که برخی به بنده و 
همکارانم برای حضــور در بین مردم خرده 
می گیرند، این است، که تجربه با مردم بودن 
را ندارند، من ترجیــح دادم، برخلاف برخی 
که در ســالگرد انتخابات جلسه های شکلی 
گرفتند، به میان مردم بیایــم و ببینم، چه 
کارهایی بــرای مــردم انجام شــده و چه 

کارهایی مانده است.
رئیس قوه مجریه با اشــاره به سیاست های 

اقتصادی گفــت: مــردم، بــازار و فعالان 
اقتصادی باید رشد اقتصادی کشور را شاهد 
باشند، برای کشور رشــد اقتصادی هشت 
درصد را هدف گذاری کردیم، سال ۱۴۰۰ 
را در حالــی گذراندیم، که رشــد اقتصادی 
کشــور طبق اعلام بانک مرکــزی بیش از 
چهار درصد و قریب پنج درصد شد، در حالی 
کار را آغاز کردم، که در ســال های گذشته 
رشــد اقتصادی یک چهارم یک درصد بود، 
اما امروز آمــاری که داریــم، حاکی از عبور 
رشــد اقتصادی عبور کرده است، ما در آغاز 
راهیم، کار با حضور مردم آغاز شــده است 
و می بایســت، به رشــد اقتصادی در شأن 
ملت بزرگ ایــران و رفع همــه تحریم ها و 
دســت یابی به قدرت بازدارندگی در دنیا و 
نیز پاسداری از انقلاب و جمهوری اسلامی 

دست یابیم.

به دولتمردان تاکید کردم گرفتار 
حاشیه ها نشوند

وی پیشــوا را شــهر ســرداران و مردم این 
منطقه را حماسه ســاز خواند و گفت: خدا 
آیــت الله محمــودی امام جمعــه محترم 
ورامین را حفظ کند، شــما مردم انقلابی و 
حماســه ســازید، بدانید، ما علیرغم همه 
تهدیدهــا و تحریم ها و دشــمنی ها آینده 
کشور را بسیار روشــن می بینیم و دشمن 
که تاکنون راه بــه جایی نبــرده بعد از این 
نیز نمی تواند، ملت ما را متوقف کرده و یا به 
عقب بازگرداند و ما یک راه پیش رو داریم و 
آن هم راه اجرای عدالت و پیشرفت در کشور 
است، نه به عقب باز می گردیم و نه در جا می 
زنیم، فقط برای پیشــرفت در کشور تلاش 

می کنیم.
رئیس جمهــور گفت: بســیار ســعی در 
حاشــیه ســازی در این چند ماه کردند، اما 
به دولتمردان اعلام کردم، دچار حاشــیه ها 
نشوید، این حاشــیه ســازی ها در برخی 
ســال ها به مردم و کشــور ضرر رساند، من 
به همه افــراد صاحب تریبــون و قلم و همه 
کســانی که صاحــب جایــگاه اجتماعی، 
فرهنگی و رسانه ای هستند، عرض می کنم، 
بیایید کنار هم، دســت در دست هم برای 
رســیدن به هدف تلاش کنیم، این مکتب 
شهید سلیمانی است، که ما می توانیم را به 

جامعه القا کرده است.
وی افزود: هیچ مشــکل حل نشــدنی در 
کشور نداریم و عمیقاً باور داریم، مشکلات 
به دســت مردم و خدمت رسانی مردم حل 
می شود، گرفتار حاشــیه ها نشوید، به متن 
بپردازید، متــن خدمت مردم بــرای خدا 
اســت و تنها این راه رفع مشکلات کشور را 

در پی دارد.
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پیگیری های حقوقی و قضایی منجر به صدور رای نهایی شد
محکومیت بدهکار مالیاتی ۶۰۰ میلیارد تومانی 

به دو سال حبس تعزیزی
 با پیگیری قضایی سازمان امور مالیاتی کشور، فردی که بدهی مالیاتی 
قطعی معوق بــه میزان ۶۰۰ میلیارد تومان داشــت، مجــرم مالیاتی 

شناخته شد و به دو سال حبس تعزیزی محکوم شد.
به گزارش سازمان امور مالیاتی کشور، »حســین تاجمیر ریاحی« در 
این باره اظهار داشت: سازمان امور مالیاتی کشــور در سال ۱۴۰۰ و بر 
اساس سیاست های جدید ســازمان، علیه برخی اشخاص حقوقی که 
با نحوه فعالیت خود موجبات فرار مالیاتی خــود و دیگران و همچنین 
معوق ماندن وصول مالیات را فراهم کرده اند، اقدام به طرح شکایت در 

مراجع قضایی کرده است.
وی با اشاره به یکی از پرونده های بزرگ فرار مالیاتی که با پیگیری های 
حقوقی و قضایی مســتمر نهایتا منجر به صــدور دادنامه محکومیت و 
رای مجازات کیفری شد، گفت: با مکاتبه اداره کل امور مالیاتی جنوب 
اســتان تهران، احدی از مودیان مالیاتی با فعالیت گسترده اقتصادی و 
بدهی مالیاتی قطعی معوق نزدیک به ۶۰۰ میلیارد تومان معرفی شــد 
که با وجود استفاده از تمامی ظرفیت ها از جمله واحد اجرائیات، امکان 

وصول مالیات فراهم نشده بود.
مدیر کل دفتر حقوقی و قراردادهای سازمان امور مالیاتی کشور افزود: 
پیگیری قضایی ســازمان در نهایت منجر به صدور رای دادگاه کیفری 

مبنی بر دو سال حبس تعزیری مجرم مالیاتی شد.
تاجمیر ریاحی افزود: دفتر حقوقی و قراردادهای سازمان امور مالیاتی 
کشور برای این پرونده شکوائیه ای در دادســرای عمومی انقلاب ویژه 
رســیدگی به جرایم اقتصادی طرح و با بیان عناوین اتهامی از اقدامات 
مشارالیه که به انحاء مختلف و شــیوه های متعدد اقدام به فرار مالیاتی 
کرده بود، موفق بــه دریافت دادنامه محکومیت به اســتناد ماده ۲۷۴ 

قانون مالیات مستقیم به میزان ۲ سال حبس تعزیری شد.
وی تصریح کرد با اشخاصی که با ارتکاب جرایم مالیاتی تلاش می کنند 

از پرداخت مالیات خودداری نمایند برخورد خواهد شد.

مدیر روابط عمومی بانک مرکزی:
مسدودسازی حساب های با تراکنش بالای ۵۰۰ 

میلیون تومان صحت ندارد
مدیر روابط عمومی بانک مرکزی اعلام کردشایعات مطرح شده درباره 
مسدودسازی حساب های با تراکنش بالای ۵۰۰ میلیون تومان به هیچ 

وجه صحت ندارد.
 مدیر روابط عمومی بانک مرکزی اعلام کرد شایعات مطرح شده درباره 
مسدودسازی حساب های با تراکنش بالای ۵۰۰ میلیون تومان به هیچ 

وجه صحت ندارد و چنین برنامه ای در دستور کار بانک مرکزی نیست.
گفته شده است حساب هایی که با دستور مقام قضائی مسدود شده اند 
همگی مربوط به افرادی اســت که بطور غیرقانونی در  معاملات فردایی 

ارز و طلا فعالیت داشته اند.

رییس اتحادیه تالارهای پذیرایی مطرح کرد
بازگشت آرام تالارهای پذیرایی به مدار فعالیت 

بعد از واکسیناسیون در دولت سیزدهم
 رییس اتحادیــه تالارهــای پذیرایی گفــت: به دلیل ورشکســتگی 
های عظیمی که در این بخش طی دوران شــیوع کرونــا رخ داد، بعد از 
واکسیناسیون عمومی در دولت سیزدهم این ســالن ها به آرامی روند 

بازگشت به مدار فعالیت را طی می کنند.
 

از اســفندماه ســال ۹۸ بیماری نوظهوری موجب ایجاد محدودیت و 
ممنوعیت در فعالیت های عادی زندگی روزانه شد که نه تنها ایران بلکه 

جهان را تحت تاثیر خود قرار داد.
کووید ۱۹ با سرعت شیوع بالا و مرگ و میر ناشی از آن زندگی را مختل و 
کسب و کارهای مختلف را دچار مشکلات فراوان کرد زیرا برای کنترل 
این بیماری تعطیلی های فراوانی و طولانی مدتی اجرا شــد که در پی 
آن درآمدها تحت تاثیر قرار گرفت.مردم برای دوری از مبتلا شــدن به 
کرونا ترددهای خود را کاهش دادند و بیشتر خریدها محدود به فضای 
اینترنتی و خریدها در فضای مجازی شــد، به همین دلیــل آرام آرام 
اقتصاد کشورها دچار مشکلات فراوان شــد.پس از گذشت یک سال و 
بحران های فراوان در جهان، واکســن این ویروس برای ایمنی عمومی 
کشف شد و از اسفندماه سال ۹۹ نخستین محموله های واکسن کرونا 
برای واکسیناســیون کادر درمان وارد کشور شــد اما این پایان ماجرا 
نبود.با وجود سرعت واکسیناسیون جهانی و ایمنی مردم در مقابل آن،  
واردات واکسن کرونا به ایران به آهستگی انجام می شد، به همین دلیل 
تنها قشر اندکی از مردم که شــامل کادر درمان و گروه های پرخطر در 

مقابل این بیماری بودند واکسن را دریافت کرده بودند.
مردادماه ســال ۱۴۰۰ آیت الله سید ابراهیم رییســی به عنوان رییس 
جمهوری دولت سیزدهم سکان کشور را به دســت گرفت به سرعت با 
دریافت رای اعتماد کابینه خود از مجلس شــورای اسلامی کار خود را 
آغاز کرد.رییس جمهوری واکسیناسیون عمومی را اولویت کشور قرار 
داد و با دستوراتی به وزرا و نهادهای مربوطه، خواستار سرعت بخشیدن 
برای کنترل این بیماری شــد تا با ایجاد ایمنی برای مردم، کشــور به 

مسیر اصلی اقتصادی خود بازگردد.
با افزایش واردات و ســرعت بخشــی به واکسیناســیون عمومی، در 
کوتاه ترین زمان تمام قشــرهای جامعه در مقابــل ویروس کووید ۱۹ 
ایمن شدند و چرخه شــیوع این بیماری کاهش یافت، به این ترتیب با 
بازگشتن زندگی عادی به جامعه، مشــاغل مختلف بار دیگر به چرخه 
اقتصادی بازگشتند.یکی از اصنافی که در دوران کرونا آسیب بسیاری 
را متحمل شــدند تالارها و ســالن های پذیرایی بودند که بر اســاس 
آمارهای اعلام شده، در دوران کرونا و تعطیلی تجمع ها بیش از ۴۰ هزار 
نفر در این بخش بیکار شــدند.همچنین بیش از ۵۰ درصد سالن ها به 
دلیل عدم توان در پرداخت اجاره بها و حقوق کارگر ورشکســته شده و 
مجبور با تعطیلی تالارها خود شدند.در همین راستا، »خسرو ابراهیمی 
نیا« رییس اتحادیه تالارهای پذیرایی در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی 
ایرنا با بیان اینکه بیش از نیمی از ســالن داران تعطیل شده اند، تصریح 
کرد: با شیوع ویروس کرونا در کشــور، فضاهایی که تجمع در آنها شکل 

می گرفت برای کنترل انتشار ویروس بسته شدند.
وی افزود: بســته شــدن تالارهــای پذیرایی بــا وجــود رعایت تمام 
دســتورالعمل های بهداشــتی برای مراقبــت از حاضــران، موجب 

ورشکستگی و به دنبال آن تعطیلی کامل این مراکز شد.
ابراهیمی نیا خاطرنشان کرد: بسیاری از این واحدها استیجاری بودند 
و به دلیل طولانی شدن زمان ویروس کرونا تا دوسال پرداخت ها دچار 

تعویق شد و بخشی از این کسب و کار از بین رفت.

بازار

رئیس کل ســازمان امور مالیاتی گفت: بررسی امکان 
بازنگری یا تعدیل مالیات تعیین شــده برای اصناف و 

کسبه به ممیزان ادارت کل امور مالیاتی واگذار شد.
داوود منظور دربــاره مالیات اصناف و کســبه گفت: 
مالیات اصناف تعدیل نشــده اســت بلکــه تمهیدات 
تســهیل گری را ایجاد کــرده ایم و با توجــه به اینکه 
مالیات تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مســتقیم 
عملًا یــک مالیات مقطوعی اســت که ســازمان امور 
مالیاتی اعلام می کند، لذا ما بــه ادارات کل مان اختیار 
داده ایم که اگر مالیات مقطوعی که اعلام شــده، مورد 
رضایت مؤدیان نیســت و همچنین مؤدیان هم علاقه 
مند هســتند حتماً از تبصره ماده قانــون مالیات های 

مســتقیم اســتفاده کنند چــون مؤدیان 
کوچکی هستند که نمی خواهند اظهارنامه 
بدهند و علاقه مند به اســتفاده از تسهیلات 
تبصــره مــاده ۱۰۰ قانــون مالیات هــای 
مستقیم هستند، لذا این مالیات هایی که به 
صورت سیستمی محاسبه شــده، بتوانند با 
مستنداتی که دریافت کرده و صحت سنجی 

ای که انجام می شود، ادارت کل امور مالیاتی استان ها 
بتوانند ارقام آن را تعدیل کنند.

وی افــزود: ایــن فرآینــد )امــکان بررســی مجدد 
مالیات های تعیین شــده برای مؤدیــان مالیاتی( را تا 
پیــش از در موضوع اظهارنامه های مالیاتی و کســانی 

که از تبصــره ماده ۱۰۰ قانــون مالیات های 
مستقیم اســتفاده نمی کردند، داشته ایم اما 
در بحث تبصره مــاده ۱۰۰ این قانون چنین 
فرآیندی تعریف نشــده بود و بــرای اولین 
بار اســت که اجرا می شــود و این فرآیند به 
پرونده های مالیاتی ذیل تبصره ۱۰۰ قانون 

مالیات های مستقیم افزوده شد.
رئیس کل ســازمان امور مالیاتی ادامه داد: امیدواریم 
مؤدیانی که نسبت به مالیات های مقطوع گلایه مندی 
دارند اعم از اینکه معتقدند مبالغ واریزی به کارتخوان 
آنها لزوماً درآمد نبوده یا اینکه نسبت به ضرایب فعالیت 
یکه مبنای محاسبه مالیات قرار گرفته معترض هستند 

یا هر گونه اعتراض دیگری دارنــد، به ممیزان مالیاتی 
ادارات کل امور مالیاتی مراجعه کرده تا رسیدگی شود.

منظور تأکید کرد: به ادارات کل امور مالیاتی استان ها 
دسترســی داده ایم که تعدیل هــای لازم را روی ارقام 
مالیاتــی ذیل تبصره مــاده ۱۰۰ قانــون مالیات های 
مســتقیم برای جلب رضایت بیشــتر مؤدیان، اعمال 
کنندمعاون وزیر اقتصاد در پاســخ به اینکه آیا ســقف 
خاصی برای ارقام مورد اعتراض کســبه در نظر گرفته 
شــده؟ اظهار کرد: مبنا همانی است که ســامانه امور 
مالیاتی نشــان می دهد؛ تعدیل ها و تغییــرات به نظر 
خبرگی که در ادارات کل امــور مالیاتی در نظر گرفته 

می شود، برمی گردد.

 مدیــر سیســتم های تســویه و پرداخــت شــرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه اعلام 
کرد: سود سنواتی ۳۷ شرکت تا پایان هفته گذشته به 
حساب بانکی بیش از ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار سهامدار از 

طریق اطلاعات سامانه سجام واریز شده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت سپرده گذاری مرکزی 
اوراق بهادار و تسویه وجوه )سمات(، »حسین قشمی« 
با بیان مطلب بالا افزود: از ابتدای ســال جاری تا پایان 
هفته گذشته، ســود ســنواتی ۲ میلیون و ۷۶۷ هزار 
سهامدار از طریق اطلاعات ســامانه سجام به حساب 

بانکی سهامداران پرداخت شده است.
وی تصریح کرد: شــرکت های »گــروه دارویی برکت، 

شــرکت بهنوش ایران، گــروه دارویی البرز 
)گروه ســرمایه گذاری البــرز(، بانک دی، 
پالایش نفت تهران، فــولاد مبارکه اصفهان، 
پترو صنعت گامــرون، تولید نیــروی برق 
دماوند، شفا دارو، سرمایه گذاری ساختمان 
نوین، بانک سینا، گروه توســعه هنر ایران و 
غلتک سازان ســپاهان« از ۱۰ خرداد تا ۲۸ 

خردادماه سال جاری سود ســنواتی خود را به حساب 
سهامدارانشــان واریــز کرده اند.قشــمی اضافه کرد: 
شــرکت های »ســرمایه گذاری پردیس )سهام و حق 
تقدم استفاده نشــده(، بیمه حکمت صبا، بیمه نوین، 
ســرمایه گذاری صنــدوق بازنشســتگی )حق تقدم 

استفاده نشده(، سیمان درود، بورس انرژی، 
سرمایه گذاری خوارزمی، داروسازی فارابی 
)حق تقدم استفاده نشــده(، سرمایه گذاری 
توســعه گوهران امید، فولاد آلیــاژی ایران، 
کشــتیرانی دریای خزر، بانــک کارآفرین، 
ســرمایه گذاری بوعلی، گروه توســعه مالی 
مهر آیندگان، پســت بانک، سرمایه گذاری 
صنایع پتروشــیمی، تامین ســرمایه بانک ملت )حق 
تقدم استفاده نشــده(، ســرمایه گذاری توسعه ملی، 
ســرمایه گذاری صنعت بیمه، جنرال مکانیک و بانک 
ملت« نیز از ابتدای ســال جاری تا بــه امروز مطالبات 
سنواتی صاحبان ســهام خود را از طریق سامانه سجام 

پرداخت کرده اند.ســجام یک سامانه زیرساختی برای 
شناسایی مشــتریان جهت ورود به باشگاه بزرگ بازار 
ســرمایه ایران اســت که تمام فعالان این بازار اعم از 
ســرمایه گذاران، مشــتریان و مدیران نهادها در این 
ســامانه، فقط یک بار برای همیشه اطلاعات خود را در 
آن ثبت خواهند کرد و پس از احــراز هویت حضوری 
و غیرحضــوری قادر بــه دریافت خدمــات مبتنی بر 
داده های تایید شده خواهند بود.بر اساس این گزارش، 
از طریق این ســامانه اطلاعات هویتی، شماره حساب، 
شماره موبایل، آدرس الکترونیکی و اقامت دایمی فرد 
ثبت می شــود و از آن به بعد هیچ نهــاد مالی نیازی به 

دریافت مجدد اطلاعات آن سهامدار را ندارد.

مالیات

سجام

خریدار   رئیس کل ســازمان امور مالیاتی 
در بخشــنامه ای به ادارات کل امور مالیاتی 
اعلام کرد: در مــواردی که در رســیدگی 
ادارات امور مالیاتی اسناد، مدارک و شواهد 
مثبته ای دال بر درآمدی بودن آن به دست 
نیاید، ادارات امور مالیاتی به صرف تراکنش 
بانکــی مجاز بــه اعمال ضریب یا نســبت، 
ســود فعالیت و مطالبه مالیات از این بابت 
نیســتند. در بخشــنامه داود منظور آمده 
است: پیرو بخشنامه شــماره ۱۶/۹۹/۲۰۰ 
در تاریــخ ۱۳۹۹/۱/۳۱ و اصلاحات بعدی 
آن در ارتباط با نحوه بررســی و رســیدگی 
به اطلاعات پولــی و مالی واصلــه از جمله 
تراکنش های بانکی و با توجه به آرای متعدد 
مصادره از سوی شعب دیوان عدالت اداری 
و همچنین شعب شــورای عالی مالیاتی در 
نقض آرای هیات های حل اخلاف مالیاتی و 
با توجه به نارضایتی های ایجاد شده در نحوه 
عملکرد ادارات امور مالیاتی در رسیدگی به 
تراکنش های بانکی به ویژه بنده )۱۸( آن، 
موارد زیر در رسیدگی به تراکنشهای بانکی 
لغایت عملکرد ســال ۱۳۹۹ توسط ادارات 
امور مالیاتی و مراجــع حل اختلاف مالیانی 

مورد تاکید قرار می گیرد.
۱- همانطــور کــه در بخشــنامه مذکور 
و ســایر مکاتبات ســازمان تاکید شــده  و 

اطلاعــات حســاب های بانکی فی نفســه 
موید درآمد اشــخاصی نیســت مگر اینکه 
طبق رســیدگی های انجام شــده و اسناد، 
مدارک، شــواهد و قرائن مثبتــه درآمدی 
بودن آن احراز شــود. بنابراین در مواردی 
که در رسیدگی ادارات امور مالیاتی اسناد، 

مدارک شــواهد و قرائن مثبتــه ای دال بر 
درآمدی بودن آن به دســت نیاید و ادارات 
امور مالیاتی به صــرف تراکنش بانکی مجاز 
به اعمال ضریب یا نســبت، ســود فعالیت 
و مطالبــه مالیــات از این بابت نیســتند. 
در صورتی که قبلا بدون توجــه به این امر 

نسبت به مطالبه مالیات اقدام شده است به 
مراتب در رســیدگی مجدد در اجرای ماده 
۲۳۸ قانون مالیات های مستقیم و با مراجع 
حل اختلاف مالیاتی حســب مورد بشــرح 

فرق مورد رسیدگی قرار گیرد.
۲- در مواردی که پیش از این بدون رعایت 

شــرایط بند )۱( نســبت به مطالبه مالیات 
اقدام و مالیات متعلقه به قطعیت رســیده 
اســت، قطعیت مالیات دلیلی بــر تلقی در 
آمدی بودن برای بانکــی مذکور نبوده و در 
این صــورت ادارات امور مالیالــی مجاز به 
مطالبه مالیــات برارزش افــزوده و جریمه 
موضوع ماده ۱۹۲ )کتمــان در آمد( از این 
بابت نخواهند بود مگر اینکه طبق اســناد و 
مدارک و شــواهد و قرائــن مثبته درآمدی 

بودن آن احراز شود.
در مواردی کــه در اجرای مــاده ۹۷ قانون 
مالیات های مســتقیم نســبت بــه صدور 
برگ تشــخیص مالیات بر اساس اظهارنامه 
برآوردی )اعم از سیســتمی با رســیدگی 
توســط اداره امور مالیاتی( و بدون رعایت 
بند )۱( اقــدام شــده اســت، ادارات امور 
مالیاتی پــس از دریافت اعتــراض عمومی 
به همراه اظهارنامه مالیاتــی، مطابق مفاد 
این بخشــنامه اقدام کنند.۳- بــا توجه به 
مقررات بند )م( تبصــره )۱۲( قانون بودجه 
سال ۱۴۰۰ کل کشــور، مفاد این بخشنامه 
در خصوص واریزی به حســاب های بانکی 
از طریق ابزار پرداخت هــای بانکی از جمله 
دســتگاه کارتخوان بانکــی)pos(، جاری 
نبوده و در اینگونه موارد اثبات غیر در آمدی 

بودن آن با مودی است.

مالیات اصناف تعدیل نشده؛ فقط فرآیند بازنگری تسهیل شده است

واریز سود سنواتی به حساب ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار سهامدار از طریق سجام

 بعد از پشت سر گذاشتن روزهای پرنوسان

خ ارز چگونه صورت گرفت؟ کنترل نر
محمدحسین ســیف اللهی مقدم  نرخ 
ارز در بازارهای غیر رســمی متأثر از برخی 
اخبار سیاسی و شیطنت برخی کشورهای 
همســایه روزهای پرنوســانی را پشت سر 
گذاشــت، فرایندی که تلاش داشت بانک 
مرکزی را وارد بازی بــی حاصل مداخله در 

بازار کند.
نــرخ ارز در بازارهای غیر رســمی متأثر از 
برخی اخبار سیاســی و شــیطنت برخی 
کشورهای همســایه روزهای پرنوسانی را 
پشت ســر گذاشــت، نرخ هایی که واقعیت 
اقتصــادی نداشــت، فراینــدی که تلاش 
داشت تا بانک مرکزی را بار دیگر وارد بازی 

بی حاصل مداخله در بازار ارز کند.
نکته ای کــه صالح آبادی رئیــس کل بانک 
مرکزی در جمع اعضای کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس بر آن تاکید کرد و گفت:  برای 
ایجاد تعادل در بازار ارز فقط بخشــی از ارز 

صادرکنندگان به بازار ارز عرضه می شود.
هر چند به گفته رئیــس کل بانک مرکزی 
منابــع ارزی بانک مرکزی بــه لحاظ حجم 
ذخایر در تاریخ این بانک کم سابقه است اما 
در شرایط جنگ اقتصادی، این منابع باید با 
تدبیر هزینه شــود و اولویت نخست آن در 
شرایط کنونی پیشــبرد اهداف توسعه ای 

کشور است.
در همین راســتا بانک مرکزی طی روزهای 
اخیر با کسب مجوز خاص از جلسه سران قوا 
مجموعه برنامه هایی را برای تعادل بخشی 
در بازار ارز اتخاذ کــرد، برنامه ای که هدف 
نخست آن پاســخگویی به نیاز واقعی بازار 

و تأمین ارز مــورد نیاز وارد کننــدگان، با 
کمترین دخالت مســتقیم بانک مرکزی در 

قالب حضور مستقیم در همراه بود.
رئیس کل بانــک مرکزی در ایــن زمینه 
می گوید:  سیاست بانک مرکزی در شرایط 
کنونی به هیچ وجه مداخله مستقیم با نرخ 
پایین تر از نرخ بازار غیر رسمی نیست بلکه 
تســهیل گری برای عرضــه ارز در اختیار 
صاحبان ارز و عمق بخشــی به بازار با نرخ 
توافقی اســت تــا از این طریق بــا افزایش 
عرضه نرخ های غیر رسمی به تعادل برسد، 
و این سیاستی است که تاکنون جواب داده 

است.
براین اســاس سیاســت بانک مرکزی در 
شرایط کنونی به هیچ وجه دخالت مستقیم 
نمی کند چراکه این اقدام به مانند پاشیدن 
آب بر روی شوره زار است. باید تاکید کرد با 
وجود وضعیت مناسب ذخایر ارزی کشور، 
این نهاد سیاســتگذار ارزی کشور تاکنون 
برای تعادل بخشیدن به بازار از منابع بانک 
مرکزی استفاده نکرده است بلکه با تسهیل 
گری در فرایند عرضه ارز حاصل از صادرات 
صادرکنندگان بستر را برای افزایش عرضه 
در بازار با نــرخ توافقــی در صرافی ها مهیا 

کرده است.
لامعی معاون اداره صــادرات بانک مرکزی 
در زمینه سیاســت بانک مرکزی در حوزه 
ارز می گویــد:  بانــک مرکــزی براســاس 
اطلاعات بدســت آمده از رصد و پایش بازار 
ارز و شناسایی مشکلات ورود اسکناس ارز 
حاصل از صادرات از ســوی صادر کنندگان 

و همچنین به منظور روان ســازی خرید و 
فروش ارز در شــبکه رســمی صرافی های 
کشــور، تدابیر ویژه ای اتخاذ کــرد که در 
همین راســتا از ۲۲ خرداد صادرکنندگان 
این اجــازه را پیدا کردند کــه ارز حاصل از 
صادرات خود را در شبکه رسمی صرافی ها با 
ارائه اظهار نامه گمرکی با نرخ توافقی عرضه 

کنند.
به گفته این مقام مسئول در بانک مرکزی؛ 
در حال حاضر تمامی افراد می توانند در یک 
فرایند قانونی که بانک مرکزی زیرســاخت 
قانونی آن را مهیا کرده اســت با مراجعه به 
صرافی ها بــه هر میزان ارز مــورد نیاز خود 
را خریداری یا ارز در اختیار خــود را با نرخ 

توافقی عرضه کنند.
در حال حاضر دارنــدگان عمده ارز ازجمله 
صادرکنندگان پتروشیمی پای کار هستند 
و نیــاز ارز واردکننــدگان در ســریع ترین 
زمــان ممکــن تأمین می شــود همچنین 
نیازهای خرد مردم همچون ارز مسافرتی و 

دانشجویی با گشایش مجدد سرفصل های 
۲۴ گانه از سوی صرافی ها تأمین می شود.

بهزاد لامعــی می گوید:  از روز چهارشــنبه 
بانک مرکزی با انتشــار اطلاعیــه ابهامات 
موجــود در این زمینــه را برطــرف کرد و 
براســاس مقررات بالا دســتی کلیه افراد 
حقیقی با اظهــار ارز خــود در گمرکات و 
مبادی ورودی کشــور می توانند بدون هیچ 
ممانعتی اسکناس وارد کشور کنند، ضمن 
اینکه از معافیت مالیاتی نیز برخوردار شوند 
همچنین در مورد ارزهای خانگی در سطح 
خرد نیز دارندگان ارز می توانند تا سقف ۱۰ 
هزار یورو یا معادل ان به شکل دیگر ارزها با 
مراجعه به شبکه رسمی صرافی های کشور 
ارز خــود را بــا نرخ های توافقــی به فروش 

برسانند.
معــاون اداره صــادرات بانــک مرکزی در 
خصوص نرخ ارز رایج در کشــور نیز گفت: 
در حال حاضر نرخ رسمی ارز در سایت بازار 
متشکل ارزی منتشــر می شود و هموطنان 
عزیز می تواننــد ارز مورد نیــاز خود که در 
ســرفصل های ارزی برای مواردی همچون 
مسافرت، ارز مورد نیاز دانشجویی یا بیماری 
را براســاس ضوابط تعیین شــده برای این 
مصارف از این بازار با نرخ های رسمی تأمین 

کنند.
وی در خصــوص وجــود اختــلاف قیمت 
درصرافی های رسمی نیز گفت: نرخ موجود 
در شــبکه صرافی ها براساس توافق و رقابت 
حاصل می شــود ضمن اینکه در این شبکه 
هزینــه ای نقل و انتقال اســکناس بســتر 

مناسبی برای رقابت میان صرافی ها و صادر 
کنندگان ایجاد کرده اســت لذا تفاوت نرخ 
جزئی موجود در شبکه های صرافی رسمی 

ناشی از همین امر است.
لامعــی تاکیــد کــرد: نرخ هایی کــه در 
شــبکه های اجتماعی منتشــر می شود به 
هیچ وجه مورد تأیید بانک مرکزی نیست و 
افراد سود جو تلاش می کنند تا با جو سازی 
نرخ کاذب ایجاد می کننــد لذا این نرخ ها به 
هیچ وجه نرخ های مورد معامله نیست بلکه 
نرخ های مورد معامله نرخ هایی است که در 
شبکه های رسمی صرافی ها مردم به انها هم 

اسکناس خود را عرضه می کنند.
در همین حال عمق بخشی به بازار از طریق 
ورود بانک ها به بازار عرضه ارزهای دولتی از 
دیگر تمهیدات بانک مرکزی برای متعادل 
ساختن بازار اســت؛ در همین حال کنترل 
نقدینگــی با ایجــاد محدودیــت در نقل و 
انتقــال نقدینگــی از طریق ســامانه های 
بانکی، مسدود ســازی حساب های فعالان 
غیر مجــاز بــازار ارز و ممنوعیت معاملات 
فردایی ارز و طــلا از دیگــر اقدامات بانک 

مرکزی برای متعادل ساختن بازار است.
همچنین با تدابیر پیش بینی شده از سوی 
بانک مرکــزی به منظور جلوگیری از ســو 
استفاده ســود جویان و همچنین تسهیل 
در تأمین ارز مورد نیاز متقاضیان خرید ارز 
فعالیت تمام صرافی های سراســر کشور که 
عضو بازار متشــکل ارزی هســتند در ایام 
تعطیل به منظور تنظیــم گری بازار ارز دایر 

هستند.
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سخنگوی وزارت صمت:
و تا ششم تیر برای واریز  و خودر منتخبان رزر

وجه فرصت دارند
ســخنگوی وزارت صمت گفت: منتخبان رزرو خودرو تا ششم تیر ماه 
برای واریز وجه فرصت دارنــد و برای آنها خودرو در نظر گرفته شــده 

است، بنابراین نگران نباشند.
امید قالیباف در مورد مشــکل برخی از منتخبین ذخیره )رزرو( برای 
انجام فرآیند ثبت نام نهایی در ســامانه یکپارچه قرعه کشــی خودرو، 
اظهار کرد: در حال حاضر ســامانه مربوط به گروه خودروسازی سایپا 
دچار اشکال شده که این شرکت قول داده در اسرع وقت مشکل را حل 

کند.
ســخنگوی وزارت صمت گفت: منتخبان نگران نباشــند تا ششم تیر 
ماه برای انجام فرایند نهایی ثبت نام و واریــز وجه برای دریافت خودرو 

فرصت وجود دارد.
قالیباف افزود: حدود ۶۶ هزار نفر منتخب رزرو هستند که تاکنون برای 
آنها پیامک ارســال شــده و یا در حال ارسال اســت که پس از دریافت 
پیامک به سایت خودروسازی که برنده شــدند مراجعه و تکمیل وجه 

کنند.
وی در مورد منتخبــان اصلی نیز تصریح کرد: ۱۲۵ هــزار نفر به عنوان 

منتخب اصلی ثبت نام شدند و واریز وجه انجام دادند.
 بر اساس اطلاعیه روز ۲۵ خردادماه سامانه یکپارچه تخصیص خودرو 
وابسته به ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، با توجه 
به اتمام فرصت واریز وجه منتخبین اصلــی، تمامی منتخبین ذخیره 
)رزرو( اولین مرحله قرعه کشی از طریق سامانه یکپارچه فروش خودرو 
که نام آن ها در این ســامانه اعلام شــده، می توانند از امروز )شنبه ۲۸ 
خرداد ۱۴۰۱( با مراجعه به سایت های فروش شرکت های خودرو ساز، 

نسبت به انجام فرآیند ثبت نام نهایی و واریز وجه اقدام کنند.
با این حال برخی از منتخبان رزرو در تماســی با خبرگزاری مهر اعلام 
کردند که نمی توانند نسبت به واریز وجه و تکمیل مدارک اقدام کنند و 

سامانه های مربوطه دچار اشکال شده اند.

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران:
تأمین امنیت غذایی متضمن تحقق اقتدار 

ملی است
مدیرعامل شــرکت بازرگانی دولتی ایران گفت: رویکرد تأمین امنیت 
پایــدار غذایی با اســتفاده حداکثــری از ظرفیت داخلــی و مدیریت 
دانش بنیان با الهام از سیاست های اقتصاد مقاومتی در دستور کار قرار 

دارد.
 به نقل از مرکز اطلاع رســانی شــرکت بازرگانی دولتی ایران )مبدأ(؛ 
سید سعید راد با تأکید بر اینکه این شــرکت، برنامه جامع سال ۱۴۰۱ 
خود شــامل برنامه های کلی و برنامه های جاری و عملیاتی را مترتب بر 
راهبردها و برنامه های ابلاغی وفق برنامه تحول کشــاورزی با رویکرد 
جهادی تهیه و تدوین کرده اســت، افزود: رویکرد اصلــی این برنامه بر 
مبنای اثربخشی و کارایی است و به نوعی تنظیم شده که امکان رصد و 

پایش عملکرد و ارزیابی پیشرفت هر برنامه را داشته باشد.

وی با اشــاره به اینکه هم افزایی در فعالیت ها از طریــق ایجاد ارتباط و 
تعامل ســازنده با اتحادیه ها، انجمن ها، اصناف، تشــکل ها و تعاونی ها 
در دســتور کار شــرکت بازرگانی دولتی ایران قرار گرفته است، اظهار 
کرد: بدون تردید، اســتفاده از توانمندی ها و ظرفیت های فراوان بخش 
خصوصی، مکمل تلاش های شــبانه روزی بخش دولتــی برای نیل به 

تحقق اقتدار ملی از رهگذر تأمین امنیت غذایی است.
راد با بیان اینکه شرکت بازرگانی دولتی ایران، مهم ترین بازوی اجرایی 
دولت در تحقق امنیت غذایی، تأمین ذخایر کالاهای اساســی و تنظیم 
بازار داخلی این کالاهاســت، تصریح کرد: این شرکت، تمام تلاش خود 
را به عمل آورده تا با تدارک و تهیه کالاهای اساســی و راهبردی کشور 
شامل گندم، برنج، روغن خام و شکر خام، بهسازی امور توزیع و فروش، 
ذخیره ســازی و نگهداری این کالاها، مأموریت خود را به بهترین شکل 

ممکن انجام دهد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با تأکید بر اینکه هفته جهاد کشاورزی، 
فرصتی برای قدردانی از تلاش های جهادگرانی اســت که برای تأمین 
امنیت غذایی کشور و حفظ آرامش خاطر مردم عزیزمان از هیچ تلاش 
و کوششی فروگذار نمی کنند، خاطرنشــان کرد: لازم می دانم از تمام 
همکاران شرکت بازرگانی دولتی ایران در سطوح مختلف چه در ستاد 
شرکت و چه در ادارات کل غله و خدمات بازرگانی استان های کشور که 
مسئولیت خطیر و حســاس تأمین و توزیع کالاهای اساسی مورد نیاز 
جمعیت ۸۴ میلیون نفری کشــورمان را بر عهده دارنــد و برای تأمین 
کالاهای اساسی ۲۶ میلیون و ۴۰۰ هزار خانواده ایرانی تمام توان خود 

را به کار گرفته اند، صمیمانه تقدیر نمایم.

 موافقت با افزایش ۱۵ درصدی قیمت 
مواد شوینده

رئیس انجمن صنایع شوینده، آرایشی و بهداشتی گفت: در این موضوع 
تصمیم گیرنده نهایی ســازمان حمایت از تولیدکننــدگان و مصرف 
کنندگان است که براســاس تصمیم آنها اقلام شــوینده تا ۱۵ درصد 

افزایش قیمت را داشته که از دو روز گذشته اعمال شده است.
 در روزهالی اخیر شاهد نابســمانی و اخبار ضد و نقیض در مورد نحوه و 
میزان افزایش قیمت مواد شوینده بودیم بطوریکه رئیس اتحادیه عمده 
فروشان مواد شوینده و پاک کنندگان روز پنجشــنبه به ایلنا گفت که 
انجمن صنایع شــویندگان با توجه به بالا رفتن هزینه های سربار، نرخ 
ارز و مشــکلات در تامین مواد اولیه تقاضای افزایش ۳۰ تا ۸۰ درصدی 
نرخ مواد شوینده را کردند اما سازمان حمایت با این تقاضا موافقت نکرد. 
تقاضای این انجمن برای افزایش نرخ مواد شــوینده به این شرح است؛ 
افزایش ۷۰ درصدی نرخ مواد شوینده دستی، افزایش ۶۵ درصدی نرخ 
مواد شوینده ماشــینی، افزایش ۶۰ درصدی نرخ مایعات دستشویی و 
ظرفشویی، افزایش ۵۰ درصدی نرخ شامپو و سایر محصولات شوینده، 

افزایش ۸۰ درصدی نرخ صابون و خمیر دندان.
 از همین روی بختیار علم بیگی، رئیس انجمن صنایع شوینده، آرایشی 
و بهداشــتی، در گفت وگو با ایلنا در مورد میــزان افزایش قیمت اقلام 
شوینده گفت: در این موضوع تصمیم گیرنده نهایی سازمان حمایت از 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان اســت که براساس تصمیم آنها اقلام 
شوینده تا ۱۵ درصد افزایش قیمت را داشته که از دو روز گذشته اعمال 
شده اســت.وی افزود: البته قرار شد که بررســی نهایی صورت بگیرد و 
الان تولیدکنندگان در حال مذاکره با دولت هستند تا قیمت مواد اولیه 

تعدیل شود.

تولید

خریدار  رئیس ســازمان توسعه تجارت 
با ســفر به ســنت پترزبورگ در دیــدار با 
وزیــر مســکن روســیه و وزرای اقتصادی 
اتحادیه اوراسیا ضمن انعقاد تفاهمنامه ها، 
راهکارهای توســعه صادرات میان ایران و 

روسیه را بررسی کرد.
 به نقــل از پایگاه اطلاع رســانی ســازمان 
توسعه تجارت، علیرضا پیمان پاک، معاون 
وزیر صمت و رئیس سازمان توسعه تجارت 
که روز چهارشــنبه برای شرکت در بیست 
و پنجمیــن مجمع بین المللــی اقتصادی 
سنت پترزبورگ عازم این شهر شده بود، در 
طول ۳ روز اقامت خود در سنت پترزبورگ 
با مقامات ارشــد روســی در حوزه اقتصاد و 

تجارت دیدار و گفتگو داشت.

معاون نخست وزیر روسیه: روسیه 
آماده ساخت راه آهن در ایران است

در این دیــدار اوورچوک، معاون نخســت 
وزیر روســیه ضمــن خوش آمــد گویی به 
طرف ایرانی، از فعال سازی کریدور شمال - 
جنوب اســتقبال کرد و از برنامه ایران برای 
حل مشــکلات لجســتیکی ایــن کریدور 
پرســید و از موافقت رئیس جمهور روسیه 

برای ساخت راه آهن در ایران خبر داد.
وی گفت: روسیه حاضر است ۱۶۲ کیلومتر 
راه آهن آستارا-رشت را ســاخته و تحویل 

ایران دهد.
در ادامه این نشســت در مورد مباحث پولی 
و تشــکیل کارگروه تولید مشترک، تامین 
قطعــات صنعتــی کارخانه های روســیه 
توســط کارخانه های ایرانی، ایجاد مناطق 
ازاد مشترک در شمال و جنوب ایران بحث 
و تبادل نظــر شــد.همچنین پیمان پاک 
بر نقش روسیه در نوســازی ناوگان حمل و 
نقل ریلی ایران، نوسازی ناوگان کشتیرانی 
در دریای خزر و نوســازی ناوگان جاده ای 
ایران تاکید کرد.معاون نخست وزیر روسیه 
نیز با بیان اینکه روس ها می دانند تحریم ها 
لغو نخواهد شد از چشــم طمع دشمنان به 
منابع عظیم ۲ کشور ســخن گفت و بر لزوم 
طراحی شــیوه های جدید تبادلات پولی و 

بانکی تاکید کرد.
وی همچنین از عزم روســیه برای پیگیری 
عضویــت ایــران در بریکــس خبــر داد و 
پیشــنهاد کرد ایران به عنوان عضو ناظر به 

اتحادیه اوراسیا ملحق شود.

ایجاد مرکز بازرگانی نوا-پارس
 در سنت پترزبورگ

همچنیــن در حاشــیه بیســت وپنجمین 
اقتصــادی  بین المللــی  مجمــع 
ســنت پترزبورگ تفاهم نامــه ایجاد مرکز 
بازرگانی ایران و روســیه با مرکزیت سنت 
پترزبروگ و تهران با عنوان »نوا-پارس« با 
حضور علیرضا پیمان پاک، رییس سازمان 
توســعه و تجارت جمهوری اسلامی ایران، 
کاظم جلالی، سفیر جمهوری اسلامی ایران 
در روســیه و کریل والنتینوویچ پولیاکوف، 
معاون استاندار سن پترزبورگ، گریگوریف 
اوگنی دیمیتریویچ، رییــس کمیته روابط 
خارجی دولت ســنت پترزبورگ، آپلسنین 
دیمتــری ولادیمیرویچ مســئول ایران و 
خاورمیانــه کمیته روابــط خارجی دولت 

سنت پترزبورگ به امضا رسید.
بــا راه اندازی ایــن مرکز، توســعه تجارت 
متقابل بیــن ایران و روســیه در حوزه های 
تامین تجهیــزات نفــت و گاز، محصولات 
مهندســی حمل و نقل، ماشــین ســازی، 
کشــتی ســازی، تجهیزات الکترونیکی، 
طراحی و ساخت تاسیســات انرژی، ایجاد 
پایگاه تعمیــرات تجهیزات عرضه شــده، 

کشــاورزی، صنایع غذایی، داروســازی و 
ساختمانی در دستور کار قرار گرفته است.

توســعه همکاری هــای تجاری-اقتصادی 
و ســرمایه گذاری در صنایــع پیشــران و 
اولویت دار بین شــرکت ها، ســازمان ها و 
تولیدکننــدگان ایران و روســیه، حمایت 
و کمک موثــر در ایجــاد ارتباطات تجاری 
مستقیم بین کارآفرینان روســیه و ایران، 
ایجاد ساز و کار مناســب در جهت تسهیل 
در مراودات مالی شــرکت های مســتقر در 
جغرافیای طرفیــن، راه اندازی پورتال های 
اینترنتی معرفــی پتانســیل های تجاری 
ایــران بــه روســیه و بلعکس، تــلاش در 
جهت توســعه پروژه کریــدور حمل و نقل 
بین المللی شمال-جنوب به منظور تسهیل 
در ترانزیت کالا بین دو کشــور، ایجاد کلیه 
زیرساخت های لازم مورد نیاز مرکز همچون 
حضور بانک و شــرکت بیمه ایرانی و روسی 
در مرکز، ایجاد واحد نمایشگاهی در جهت 
به نمایش درآوردن دســتاوردهای طرفین 
در کشــور مقابل و همچنیــن ایجاد مراکز 
فرهنگی در محدوده طرفین از جمله اهداف 
راه انــدازی مرکز بازرگانی ایران و روســیه 

ذکر شده است.
در این مراســم رییس ســازمان توسعه و 
تجارت جمهوری اســلامی ایران راه اندازی 
ایــن مرکز را فصــل جدیــدی از همکاری 
بین شرکت های ایران و روســیه خواند و بر 

حمایت از برنامه های آن تاکید کرد.
پیمان پاک اجرای تفاهم نامــه لغو روادید 
گروهی بین دو کشــور را که پیشتر به امضا 
رسیده بود را راهی برای توسعه گردشگری 

در دو کشور عنوان کرد.
معــاون اســتاندار ســن پترزبورگ نیز با 
ضمن ابراز خرســندی از تشکیل این مرکز 
و همکاری همه جانبه در پیشــبرد اهداف 
آن به خواهرخواندگی ســنت پترزبورگ با 
اصفهان اشاره کرد و از سفر هیاتی تجاری از 
روسیه به ایران و حضور در دو شهر اصفهان 

و تهران خبر داد.

درخواست وزیر مسکن روسیه برای 
خرید مصالح ساختمانی و توربین

همچنین در نشست هایی جداگانه، پیمان 
پاک بــا فایزولین وزیر مســکن روســیه و 
ماکســیم ســوکولوف مدیرعامل آوتاباس 
و وزیر ســابق حمل و نقل روســیه دیدار و 

گفتگو کرد.
در این دیدارها مذاکراتی برای صفر شــدن 
تعرفه واردات گندم و روغن صورت گرفت و 
بر تولید مشترک خودرو در ایران توافق شد.

همچنیــن دو طــرف در موضــوع احداث 
شــهرک ها و مناطق صنعتی مشترک و نیز 

اســتفاده از ظرفیت شــهرک های موجود 
برای تجارت آزاد و تولیدات مشترک بحث و 

تبادل نظر کردند.
در این جلســات وزیر مســکن روســیه از 
اشتیاق و علاقه کشورش برای خرید مصالح 

ساختمانی و توربین از ایران خبر داد.

تاکید ایران بر امضای موافقت نامه 
تجارت آزاد اوراسیا قبل از اتمام 

سال ۲۰۲۲
در ادامــه حضور پیمــان پاک در ســنت 
پترزبــورگ، وی در نشســت تخصصــی 
همکاریهای تجاری ایران و روســیه حاضر 
شد و در ســخنانی با اشــاره به حجم کلی 
مبادلات تجاری ایران و روســیه با دنیا که 
حدود ۷۰۰ میلیارد دلار است گفت: از این 
رقم تنها ۴ میلیارد دلار به مبادلات ۲ کشور 
ایران و روسیه اختصاص دارد که عدد بسیار 

ناچیزی است.
وی با اشــاره به روابط سیاســی دو کشور 
تاکید کرد: تبادلات تجاری ایران و روســیه 
باید به ســرعت افزایش پیدا کند اما لازمه 
این افزایش چند اقدام مهم است که باید به 

انجام آنها سرعت دهیم.
پیمان پاک با بیــان اینکه تجــارت را باید 
در زنجیره تامیــن دید افــزود: هم اکنون 
فقدان شــناخت کافی تجار ایرانی و روس 
از یکدیگر موجب شــده تا حجم مبادلات 
کمی را شــاهد باشــیم که البتــه در چند 
ماه اخیر شــاهد اعــزام هیأت های تجاری 
۲ کشــور برای برگزاری جلســات رودررو 

بودیم.
به گفته وی، در ســه ماه گذشته بزرگترین 
هیأت تجاری تاریخ ایران به روســیه اعزام 
شد که دســتاوردهای خوب تجاری برای 

تجار در پی داشت.
رئیس سازمان توســعه تجارت همچنین به 
پتانسیل موجود در اســتان های دو کشور 
نیز اشــاره کرد و افزود: در این راستا در حال 
برقرار کردن ارتباط مســتقیم استان های 
مکمل بــا یکدیگر هســتیم تــا بتوانند از 

ظرفیت های یکدیگر بهره ببرند.
وی از تاکیــد رئیــس جمهــور جمهوری 
اسلامی ایران بر لزوم اجرایی شدن موافقت 
نامه اوراســیا خبر داد و گفت: تاکید داریم 
که موافقت نامه تجارت آزاد اوراســیا قبل از 

اتمام سال ۲۰۲۲ به امضا برسد.
برگــزاری  همچنیــن  پــاک  پیمــان 
نمایشگاه های تخصصی مشترک را از دیگر 
اقداماتی دانست که به توسعه روابط تجاری 
میان ایران و روســیه منتهی می شود و در 
ادامه بر موضوع رفع موانــع تبادلات پولی، 

بانکی و ملی سخن گفت.

وی گفت: هر ۲ کشور با تحریم های ظالمانه 
مواجه هســتند که این تحریم هــا در قدم 
اول نظام پولی و بانکی را نشــانه رفته است. 
جمهوری اســلامی ایران به واسطه مبارزه 
طولانــی با تحریم هــای ظالمانــه تجارب 
خوبی کســب کرده و راه های مختلفی برای 

مبارزه با این تحریم ها طراحی کرده است.
معاون وزیر صمت ادامه داد: نشســت های 
متعددی میان مدیران بانکی ۲ کشور برگزار 
شــده و تعریف راهکاری مشخص می تواند 
علاوه بر اینکه تجارت میان ایران و روسیه را 
رونق بخشــد، موجبات استفاده کشورهای 

دیگر را نیز فراهم سازد.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود به 
موضوع مشــکلات گمرکی و لجســتیکی 
در حوزه حمل و نقل اشــاره کرد و افزود: با 
شــرایط فعلی که گمرکات دو کشور دارند، 
نمی تواند انتظار افزایش مبادلات تجاری را 
داشت و گمرکات باید سطح خود را افزایش 

دهند.
پیمان پاک با اشــاره به راه اندازی کریدور 
شمال - جنوب گفت: زیرساخت های حمل 
و نقلی وضعیــت خوبی ندارنــد و با وجود 
افزایش ۸۰ درصدی ترانزیت از این مســیر، 
این عدد فعلی نیازهای ۲ کشــور را تامین 

نمی کند.
وی از اشــتیاق کشورهای شــرق آفریقا و 
حاشیه خلیج فارس به اســتفاده از کریدور 
شــمال - جنــوب اشــاره کــرد و افزود: 
درخواســت های مکرری از این کشــورها 
برای راه انــدازی این کریــدور داریم که با 
حل مســائل لجســتیکی می تواند مسیر 
جایگزین بســیار خوبی برای مســیرهایی 
باشــد که به علــت بحران فعلی مســدود 

شده اند.
وی در این زمینه پیشــنهاد شــکل گیری 
شرکت های مشترک حمل و نقل و سرمایه 
گذاری مشــترک در خصوص نوســازی و 
تجهیز ناوگان حمل و نقل جاده ای، ریلی و 
دریایی و نیز تسریع در تکمیل مشترک راه 
آهن رشت آســتارا را مطرح نمود که مورد 

استقبال طرف های روسی قرار گرفت.
رئیس سازمان توســعه تجارت در پایان بر 
لزوم تولیدات مشــترک صنعتــی و دانش 
بنیان توســط ۲ کشــور تاکید کرد و افزود: 
دانش مکمل ایرانی و روس می تواند به تولید 
محصولاتی بینجامد که عــلاوه بر رفع نیاز 
داخلی هر ۲ کشــور، به صادرات و رهایی از 

وابستگی به کشورهای دیگر ختم شود.
این نشست تخصصی با حضور دستیار ویژه 
رئیس جمهور روسیه، رئیس مرکز صادرات 
روســیه، اســتاندار آســتاراخان، رییس 
جمهوری ادمورتــی و قائم مقــام راه آهن 

روسیه و با همراهی سفیر جمهوری اسلامی 
ایــران در روســیه و دو تــن از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی و نیز حضور مدیران 
ارشد شرکت های بزرگ اقتصادی و تجاری 

روسیه برگزار شد.

دیدار با دستیار پوتین و تاکید
 بر گسترش روابط تجاری و اقتصادی

در یکــی دیگــر از دیدارها، پیمــان پاک 
نشســتی را بــا کوبیاکف، دســتیار رئیس 
جمهور روســیه برگزار کــرد و دو طرف بر 
گســترش روابط تجاری میان کشــورهای 

متبوع خود تاکید کردند.
همچــون  موضوعاتــی  در  همــکاری 
خودروسازی، کشــتیرانی، ساخت کشتی، 
فعال ســازی کریــدور شــمال -جنوب، 
همکاری بانکی و تبــادلات ارزی، تولیدات 
مشــترک میان صنایــع مادر ۲ کشــور از 

موضوعات مطرح شده در این دیدار بود.
همچنین پیمان پاک بر آمادگی ایران جهت 
انعقاد قراردادهای بلند مدت در حوزه میوه 
و تره بار با همکاری اتــاق بازرگانی ایران و 
روسیه برای تثبیت و توسعه حجم صادرات 

تاکید کرد.
در ادامــه کوبیاکــف از پیشــنهاد رییس 
سازمان توســعه تجارت مبنی بر برگزاری 
نمایشگاه های مشــترک میان شرکت های 
ایرانی و روس استقبال کرد و گفت: صنعت 
خودروســازی روسیه آماده اســت با ایران 
همکاری های مشترک داشته باشد، و ایران 
می تواند شریک تجاری ما در بازاری باشند 
که به گفته وال استریت ژورنال شرکت های 
غربــی بــازار ۱۰۰ میلیــارد دلاری را رها 

کرده اند.

دیدار با وزیر تجارت اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا

همچنین پیمان پاک در نشستی که با آندره 
اســلپنیوف، وزیر تجارت اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا داشــت اهتمام کلیه دستگاه های 
کشــور در جهت تســهیل زمینــه انعقاد 
موافقت نامه تجــارت آزاد با ایــن اتحادیه 
تاکید و پیشــنهاد کرد تا علاوه بر همکاری 
مناطق آزاد صنعتی ایران با مناطق مشــابه 
در کشورهای عضو این اتحادیه، در خصوص 
تولید مشــترک کالاهــای صنعتــی نیز 

رایزنیها آغاز شود.
وزیر تجــارت اتحادیه اقتصادی اوراســیا 
نیز از آمادگی ایــن اتحادیه جهــت اعزام 
کارشناســان خود به ایران به منظور ادامه 
مذاکرات در خصــوص موافقتنامه تجارت 
آزاد خبر داد و از پیشنهادات پیمان پاک در 
راستای توسعه همکاری ایران با کشورهای 

پنج گانه استقبال کرد.

دیدار با استاندار ساراتوف و نشست
 با رئیس جمهور اودمورتیا

در ملاقاتی دیگر پیمان پــاک دیداری نیز 
با رمان ویکتورویچ گوســارکین، استاندار 
ســاراتوف روســیه داشــت و در این دیدار 
زمینه های توسعه همکاری های اقتصادی، 
تجاری، علمــی، فرهنگی و گردشــگری و 
تبادل هیات هــای تجاری بین ســاراتوف 
و اســتان های کشــورمان از جمله استان 

اردبیل بحث و تبادل نظر شد.
رئیس سازمان توسعه تجارت ایران در ادامه 
ملاقاتی نیــز با الکســاندربرچالوف، رئیس 
جمهوری اودمورتیای فدراســیون روسیه 
داشــت و در این دیدار دو طرف در خصوص 
همکاریهــای اقتصــادی و تجــاری بین 
جمهوری یاد شــده و استان های کشورمان 

و تبادل های تجاری گفتگو کردند.

سمیه رسولی  در اردیبهشت ماه ۱۴۰۱، 
خودروســازان در مجموع بیش از ۷۶ هزار 
دســتگاه خودرو تولید و بالغ بــر ۸۳ هزار 
دســتگاه خودرو را تجاری ســازی کرده  و 
فروخته اند که بیانگر پیشی گرفتن فروش 

از تولید است.
 بررســی آخرین وضعیت فــروش خودرو 
نشــان می دهد که در اردیبهشت ماه سال 
جاری در مجموع ۷۶ هزار و ۳۹۶ دســتگاه 
خودرو تولید و برای ۸۳ هزار و ۶۲ دســتگاه 

خودرو فاکتور فروش صادر شده است.
از این میزان ســهم ایران خودرو در بخش 
تولید ۴۰ هزار و ۸۰۵ دســتگاه خودرو بوده 
و با تکمیل تعــدادی از خودروهای ناقص، 
در مجموع ۴۳ هزار و ۵۰۲ دستگاه خودرو 
فروخته اســت؛ همچنین سهم سایپا نیز در 
بخش تولید ۲۶ هزار و ۳۸۵ دستگاه خودرو 
بوده کــه با تکمیل تعــدادی از خودروهای 
ناقص، در مجمــوع برای ۲۹ هــزار و ۱۷۹ 

دســتگاه خودرو فاکتور فروش صادر کرده 
است؛ همچنین ســهم پارس خودرو )زیر 
مجموعه ســایپا( در بخش تولیــد ۹ هزار و 
۶۹۰ دستگاه خودرو بوده که در مجموع ۱۰ 
هزار و ۳۸۱ دســتگاه خودرو فروخته شده 
اســت.بنابراین ایران خودرو در اردیبهشت 
ماه ۲ هزار و ۶۹۷ دســتگاه خودرو، ســایپا 
۲ هــزار و ۷۹۴ دســتگاه خــودرو و پارس 
خودرو ۶۹۱ دســتگاه خــودرو را تکمیل و 

تجاری سازی کرده اند.

سهم هر خودرو در تولید
بررســی جزئیات آمار مربوط بــه تولید و 
فروش نشــان می دهد که ایران خودرو در 
اردیبهشــت ماه ۲۳ هزار و ۲۴۰ دســتگاه 
محصولات خانــواده پژو، ۸ هــزار و ۲۵۸ 
دســتگاه محصــولات خانــواده ســمند، 
۴ هزار و ۳۰۳ دســتگاه دنــا، ۲ هزار و ۷۰۴ 
دستگاه رانا، هزار و ۸۴ دســتگاه تارا، هزار 

و ۲۱۱ دستگاه هایما و پنج دستگاه از سایر 
محصولات خود را تولید کرده است.

در مقابل نیز ۳۰ هزار و ۳۶۵ دستگاه از گروه 
پژو، هزار و ۶۴۶ دستگاه از همگروه سمند، 
۴ هزار و ۸۰۷ دســتگاه از دنا، ۴ هزار و ۴۶۳ 
دستگاه از رانا، ۹۸۴ دســتگاه از تارا و هزار و 

۲۳۷ دستگاه نیز از هایما فروخته است.
ســایپا نیز در این ماه ۳ هــزار و ۲۳۹ وانت 
پراید )ســایپا ۱۵۱( تولید کرده و ۴ هزار و 
۷۸ دستگاه از این محصول را تجاری سازی 
کــرده اســت. همچنین ۱۸۰۰ دســتگاه 
شــاهین تولید و هزار و ۵۰۹ دستگاه از آن 
فروخته اســت. همچنیــن در مجموع ۲۱ 
هزار و ۳۴۶ دســتگاه از محصولات خانواده 
X۲۰۰ )تیبا، ســاینا و کوییــک( به تولید 
رسانده اســت. این خودروســاز ۲۳ هزار و 
۵۹۲ دســتگاه از محصولات این خانواده را 

در این ماه تجاری سازی کرده است.
در اردیبهشــت ماه ۵ هزار و ۲۲۵ دستگاه 

مربوط به محصولات گروه Q۲۰۰ بوده و در 
آمار فروش نیز تعداد ۵ هزار و ۹۱۶ دستگاه 
از این محصولات دیده می شــود. در این ماه 
۴ هزار و ۴۲۳ دســتگاه کوییــک معمولی 
دنــده ای و ۴۲ دســتگاه کوییــک پلاس 
اتوماتیک تولید شده که همه آن ها فروخته 

شده است.
پارس خــودرو در اردیبهشــت ۱۴۰۱ در 
بخش ســاینا و کوییک S تولید و فروشــی 

نداشته است.

فروش، بیشتر از تولید
بــه ایــن ترتیــب، خودروســازان در 
اردیبهشت ماه سال جاری بیشتر از آنچه 
که خودرو تولید کنند، به واســطه تکمیل 
و تجاری سازی خودروهای ناقص، خودرو 
فروخته اند؛ بــه گونه ای کــه در این ماه 
خودروسازان در مجموع بیش از ۷۶ هزار 
دســتگاه خودرو تولید و بالــغ بر ۸۳ هزار 
دستگاه خودرو را تجاری ســازی کرده و 

فروخته اند.
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با تدابیر وزارت نیرو
تامین برق بخش صنعت افزایش یافت

مصرف برق در بخش صنعت پس از آنکه شــرکت مدیریت شبکه برق 
ایران محدودیت شبانه مصرف در این بخش را کاهش داد رو به افزایش 

گذاشته و به بیش از ۵ هزار مگاوات رسید.
 روند مصرف برق در بخش صنعــت هم زمان با افزایش مصرف در بخش 
خانگی و تجــاری کاهش یافته بود به گونه ای که تــا ۳ هزار مگاوات هم 
رسیده بود. این روند در بازه زمانی شب هم برای صنایع تداوم داشت تا 
آنکه در روزهای اخیر شرکت مدیریت شبکه برق ایران با ارسال نامه ای 
به صنایع کشور خبر از کاهش محدودیت شــبانه مصرف برای صنایع 
داد. بر همین اساس تازه ترین گزارش شرکت مدیریت شبکه برق ایران 
نشان می دهد مصرف برق در بخش صنعت شب گذشته و در ساعت ۲۱ 

و ۴۶ دقیقه با افزایش روبرو شده و به ۵ هزار و ۵۷ مگاوات رسید.
این درحالی اســت که روند مصرف این بخش در ساعت ۱۴ و ۱۲ دقیقه 
روز گذشته کاهشی بوده و چهار هزار و ۸۴۹ مگاوات برق مصرف کرده 
اند. شــب گذشــته درحالی که مصرف برق شــبانه در بخش صنعت 
افزایش یافته بود، در ســایر بخش ها با کاهش همراه شــده و به رقم ۵۶ 
هزار و ۸۶۰ مگاوات رســید. این میزان مصرف برق در شــب گذشــته 
نسبت به مدت مشابه پارســال که ۵۵ هزار و ۹۱۷ مگاوات برق مصرف 
شده بود رشد حدود هزار مگاوات را نشان می دهد. البته رکورد مصرف 

برق روز ۲۵ خردادماه با مصرف بیش از ۶۲ هزارمگاوات شکست.
در همین باره مصطفی رجبی مشــهدی مدیرعامل شــرکت مدیریت 
شــبکه برق ایران گفته بود:رکورد مصرف برق در ۲۵ خرداد در ساعت 
۲ بعد از ظهر شکسته شــد و به عدد ۶۲هزار مگاوات رسید. اما تاکنون 

خاموشی برنامه ریزی شده ناشی از کمبود برق نداشته ایم.
سخنگوی صنعت برق گفت: البته ممکن اســت در برخی از مناطق به 
دلیل مشکلات فنی و یا طوفان و شرایط جوی برق بخشی به مدت کوتاه 

قطع شده باشد که همکاران به سرعت مشکل را برطرف می کنند.

قیمت نفت کاهش یافت
قیمت نفت حدود ۶ درصد کاهش یافت، زیرا این نگرانی وجود دارد که 
افزایش نرخ بهره بانک های مرکزی بزرگ می تواند رشد اقتصاد جهانی 

را کند کرده و تقاضای انرژی را کاهش دهد.
 قیمت نفت حدود ۶ درصد کاهش یافت، زیرا این نگرانی وجود دارد که 
افزایش نرخ بهره بانک های مرکزی بزرگ می تواند رشد اقتصاد جهانی 

را کند کرده و تقاضای انرژی را کاهش دهد.
بهای معاملات آتی نفت برنت برای تحویل در مــاه اوت با ۶.۶۹ دلار یا 
۵.۶ درصد کاهش به ۱۱۳.۱۲ دلار در هر بشکه رسید، در حالی که نفت 
خام وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا برای تحویل در ماه ژوئیه ۸.۰۳ 

دلار یا ۶.۸۳ دلار کاهش یافت و به ۱۰۹.۵۶ دلار رسید.

نفت خام برنــت اولین کاهش هفتگی خــود را در ۵ هفته گذشــته با 
۷.۳ درصد ثبت کــرد، در حالی که نفت خام آمریــکا اولین کاهش در 
۸ هفته گذشــته را با ۹.۲ درصد ثبت کرد.ادوارد مویا، تحلیلگر ارشــد 
بازار در اینباره می گوید: »قیمت های نفت خام با افزایش دلار، اشــاره 
روســیه به نیاز به افزایش صادرات نفت و ترس فزاینده از رکود جهانی 
کاهش یافت.بانک های مرکزی جهانی در حال حاضر شروع به تشدید 
سیاست های پولی کرده اند، زیرا آنها به سرعت آن را در طول همه گیری 

کرونا کاهش دادند تا از رکود اقتصادی جلوگیری کنند.
هفته گذشته فدرال رزرو آمریکا بیشترین افزایش نرخ بهره را در بیش 

از ربع قرن گذشته انجام داد.

مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور خبر داد
کاهش ۵ درصدی حجم آب مخازن سدها

 مدیرکل دفتر اطلاعــات و داده های آب کشــور از کاهش ۵ درصدی 
حجم آب مخازن آب در مخازن سدهای کشــور خبر داد و گفت: برای 
عبور بدون تنش از فصل گرمای پیش رو، رعایت الگوی بهینه مصرف از 
سوی مردم بسیار کمک کننده است.به گزارش شرکت مدیریت منابع 
آب ایران، »فیروز قاســم زاده« افزود: با سپری شــدن ۲۶۹ روز از سال 
آبی تا ۲۸ خردادماه )ســال آبــی ۱۴۰۱-۱۴۰۰( میزان کل حجم آب 
در مخازن سدهای کشــور حدود ۲۶.۱۹ میلیارد مترمکعب رسیده که 
نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشــته بیانگر ۵ درصد کاهش است.

وی ادامه داد: بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور نشان می دهد که 
ورودی به مخازن در سال آبی جاری ۲۷.۱۷ میلیارد مترمکعب رسیده 
که نســبت به مدت مشابه ســال آبی گذشــته ۳ درصد افزایش نشان 
می دهد.مدیرکل دفتــر اطلاعات و داده های آب کشــور گفت: میزان 
پرشدگی ســد زاینده رود  در استان اصفهان، ســدهای استان تهران، 
سدهای استان خوزســتان و ســدهای حوضه آبریز دریاچه ارومیه در 
شــرایط فعلی به ترتیب حدود ۳۰ درصد، ۳۴ درصد، ۵۶.۷ درصد و ۶۸ 
درصد است. کارشناس سازمان هواشناسی با پیش بینی هوای صاف  و 
آفتابی تا روز دوشــنبه برای اغلب مناطق کشور از افزایش دمای هوا در 

روزهای آینده خبر داده است.

شرکت توزیع نیروی برق تهران:

اسامی ادارات پرمصرف در تهران اعلام می شود
 مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی بــرق تهران بزرگ گفــت: به دنبال 
اخطارهای مکرر به اداراتی که اقــدام به کاهش مصرف برق نکرده اند، با 
تشدید فعالیت های مراقبتی، اســامی این ادارات از روز سه شنبه هفته 

جاری برای اطلاع عموم، منتشر خواهد شد.
به گزارش روابــط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق تهــران بزرگ، 
»کامبیز ناظریــان« افزود: با اســتفاده از کنتورهای هوشــمند، همه 
ادارات شهر تهران به صورت لحظه ای تحت رصد از راه دور مصرف برق 
هستند و طی روزهای گذشــته هر اداره ای که همراهی لازم را در این 

حوزه نداشته است به صورت جدی با قطع برق مواجه شده است.
وی ادامه داد: با وجود همکاری خوب عمده ادارات شــهر تهران، شاهد 
بی توجهی برخی از نهادها و دستگاه های اجرایی و خودداری از کاهش 
مصرف بــرق بودیم که بــا توجه بــه افزایش دمای هــوا و مصرف برق 
به ویژه در کلان شــهر تهران، با ملاحظاتی، ضمن قطع برق این دسته از 

مشترکان، از انتشار اسامی آنان خودداری شد.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ خاطرنشــان کرد: 
مشــترکان اداری پرمصرف تاکنــون اخطارهای متعــددی دریافت 
کرده اند و با توجه به تدابیر وزارت نیرو و پایان یافتن مهلت داده شــده، 
در جهت اجرای قاطــع برنامه های کاهش پیک شــبکه توزیع برق، از 
سه شــنبه هفته جاری، مصادف بــا ۳۱ خردادماه، ضمــن قطع برق 
مصرفی، اسامی دســتگاه های اجرایی مستقر در شهر تهران که مصرف 

برق خود را مطابق با مصوبه ابلاغی، کاهش ندهند، اعلام خواهد شد.

و نیر

مدیرعامل شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران گفت: 
امسال طرح های تشــویقی برق ۱۰ برابر سال گذشته 

شده است.
به گزارش روابط عمومی شــرکت مدیریت شبکه برق 
ایران، »مصطفی رجبی مشهدی« افزود: از اتفاق های 
خوب امسال در صنعت برق، تدوین طرح های تشویقی 
بســیار خوب در بخش خانگی اســت که بر اساس آن 
می توان گفت امسال طرح های تشویقی ۱۰ برابر سال 
گذشته اســت.  وی ادامه داد: بر این اساس به ازای هر 
کیلووات ســاعت کاهش مصرف ۵۰۰ تومان پاداش به 

مشترکان تخصیص داده می شود.
سخنگوی صنعت برق گفت: اگر شهروندی در مناطق 
عادی کشــور مانند تهران و شــیراز که منطقه عادی 
محسوب می شود، ۳۰۰ کیلووات ســاعتی که میزان 

مصرف آن مشخص شده را به ۲۵۰ کیلووات 
ســاعت کاهش دهد قبــض بــرق رایگان 
دریافت خواهد کرد و با بیــش از این میزان 
صرفه جویی تا ۵۰۰ هزار تومــان پاداش به 

این مشترک تعلق می گیرد.
رجبی مشهدی ادامه داد: شرایط تامین برق 
امسال با سال گذشــته قابل مقایسه نیست. 

بر همین اســاس با اجرای برنامه های مدیریت مصرف 
برق در همه بخش ها، تابســتان امســال را با کم ترین 
محدودیت پشــت سر خواهیم گذاشــت که همکاری 

مردم در آن نقش بسزایی دارد.
وی افــزود: بعد از تابســتان ســال ۱۴۰۰ وزارت نیرو 
برنامه مفصلی را برای احــداث و تعمیرات نیروگاهی 
تدوین کرد و بر اساس این برنامه ها توانستیم تعمیرات 

نیروگاهی و تعمیرات شــبکه های برق، که 
معمولا به صــورت متعارف تــا پایان خرداد 
به طول می انجامید را پایان اردیبهشــت ماه 
به اتمام برســانیم و رکوردی را در این زمینه 
ثبت کنیم.ســخنگوی صنعت بــرق درباره 
وضعیــت  تامین بــرق صنایع در تابســتان 
امسال هم گفت: امسال توافق خوبی با وزارت 
صمت داشتیم که بر اســاس آن قرار شد صنایع بزرگ 
تعطیلات خود را به تابســتان و روزهــای اوج مصرف 
موکول کنند تا از این طریق به ما در امر برق رســانی به 

سایر مشترکان یاری رسانند.
رجبی مشــهدی ادامــه داد: طــرح مدیریت مصرف 
صنایع شــامل ۹۲ درصد صنایع نمی شــود و وضعیت 
شــهرک های صنعتی بســیار متفاوت است به طوری 

که محدودیت شــرکت های صنعتی تنهــا یک روز در 
هفته آن هم با اعلام قبلی است، در صورتی که در سال 
گذشته محدودیت شــرکت های صنعتی روزانه انجام 
می شد.وی افزود: در واقع امســال برنامه هایی تدوین 
شــده تا واحدهای صنعتی با کمتریــن محدودیت به 
فعالیت خــود ادامــه دهند.ســخنگوی صنعت برق  
گفت: این هفته روزهای گرمــی را تجربه خواهیم کرد 
به طوری که دمای هوا در خوزســتان به بالا ۵۰ درجه 
خواهد رسید، لازم اســت هموطنان با ادامه همکاری 
خوبی که تا کنون با صنعت برق داشته اند، با خاموشی 
حتی یک چــراغ اضافه و عدم اســتفاده از وســایل پر 
مصرف برقی در ســاعات اوج مصــرف )۱۳ تا ۱۷( در 
تامین برق پایدار همه مشترکان به خصوص مشترکان 

مناطق گرمسیر به ما یاری رسانند.

برق

خریدار   وزارت نیرو برای توسعه ظرفیت 
نیروگاه هــای حرارتی و کمــک به کاهش 
خاموشی ها در تابستان برنامه افزایش پنج 
هزار و ۳۰۰ مگاواتــی ظرفیت نیروگاه های 
حرارتی بــرای دوره اوج بار امســال را در 
دســتور کار قرار داده که تاکنــون بیش از 
ســه هزار مگاوات از این برنامه محقق شده 

است.
 افزایــش ظرفیت نیروگاه هــای تولید برق 
یکــی از برنامه هایــی بود کــه »علی اکبر 
محرابیان« وزیر نیروی دولت ســیزدهم از 
ابتدای آغاز به کار تحقق آن را در چهار ساله 

نخست این دولت وعده داده بود.
دولت ســیزدهم در حالی فعالیت رســمی 
خود را از اواخر تابستان ســال گذشته آغاز 
کرده بود کــه کشــورمان در روزهای اوج 
مصرف پیک تابســتان آن ســال به دلیل 
ناترازی ۱۵ هــزار مگاواتی میــان تولید و 
مصرف برق بــا بروز قطعی و خاموشــی در 
نقــاط مختلف روبــه رو شــده و همین امر 
مشــکلات اقتصادی و اجتماعی فراوانی را 

ایجاد کرده بود.
به همین منظور و با توجه  به حساسیت این 
موضــوع، وزارت نیروی از همــان روزهای 
ابتدایی شروع به کار دولت سیزدهم برنامه  
مدون و منســجمی را برای افزایش ظرفیت 
تولید برق کشــور بــرای کاهــش ناترازی 
یادشده و بروز قطعی برق در دستور کار قرار 

داد.
بــر اســاس برنامــه پیش بینی شــده این 
وزارتخانه، مقررشــده تا در طول چهار سال 

فعالیت دولت ســیزدهم حــدود ۳۵ هزار 
مگاوات به ظرفیــت نیروگاه های کشــور 
افزوده شــود که این رقم از طریق ســاخت 
۱۵ هزار مگاوات نیروگاه حرارتی توســط 
بخش دولتی و خصوصی، ۱۰ هزار مگاوات 
نیــروگاه تجدیدپذیر و ســاخت ۱۰ هزار 
مگاوات نیروگاه توسط صنایع بزرگ محقق 
شود. این میزان افزایش ظرفیت در سالیان 
اخیر بی ســابقه بوده و به نوعی با تحقق این 
مهم شاهد رکوردشکنی در افزایش ظرفیت 

نیروگاهی کشور خواهیم بود.

تأمین ۹۲ درصد برق کشور توسط 
نیروگاه های حرارتی

با توجه  به اینکه در حــال حاضر حدود ۹۲ 
درصد انرژی سالیانه تولیدی کشور توسط 
نیروگاه هــای حرارتــی تأمین می شــود، 
ازاین رو برنامــه ۱۵ هــزار مگاواتی در نظر 
گرفته شده برای بخش دولتی و خصوصی از 

اهمیت دوچندانی برخوردار است.
نگاهی به آخریــن وضعیــت طرح های در 
حال ســاخت این بخش نشــان می دهد که 
در راســتای توســعه ظرفیت نیروگاه های 

حرارتــی، کمک به کاهش خاموشــی ها در 
تابســتان ســال جاری و افزایــش ظرفیت 
شبکه سراسری برق کشــور، برنامه ساخت 
۲۸ واحد نیروگاهی به ظرفیــت چهار هزار 
و ۲۷۰ مــگاوات بــرای دوره اوج بار ســال 
۱۴۰۱ در دستور کار شرکت مادرتخصصی 
تولید نیروی بــرق حرارتی قــرار گرفته که 
از این میــزان تاکنون ۱۳ واحــد نیروگاهی 
بــه ظرفیــت ۲ هــزار و ۳۲۴ مــگاوات به 
بهره بــرداری رســیده اســت.بر اســاس 
برنامه ریزی انجام شــده تا پایــان خردادماه 

امســال درمجموع ۵۲۰ مگاوات و در تیرماه 
سال جاری ۶۱۲ مگاوات واحدهای حرارتی 
جدید وارد مدار شــده و بقیــه واحدها نیز تا 
انتهای تابســتان امســال بــه بهره برداری 
خواهند رســید.نزدیک به یک هزار و ۱۱۳ 
مگاوات برنامه افزایش توان عملی واحدهای 
گازی و ســیکل ترکیبــی در دســتور کار 
شــرکت مادرتخصصی تولید بــرق حرارتی 
قرار دارد کــه تاکنون ۷۵۴ مــگاوات از این 
برنامه تحقق یافتــه و ۳۵۹ مگاوات دیگر هم 
در روزهای آتی به بهره برداری خواهد رسید.

بر این  اســاس و در جهت طرح های افزایش 
توان تولید برق برای روزهــای اوج مصرف 
تابستان امســال تاکنون درمجموع بیش از 
ســه هزار مگاوات از طریق ساخت ۲ هزار و 
۳۲۴ مگاوات نیروگاه جدید، ۶۵۴ مگاوات 
ارتقای توان عملی واحدهای گازی و سیکل 
ترکیبــی و ۱۰۰ مگاوات رفــع محدودیت 
نیروگاه های بخاری بــه ظرفیت تولید برق 
حرارتی کشــور افزوده شده اســت و بقیه 
ظرفیت پیش بینی شده در این بخش نیز تا 

انتهای تابستان عملیاتی خواهد شد.
صنعت برق حرارتی به منظور آمادگی کامل 
نیروگاه های حرارتی سراســر کشــور برای 
تولید برق پایدار در پیک تابســتان امســال 
حدود ۹۵ هزار مگاوات نیز برنامه تعمیراتی 
برای واحدهای تولید برق حرارتی پیش بینی 
کرده است که با اتمام اقدام های انجام شده در 
این بخش، نیروگاه های حرارتی در روزهای 
اوج مصرف برق تابستان امســال با آمادگی 

کامل در مدار تولید خواهند بود.

ح های تشویقی برق ۱۰ برابر شده است سخنگوی صنعت برق:امسال طر

 عضو انجمنCNG کشور:

سیاستگذاری در هوشمندسازی عرضه CNG پشت درهای بسته وزارت نفت!
رقیه هویدا  یک عضو انجمن ســی ان جی 
کشــور گفــت: در مــورد جزئیــات طرح 
بهنگام ســازی فروش در هوشمندســازی 
عرضه CNG )بهنوش( بــه جایگاهداران 
اطلاع رسانی نشــده است. محسن جوهری 
عضو انجمن سی ان جی کشــور به سوالات 
زیر دربــاره اجــرای آزمایشــگاهی طرح 
بهنگام ســازی فروش در هوشمندســازی 

عرضه سی ان جی )بهنوش( پاسخ داد.

  در مورد جزئیات طرح آزمایشــی 
بهنوش که از ســوی شــرکت ملی 
پالایش و پخــش فرآورده های نفتی 

رونمایی شد، توضیح دهید.
آقای جوهری: بر اســاس مصوبه ۲۵ اسفند 
ســال ۱۳۹۷ هیئت وزیران، قرار بود وزارت 
نفت تا دی سال ۱۳۹۸ طرح هوشمندسازی 
را در همه جایگاه های سی ان جی اجرا کند 
که به دلیل گسترده شدن این طرح نسبت 
به طرح اولیه هیئــت وزیران از طرف وزارت 

نفت، هنوز انجام نشده است.
بــا توجــه بــه اینکــه هــدف از اجــرای 
آزمایشــگاهی طرح بهنگام ســازی فروش 
)بهنــوش( در هوشمندســازی عرضــه 
CNG، عدالت در توزیــع یارانه های بخش 
حمل ونقــل، مدیریــت توزیــع و اعمــال 
سیاست های تشویقی، کاهش خیره کننده 
هزینه ها، افزایش شــفافیت و فسادستیزی 
عنوان شده، مشــخص نیست که چرا هدف 
اصلی مصوبه هیئت وزیران که ســاماندهی 
و تامیــن ایمنی تردد خودرو هــای دوگانه 
سوز بوده، این بار در اولویت وزارت نفت قرار 

ندارد؟
در مــورد جزئیات طرح جدیــدی که از آن 
رونمایی شــده، هیچگونه اطلاع رسانی به 
جایگاهــداران صورت نگرفته؛ متاســفانه 
سیاستگذاری ها در این حوزه، پشت در های 
بسته انجام می شــود و نمی دانیم که دقیقاً 
چه اتفاقی قرار است در جایگاه ها رخ دهد؟؛ 
آیا قرار اســت مصوبه ســال ۱۳۹۷ هیئت 
وزیران اجرایی شود، یا هدف دیگری دارند؟ 

اطلاعاتی که مــا داریم، صرفــا محدود به 
اخبار منتشر شده در رسانه هاست.

جایگاه هــای  هوشمندســازی    
ســی ان جی با طرح بهنوش و مصوبه 
قبلی هیئت وزیــران چه تفاوتی دارد 

و در هر دو روش، چقدر زمان می برد؟
آقای جوهری: هوشمندسازی به این شیوه 
در هیچ یک از کشــور های پیشرفته دنیا که 
دارای ناوگان خودرو های گاز سوز هستند، 

اجرا نشده است.
 برای جلوگیــری از اشــتباهات و تضییع 
سرمایه ملی در مورد تجهیزات جایگاه های 
CNG و همچنیــن هدررفــت هزینه های 
سنگین اجرا، این طرح باید ۶ ماه به صورت 
آزمایشــی در حــدود حداقل یــک درصد 
جایگاه های کل کشــور یا حدود ۲۵ جایگاه 
با برند هــای مختلف اجرایی شــود.اجرای 
این طــرح احتمالا بــه زمــان طولانی نیاز 
خواهد داشــت، اما اگر وزارت نفت بخواهد 
هوشمندســازی را صرفــا با هــدف اصلی 
مصوبه هیئت وزیــران اجرا کنــد، در بازه 

زمانی چند ماه هم، قابل انجام است. 

  مزایــا و معایــب اجــرای طرح 
هوشمندســازی عرضه سی ان جی از 

طریق بانک ها چیست؟
آقــای جوهــری: علــت ورود بانک هــا یا 
شــرکت های PSP )ارائه دهنــده خدمات 
پرداخت آنلاین( آن ها به ایــن پروژه، فقط 
به دلیل جذابیــت تراکنش های بانکی بوده 
و طبیعی است که برای آن ها، ارتقای ایمنی 
خودرو های دوگانــه ســوز در اولیت های 

بعدی قرار دارد.
مشــخص نیست در شــرایطی که بسیاری 
از شــرکت های فعال در این حــوزه، مجوز 
فنــی تجهیــزات CNG از شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایــران را دارند و 
می توانند اجرای طرح هوشمندسازی پس 
از به نتیجه رســیدن اجرای آزمایشــی زیر 
نظر کمیته های فنی را با هزینه های بســیار 

پایین تــر انجام دهند، چــرا وزارت نفت در 
دولت قبل اصرار به واگــذاری این طرح به 
بانک ها داشت و این سیاست در دولت فعلی 

نیز دنبال می شود؟!
با توجه به مشــکلات مالــی جایگاهداران 
در ســال های اخیر که به دلیل کارمزد غیر 
منصفانه بــوده، هم اکنــون جایگاهداران 
حدود یک هفته بــرای پرداخت قبوض گاز 
فرصت دارند که در این بــازه زمانی، از این 
وجوه بــه عنوان تنخــواه بــرای پرداخت 
هزینه تعمیر و نگهداشــت جایگاه ها و سایر 
هزینه هــای پیش بینی نشــده اســتفاده 
می کنند. در صــورت اجرای طــرح فعلی 
از ســوی بانک ها و انجام تســهیم توســط 
شــرکت های PSP، پرداخت قبوض گاز به 
صورت روزانه خواهد بود که موجب افزایش 
مشــکلات مالی جایگاهــداران و تعطیلی 
جایگاه ها خواهد شــد؛ مگــر اینکه کارمزد 
جایگاه ها به صورت کارشناســی و منصفانه 

به تصویب رسیده و پرداخت شود.

  چــه موضوعات دیگــری در طرح 
بهنوش برای جایگاهداران نامشخص 

است؟
آقای جوهری: برای اجرای هوشمندسازی 
با این روش، مشکلات زیادی وجود دارد که 
مهترین آن ها، این اســت که در تجهیزات 
جایگاه هــای CNG کشــور، از برند های 
مکانیکی وسیســتم های کنترلی متفاوتی 
اســتفاده شــده؛ همچنین عمر تجهیزات 

و سیســتم های کنترلی و اندازه گیری، در 
بیشتر جایگاه های کشور از ۱۰ سال گذشته 

و نیاز به نوسازی دارند. 
محــل پرداخت هزینــه نوســازی در این 
طرح مشخص نیســت و در صورت تحمیل 
این هزینه های ســنگین به جایگاهداران، 
بــا مخالفــت آن هــا مواجــه خواهــد 
شــد.صحبت های مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی نشــان می دهد، 
در طــرح بهنــوش از ســامانه هوشــمند 
جایگاه های بنزین الگو گرفته شــده، اما با 
توجه به مشکلات این سامانه به ویژه بعد از 
حمله سایبری پارسال، یکی از نگرانی های 
جایگاهــداران، خرابی و توقــف نازل های 
جایگاه هــای CNG پس از اجــرای طرح 
اســت که منجر به صف هــای طولانی در 
کلانشهر هایی مثل تهران و نارضایتی مردم 

خواهد شد.

  راهکار های پیشنهادی برای اجرای 
درست و سریع طرح هوشمندسازی 

جایگاه های سی ان جی چیست؟
بایــد طــرح  ابتــدا  آقــای جوهــری: 
هوشمندســازی جایگاه ها بر اساس هدف 
اصلــی مصوبه هیئــت وزیران کــه تامین 
ایمنی تردد خودرو های دوگانه سوز است، 

اصلاح شود.
ســریعترین راه شناسایی و ســاماندهی 
خودرو های فاقــد معاینه فنــی و گواهی 
سلامت، اســتفاده از جایگاه های CNG و 
مراکز معاینه فنی، به عنوان گلوگاه است؛ 
یعنی بــا نصب دوربین هــای پلاک خوان 
در جایگاه ها و اتصال آن ها به دو ســامانه 
یکپارچه معاینــه فنی ایران )ســیمفا( و 
اطلاعات جامع خودرو های گازسوز کشور 
)IRNGV(، به راحتی امکان شناســایی 
خودرو های فاقــد معاینه فنــی و گواهی 
ســلامت وجود دارد و پس از آن، طی چند 
مــاه می توان امــکان شناســایی و ارتقاء 
ضریب ایمنی خودرو های پرخطر را فراهم 

کرد.

یکی از مشکلات اصلی مالکان خودرو های 
دوگانه ســوز، هزینه های بــالای مربوط به 
تعویض مخزن و ســایر قطعات، بازرســی 
و آزمون مخزن CNG اســت که برای رفع 
این مشــکل، نیاز به ارائه تسهیلات مالی از 
طرف دولت یا پرداخت این هزینه ها از محل 

بودجه هوشمندسازی وجود دارد.
با توجــه بــه ناهماهنگی کــه تاکنون بین 
وزارتخانه هــای نفــت، صمت و کشــور با 
ســازمان ملی اســتاندارد وجود داشــته، 
پیشنهاد می شود دادستانی کل کشور برای 
ایجاد هماهنگی و بررسی علت عدم اجرای 
طرح در موعد مشــخص که منجر به انفجار 
در جایگاه های ســی ان جی و خسارت های 

جانی و مالی شده، به مسئله ورود کند.
علیرغم دســتور آقای منتظری دادســتان 
کل کشــور در ســال ۱۳۹۶، هیچکدام از 
دســتگاه های دولتی ذیربط وظایف خود را 
به درســتی انجام نداده اند و انتظار فعالان 
صنعــت CNG، ورود مجدد دادســتانی 
به این موضوع برای جلوگیــری از افزایش 
تلفــات جانــی و خســارت های مالــی و 
همچنین افزایش اســتفاده از سوخت پاک 

و ارزان CNG به جای بنزین است.
بیســت و دوم خرداد امســال، طبق اعلام 
پایگاه اطلاع رســانی وزارت نفــت، آیین 
رونمایــی از اجــرای آزمایشــگاهی طرح 
در  )بهنــوش(  فــروش  بهنگام ســازی 
هوشمندسازی عرضه ســی ان جی برگزار 

شد.
شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی اعلام کرده، قرار اســت طرح بهنوش 
پس از بررسی های امنیتی و پدافندی، در دو 
جایگاه پایتخت به  صورت آزمایشی اجرایی 
شــود و در صورت حصول نتیجه مثبت، به 

سراسر کشور تسری یابد.
آقای محمدحســین باقری مدیر طرح سی 
ان جی شــرکت ملی پخــش فرآورده های 
نفتی، ۱۴ تیر ۱۳۹۹ گفتــه بود: امیدواریم 
تا پایان ســال و ابتدای ســال ۱۴۰۰، همه 

جایگاه های سی ان جی هوشمند شوند.
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چرا آلرژی های فصلی هر سال شدیدتر 
می شوند؟

طبق مطالعــه ای که اخیــرا انجــام گرفــت در حال حاضــر، فصل 
گرده افشــانیِ گل ها و گیاهان نسبت به ســال ۱۹۹۰ میلادی ۲۰ روز 

زودتر شروع می شود و ۲۱ درصد گرده بیشتری به همراه دارد.
 کارشناسان اکنون دریافته اند که بحران تغییرات اقلیمی در طولانی تر 
شدن این فصل نقش چشمگیری دارد و در افزایش حجم گرده گل نیز 

تاحدی موثر است.
پروفسور ویلیام اندرگ پس از انتشــار پژوهش خود در  بهار گذشته در 
مجموعه مقالات آکادمی ملی علوم، گفت: این پیوند قوی میان گرمای 
هوا و فصل گرده افشــانی، مثال روشــنی از آثار تغییــرات اقلیمی بر 

سلامت مردم سراسر ایالات متحده است.
طولانی شــدن فصل حساسیت و حجم گرده، بیشــتر بر اختلال هایی 
همچون ورم غشــاء مخاطی بینی، ورم ملتحمه و آســم اثرگذار است. 
همچنین آسیب پذیرترین اقشار کودکان، ســالمندان و افراد مبتلا به 

بیماری های زمینه ای  هستند.
به علاوه، افزایش انتشــار گازهای گلخانه ای می تواند علائم افراد مبتلا 
به آسم و بیماری های ریوی را تشــدید کند.به گزارش نهاد غیرانتفاعی 
کلایمیت ســنترال )Climate Central(، فشــار فصــل طولانی تر 
حساسیت و افزایش میزان گرده، بیشترین سنگینی را بر جمعیت های 

آسیب پذیر از جمله جوامع کم درآمد وارد می کند.
یک پژوهش  دیگر نیز میان افزایش دما و مقدار دی اکسیدکربن موجود 

در جو با تولید گرده در هر یک از انواع گیاهان، ارتباطی یافته است.
البته مطالعه ســال ۲۰۲۱ نخســتین تحلیل روند گرده افشــانی و اثر 

تغییرات اقلیمی در مقیاس قاره ای بود.
پژوهشگران دانشکده علوم زیست شناختی دانشگاه یوتا داده های ۶۰ 
ایستگاه گرده شماری در سراسر ایالات متحده و کانادا را بین سال های 
۱۹۹۰ تا ۲۰۱۸ گردآوری کردند. این ایستگاه های تحت مدیریت اداره 
ملی آلرژی ، اطلاعــات میزان گرده ها و قارچ هــای انگلی را جمع آوری 
می کنند.در مجموع، میزان گرده در دوره ۲۸ ســاله مطالعه شده تا ۲۱ 
درصد افزایش یافت که بیشترین افزایش در تگزاس و ناحیه غرب میانه 
مشاهده شد. گرده درختان نســبت به گیاهان کوچک بیشتر افزایش 
یافته اســت.بنابر گزارش روزنامــه ایندیپندنت، فصل گرده افشــانی 
اکنون حدود ســه هفته زودتر از اوایل دهه ۹۰ آغاز می شود. محققان 
معتقدند گرمایش جهانی بر فنولوژی گیاهــان )تقویم درونی گیاه که 
تنظیم کننده چرخه زندگی  آن اســت( اثر می گذارد و موجب می شود 

فصل گرده افشانی  آن ها جلو بیفتد.

متخصصان در این مطالعــه دریافتند که تغییــرات اقلیمی به  تنهایی 
عامل نیمی از افزایش طول فصل گرده افشــانی و حدود هشت درصد از 

افزایش حجم گرده ها است.

کاربران »تهران من« رمز خود را تغییر دهند
طبق اعلام ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شــهرداری تهران، 
کاربران ســامانه »تهران من« باید رمــز ورود به این ســامانه را تا ۳۱ 

خردادماه تغییر دهند.
در پی حمله ســایبری به ســامانه های شــهرداری تهــران و در ادامه 
تلاش نیرو های متخصص مجموعه شــهرداری برای رفع این اختلال 
در ســامانه ها از جمله سامانه »تهران من« ســازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شــهرداری تهران اعلام کرد: با توجه به لزوم ارتقاء ســطح 
امنیت سامانه تهران من از کاربران خواهشمندیم حداکثر تا ۳۱ خرداد 

برای تغییر رمز عبور خود اقدام کنند.
در صورت عدم تغییر رمز عبور در بازه زمانی اشاره شده رمز عبور توسط 

کارشناسان سامانه، تا زمان تغییر توسط کاربر غیرفعال خواهد شد.

از ستاد کرونا اصرار از پلیس انکار
 جریمه محدودیت ترددی با وجود نبود

 شهر قرمز
با وجود نبود شهرقرمز در کشــور اما برخبی خودروها به علت تردد بین 

استانی جریمه می شوند.
در ایام پیک کرونــا، پلیس راهور طبق رنگ بندی کرونایی شــهرهای 
کشورهای جرایمی برای ورود به شهرهای قرمز و نارنجی در نظر گرفته 
بود اما ۲۴ اردیبهشــت امســال بود که وزارت بهداشت اعلام کرد هیچ 
یک از شهرهای کشور، قرمز نیست.حالا پس از گذشت یک ماه از اعلام 
وزارت بهداشــت، پیامک هایی مبنی بر جریمه تردد به جهت ورود به 
شــهرهای قرمز برای برخی افراد ارسال شده اســت در حالی که شهر 
قرمزی وجود ندارد که حتی جریمه ای صورت گیرد.پلیس راهور فراجا 
اعلام کرد دوربین های پلیس راهور در دســت ســتاد ملی کروناست و 

جریمه از سوی این ستاد انجام می شود و آنها باید تجدید نظر کنند.
سوال اینجاست وقتی وزارت بهداشت به صورت رسمی خبری را اعلام 
می کند، چرا تصمیمی برخلاف گفته های اعلام شده انجام می گیرد تا 

مردم دچار سردرگمی شوند!

آتش سوزی در یک کارگاه تولیدی در بزرگراه فتح
سخنگوی سازمان آتش نشانی از آتش سوزی در یک کارگاه تولیدی در 

بزرگراه فتح خبر داد.
جلال ملکی، سخنگوی سازمان آتش نشانی شــهرداری تهران درباره 
جزییات ایــن حادثه گفت: در ســاعت ۱۱:۱۹ ظهر دیــروز یک مورد 
حادثه آتش ســوزی در یــک کارگاه تولیدی واقع در بزرگــراه فتح به 
سمت تهران، بعد از میدان شیر پاستوریزه، خیابان عمار به سامانه ۱۲۳ 

سازمان آتش نشانی اطلاع داده شد.
وی با بیان اینکه بلافاصله دو ایســتگاه به همراه تجهیزات تنفســی به 
محل حادثه اعزام می شــوند، ادامه داد: محل آتش سوزی یک کارگاه 
تولید و نگهداری شیشه جلوی اتومبیل بود که متعلق به یک کارخانه یا 

خودروسازی خاصی نبود و توسط بخش خصوصی اداره می شد.
سخنگوی ســازمان آتش نشــانی شــهرداری تهران خاطرنشان کرد: 
این کارگاه در ســه طبقه بود و یکی از طبقات دچار حریق شــده بود و 
بخش هایــی از طبقه میانی را نیــز در برگرفته بود. دود بســیار زیادی 
طبقات را فراگرفته بود. در لحظات اولیه آتش نشــانان موفق شدند دو 
مرد حدود ۳۰ساله را در شرایطی که در وضعیت خطرناکی بودند خارج 

کنند.
وی ادامه داد: یک فرد دیگر نیز که قبل از حضور آتش نشــانان مشغول 
خاموش کردن آتش شده بود دچار ســوختگی های جزیی شده بود که 
این فرد نیز تحویل عوامل اورژانس شد. ســه الی چهار نفر نیز از طریق 

سقف خارج شده بودند.

شهر

روانشناس و اســتاد ممتاز دانشــگاه تهران نسبت به 
»فرســودگی روانی« در مــردان هشــدار داد و گفت: 
کارگزاران باید نسبت به ســلامت، بهداشت و آرامش 
روان مردان و نشــاط معنوی آنها دقت داشــته باشند 
چراکه افسردگی ها و فرســودگی های روانی می تواند 
مقدمه ای برای خودکشی شوند.دکتر غلامعلی افروز، 
همزمان با هفته جهانی سلامت مردان، امنیت روانی را 
بالاترین امنیت برای افراد دانست و اظهار کرد: امنیت 
روانی بدون حمایت های معیشتی، شغلی، اقتصادی و 

اجتماعی مقدور نمی شود.
این استاد ممتاز دانشگاه تهران با بیان اینکه بسیاری از 
آقایان در حال حاضر دچار اضطراب شدید و افسردگی 
قابل توجه شــده اند، ادامه داد: برخی از مردان به دلیل 
احســاس ناتوانی در حسن تامین معیشــت خانواده 
فرســودگی روانی پیدا کرده اند و نســبت بــه تامین 
معیشت خانواده خود نگران هستند. مردان خانواده در 

حالی سنگربانان خانواده محسوب می شوند 
که با نگرانی های یاد شــده بعضا احســاس 
اقتدار لازم برای این ســنگربانی را از دست 
داده اند.بــه گفته این روانشناس،احســاس 
فرسودگی روانی بسیار سنگین تر از احساس 
افســردگی اســت و در فرســودگی روانی 
می توان گفت شخصیت افراد می سوزد.وی 

معتقد است که فشارهای روانی، اقتصادی، اجتماعی، 
عاطفی و معیشــتی می تواند تعارضــات روانی برای 

مردان ایجاد و فرسودگی روانی آنها را چند برابر کنند.
افروز درباره نشــانه های فرســودگی روانــی، توضیح 
داد: احساس شــرمندگی از ناتوانی در تامین معیشت 
خانواده، از دست دادن تمرکز، نگرانی  نسبت به آینده 
شــغی و خانوادگی و معیشــتی، داشــتن تعارضات و 
دوگانگی های روانــی، اضطراب و افســردگی همگی 
منجر به ایجاد فرســودگی روانی می شود.وی خانواده 

را بــاغ، زنان را باغبــان و مــردان خانواده را 
سنگربان این باغ تشبیه کرد و افزود: مردان 
باید مراقب آرامش و امنیت همسر و فرزندان 
خود باشــند. تامین امنیت روانی و معیشت 
خانــواده فراتر از تامین خــوراک برای اعضا 
خانواده اســت بلکه معیشت شــامل تامین 

حسن و آرامش در زندگی نیز می شود.
این استاد ممتاز دانشگاه تهران با اشاره به اهمیت نقش 
شرایط اقتصادی و معیشتی مردان در داشتن سلامت 
و امنیت روان، ادامــه داد: بســیاری از آقایان مراجعه 
کننده به روانشناسان می گویند وقتی به دهه سوم  ماه 
می رسند با مشــکلات خواب مواجه می شوند. برخی 
مردان دو شغله می گویند نگران این هستیم که نتوانیم 
مخارج جاری زندگی را تامین کنیم که این امر فشــار 
مضاعفی بر مردان وارد می کند. مجموعه این فشــارها 

برای مردان نا امنی روانی ایجاد کرده است.

این روانشــناس وظیفه تامین احســاس امنیت روانی 
و معیشــت مطلوب خانواده ها را بر عهــده کارگزاران 
جامعه دانست و یادآور شد: این امنیت روانی و معیشت 
مطلوب خانواده ها شــامل تامین تمام نیازهای معقول 
زندگی است. مردان مکلف اند آرامش خانواده را حفظ 
کنند اما مردی می تواند این آرامــش را تقویت کرده و 
سنگربان خانواده باشــد که خود آرامش داشته باشد. 
ســنگربانی که کلافگی فکری پیدا کــرده و دلمرده، 
مضطرب و نگران است نمی تواند باغ زندگی را نگه دارد. 
امروزه مردان بیش از هر زمان دیگری نیاز به حمایت، 

آرامش و نشاط معنوی دارند.
افروز در پایان سخنان خود با بیان اینکه مهم ترین رکن 
هر خانواده مادر است و این پدر اســت که باید به مادر 
آرامش دهد، بیان کرد: اگر باغبان خانواده یعنی مردان 
و پدران نشاط نداشته باشند فرزندان و زنان نیز نشاط 

نخواهند داشت. 

وان ر

حبیب احســنی پور  ســومین تابستان 
کرونایی هم از راه رســید، با این تفاوت که 
دیگر از آمار بالای ابتلا و مرگ و میر بیماران 

در کشور خبری نیست.
 از ابتدای شــیوع پاندمی کرونا در کشور تا 
امروز، شــاهد گذر از دو تابســتان همراه با 
آمار بــالای افراد مبتلا و فوتی هــا بوده ایم. 
به طوری که در تابســتان دوم که در ســال 
۱۴۰۰ تجربه کردیم، شــرایط بسیار تلخ و 

سخت بود.
در تابســتان ۱۳۹۹ که اولین سال کرونایی 
را تجربه می کردیم، شــاهد نوسان در روند 
آمــار کرونا بودیــم. به طوری کــه در تیر و 
مرداد ۹۹، بــه یکباره آمــار کرونا صعودی 
شــد و دلیل آن نیز، خروج مردم از روزهای 
قرنطینه خانگی بود. زیرا، در ابتدای شــیوع 
کرونا که مقارن شده بود با اسفند ۹۸، مردم 
از بیماری وحشت داشتند و همین موضوع 
سبب شــد تا نوروز ۹۹ را در خانه ها بمانند 
و درصد اندکی همچنان در سفر بودند. اما، 
بعد از گذشت چند ماه، خستگی قرنطینه بر 
مردم غلبه کرد و تصمیم گرفتند در خرداد 
۹۹، دوباره ســفرها را از نو شروع کنند و این 
گونه بــود که آمار کرونا در تابســتان ۹۹ به 

یکباره صعودی شد.
این در حالی بود که هنوز از واکســن خبری 
نبود و تنهــا گزینه برای مصــون ماندن از 
ابتلاء به ویروس کرونا، رعایت پروتکل های 

بهداشتی و زدن ماسک بود.
و اما، دومین تابســتان کرونایــی در ایران، 
با تلخی همراه بود تا جایی کــه آمار روزانه 
کرونــا از ۵۰ هــزار مبتلا هم عبــور کرد و 

فوتی ها نیز به بالای ۷۰۰ نفر رسید.
تابســتان ۱۴۰۰، با موج پنجم همراه بود و 
شاید، برای همیشــه از یادمان نرود که در 
دومین تابســتان کرونایی، چه سختی ها و 

تلخی هایی را تجربه کردیم.
روند واکسیناســیون نیز قطره چکانی بود و 
شــاید کمتر از ۷ میلیون دوز واکسن تا آن 

زمان در کشور تزریق شده بود.
همه این چالش ها، دســت به دست هم داد 
تا شاهد روزهای سختی در تابستان ۱۴۰۰ 
باشیم. اما، این روند در شهریور ۱۴۰۰ تغییر 
کرد و به یکباره روند واردات واکسن سرعت 
گرفت و همین موضوع باعث شــد تا تعداد 
زیادی از هموطنان موفق به دریافت واکسن 

کرونا شوند.حالا در آستانه ورود به سومین 
تابستان کرونایی در کشــور هستیم، با این 
تفاوت که شرایط در تابســتان ۱۴۰۱ با دو 

تابستان قبلی، به شدت تغییر کرده است.
آمــار فوتی های روزانــه به صفر رســید و 
موارد ابتلاء نیز ۲ رقمی شــد. اما، نکته مهم 
در این بین، حفظ شــرایط موجود اســت و 
اینکه ســومین تابســتان کرونایی را بدون 
بحران پشــت ســر بگذاریم. برای عبور از 
سه ماه تابستان، لازم اســت که پروتکل ها 
را همچنــان رعایت و نســبت بــه تکمیل 
واکسیناسیون اقدام کنیم. زیرا، هنوز کمتر 
از ۲۸ میلیون نفر در کشــور ۳ دوز واکسن 

کرونا زده اند.

کرونا تمام نشده است
حمیدرضــا جماعتی دبیــر کمیته علمی 
کشــوری کرونا، با بیان اینکــه کرونا هنوز 
تمام نشــده اســت، گفت: بر اساس پیش 
بینی های متخصصان به نظر می رسد که تا 
سه ماه آینده موج جدیدی از کرونا و افزایش 
چشمگیری در ابتلاء به این بیماری نداشته 
باشــیم و اما بعد از آن و در فصول سرد سال، 
نمی توان پیــش بینی کرد که چــه اتفاقی 

خواهد افتاد.
وی افــزود: در حال حاضر زیرســویه های 

دیگــر اومیکــرون ماننــد 5BA ،BA4 و 
BA.X که در آمریکا و کشورهای آفریقایی 
غالب است، در کشور ما شــیوع پیدا نکرده 
بنابراین تا زمانی که مطمئن نشــده ایم که 
این زیرســویه ها در آن کشــورها چگونه 
رفتــار می کنند، بایــد جوانــب احتیاط و 
پروتکل های بهداشــتی را با جدیت رعایت 

کنیم.
جماعتی تاکید کرد: توصیــه کمیته علمی 
کشــوری کرونا این اســت کــه گروه های 
پرخطــر ماننــد ســالمندان، بیمارانی که 
سیســتم ایمنی ضعیف دارند و یا داروهای 
ســرکوب کننده سیســتم ایمنی مصرف 
می کنند، نوبت چهــارم واکســن کرونا را 
تزریق کنند. کودکان ۵ تا ۱۱ ساله هم حتماً 
واکسیناسیون را انجام دهند چراکه کودکان 
می تواننــد عامل انتقــال بیماری باشــند 
بنابراین تکمیل واکسیناســیون همچنان 

مورد تاکید کمیته علمی کرونا است.
دبیر کمیتــه علمی کشــوری کرونا ضمن 
تاکید بر استفاده از ماســک و پروتکل های 
بهداشتی، خاطرنشان کرد: درست است که 
پاندمی از مرحله حاد عبور کرده، اما ویروس 
همچنــان در کشــور در چرخش اســت و 
پاندمی به پایان نرسیده است لذا باید گوش 

به زنگ باشیم تا دوباره گرفتار نشویم.

تکمیل واکسیناسیون مهم است
جماعتی گفــت: تکمیل واکسیناســیون 
کــودکان به ویــژه در گروه ســنی ۵ تا ۱۱ 
سال، مورد تاکید کمیته علمی است چراکه 
ممکن اســت با توجه به شــرایط ماه های 
آینده، بازهــم با موجی از بیمــاری کرونا با 
جهش های جدیــد روبرو باشــیم بنابراین 
باید از این فرصــت طلایی بــرای تکمیل 

واکسیناسیون استفاده کنیم.
وی تصریــح کرد: بــا عبــور از مرحله حاد 
پاندمی کرونا، واکسیناسیون روند کاهشی 
داشته و توصیه تمامی صاحب نظران حوزه 
ســلامت در دنیا این اســت که مردم حتماً 
واکسیناســیون خود را به ویژه تزریق نوبت 
ســوم و چهارم انجام دهند تــا بتوانیم در 
آینده از ایجاد موج های جدید با ســویه ها و 

زیرسویه های جدید، پیشگیری کنیم.
دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا با اشاره 
به لزوم اجرای دوباره طرح شهید سلیمانی 
برای تقویت واکسیناسیون به ویژه در نوبت 
ســوم و چهارم و گروه ســنی ۵ تا ۱۱ سال، 
گفت: در این طــرح می توان با مشــارکت 
بسیجیان، به تقویت پوشش واکسیناسیون 
کمک کرد. برخی پیشــنهادات برای ارائه 
واکسن کرونا در داروخانه ها بوده که نیاز به 

ساختار قوی و برنامه ریزی مدون دارد.

عادی انگاری ها می تواند 
خطرناک باشد

در همین حال، عباس شیراوژن سخنگوی 
ســتاد ملی مقابله با کرونــا، در واکنش به 
عادی انگاری هــا و پایان کرونا در کشــور، 
گفت: متأسفانه عادی انگاری هایی رخ داده 

است.
 اگر چه شــاید موج بیماری نداشته باشیم 
اما با چنین عادی انگاری هایی ممکن است 
افراد ســالمند، کســانی که نقص ایمنی و 
بیماری زمینه ای دارند دچار مشکل شوند. 
به هر حــال چرخه انتقــال همچنان وجود 
دارد؛ شــاید در خیلی از افراد بروز چندانی 
نداشته باشــد اما ممکن است این چرخه به 
کسی برسد که نقص ایمنی دارد و به همین 
دلیل درگیر مشــکلات جدی شود. تاکید 
می کنم که حداکثر تا ۱۰۰ روز پس از تزریق 
دوز اول و دوم واکسن، ایمنی خوب داریم و 
این وضعیت پس از تزریق دوز سوم به ۶ ماه 

می رسد.

۱۵ میلیون نفر هنوز یک دوز واکسن 
هم نزده اند

وی در پاســخ به ســوالی مبنی بــر اینکه 
چند دوز واکسن تزریق شــده است، گفت: 
حدود ۶۴.۵ میلیون نفر نوبت اول را تزریق 
کرده اند، بیش از ۵۸ میلیون نفر دوز دوم را 
زدند و نزدیک به ۲۷ میلیون و ۶۰۰ هزار نفر 

نوبت سوم را دریافت کردند. 
بر این اســاس، نزدیک به ۱۴-۱۵ میلیون 
نفر اصــلًا واکســن نزدند. ایــن موضوع از 
سوی نظام ســلامت پذیرفته نیست و آنان 
نیز باید واکسینه شوند.شــاید تنها نگرانی 
برای برداشتن ماسک ها، همین ۱۵ میلیون 
نفری باشند که حتی یک دوز واکسن کرونا 

تزریق نکرده اند. 
اگر چرخه واکسیناســیون تکمیل شــود 
و به این ســمت برویم که دوز یادآور نیز در 
دســتور کار قرار گیرد، قطعاً ســطح ایمنی 

جامعه بالاتر خواهد رفت.
حالا که آمار روزانه فوتی های کرونا در کشور 
صفر شده و در روزهایی فقط یک مورد فوتی 
داشــته ایم، نباید اجازه دهیم این ویروس 
منحوس، دوباره جان بگیرد. بهتر اســت که 
سومین تابستان کرونایی کشور، متفاوت از 

دو تابستان قبل به پایان برسد.

وانی مردان هشدار نسبت به فرسودگی ر

 هنوز نظام جامعی متولد نشده است

نظام ارزشیابی دانش آموزان و راه های نرفته
خریــدار  دبیــرکل شــورای عالــی 
آموزش وپــرورش دربــاره وضعیت فعلی 
نظام ارزشیابی و ســنجش دانش آموزان در 
کشــور توضیحاتی ارائه کرد و گفت: یکی از 
زمینه های اصلی که باید در نظام تحولی به 
آن اندیشید نظام ارزشــیابی مکفی و معتبر 

است.
محمود امانی طهرانی، با بیان اینکه یکی از 
اولویت های پنج گانه اصلاح نظام آموزشی 
کشور، ایجاد نظام جامع و معتبر ارزشیابی 
اســت اظهــار کــرد: معتقدم کــه اجرای 
ســندتحول بنیادین در پنج الگــو و زمینه 
اصلی خلاصه می شــود که محتــوا، معلم، 
ارزشیابی، مدیریت مدرســه، ساختمان و 

تجهیزات مدرسه را شامل می شود.
وی افزود: بنابراین یکی از زمینه های اصلی 
که باید در نظام تحولی به آن اندیشید نظام 

ارزشیابی مکفی و معتبر است.
دبیرکل شــورای عالــی آموزش وپرورش 
درباره علت اهمیت نظام ارزشــیابی گفت: 
ارزشیابی یک آهن ربای قوی است که تمام 
فعالیت های نظــام آموزشــی را با خودش 
هم جهت می کند. اگر سیســتم ارزشیابی 
درســت طراحی شده باشــد فعالیت های 
روشی و محتواییِ شما را به راه راست هدایت 

می کند و اگر بد طراحی شــده باشــد تمام 
تلاش های شما را به تباهی می کشاند.

امانی افزود: به نوعی یک ارزشیابی سازگار 
با اهداف شــما را کمک می کند که اهداف 
بهتر محقق شوند و یک ارزشیابی ناسازگار 
امکان وصول و دستیابی به اهداف را از بین 
می برد. اگر با این فرض به موضوع نگاه کنیم 
باید یک سازوکار بســیار جامع، همه جانبه، 
متنوع و متناسب با سطوح مختلف مخاطب 

داشته باشیم.
وی با بیان اینکــه در این میان ارزشــیابی 
دانش آموز، کلاس درس، معلم، مدرســه، 
منطقه، اســتان و کشــور همگــی باید در 
ایــن برنامــه جامع لحــاظ شــوند گفت: 
ارزشــیابی دانش آموز در بــاب مهارت ها و 
شایســتگی های پایه و میزان رشــدش در 
ساحت های شش گانه و همچنین در زمینه 
ماموریت ویژه ملی یعنــی هویت یابی باید 
مدنظر باشــد. علاوه براین ارزشیابی وجوه 
نیمــه تخصصــی دوره دوم متوســطه به 
گونه ای که بتواند دانش آموز را به درســتی 
سمت ادامه زندگی تحصیلی، کاری و غیره 

راهبری کند ضروری است.
دبیرکل شــورای عالــی آموزش وپرورش 
افزود: در این ارزشــیابی ابزارهای متنوع پا 

به میدان می گذارند و استفاده های متنوعی 
از نتایج ارزشیابی می شــود. به عنوان مثال 
یک جا ارزشیابی را به ســمت توانمندی ها 
و اســتعدادهای نهفتــه دانش آموز به قصد 

هدایت تحصیلی می برید. 
جای دیگری از ارزشیابی استفاده می کنید 
برای اینکه بــه دانش آمــوز زمینه هایی از 
نخبگی را بچشانید. کشــور می تواند میان 
پرورش نخبگی با پــرورش نخبگان تمایز 

قائل شود.
امانی ادامــه داد: پرورش نخبــگان یعنی 
عده ای از دانش آموزان کــه در یک صفتی 
برجســتگی دارند را جدا کنیم و مجزا تحت 
آموزش قرار دهیم. امــا در پرورش نخبگی 

در هر انســانی به زمینه استعدادی خاصی 
که دارد توجه می شــود. شناسایی و کشف 
زمینه های نخبگی در همــه دانش آموزان 
یکی از ماموریت های شیرین نظام آموزشی 
است. در یک نظام ارزشیابی ارائه محور، این 

کارها قابل انجام است.
وی با اشــاره به اینکه در زمینه ارزشــیابی 
باید با این دیــدگاه به ســراغ طراحی یک 
نظام جامع برویم گفت: واقعیت این اســت  
به دلیــل اینکه کنکــور فقط با یــک ابزار 
ســنجش منحصر به فرد  و آســیب زا وارد 
این عرصه شده، امکان رشد دانش، مهارت  
و توانمندی هــای ما در عرصه ارزشــیابی 
را گرفته و همه انرژی، تــوان و هوش افراد 
صرف طراحی تست و آزمون شده است. این 
در حالی است که ارزشیابی، عرصه خلاقیت 
و نوآوری، عرصه ابزارهــای خوب طراحی 
کردن، ابعــاد مختلفی را در نظــر گرفتن، 
مصارف متعددی را بــرای این موضوع ابداع 
کردن، به کمک بچه هــا، خانواده ها مدیران 
کشور آمدن اســت و یک تغییر بنیادی در 

نگاه به مسئله ارزشیابی را می طلبد.
دبیرکل شورای عالی آموزش وپرورش ادامه 
داد: ما در شــورای عالــی آموزش وپرورش 
ایده هایی را از سند تحول بنیادین گرفته ایم 

و به تبع آن ایده ها، اقداماتی انجام داده ایم. 
به عنوان مثال آیین نامه ارزشــیابی ابتدایی 
تغییراتی پیدا کرده است، اما در کل آن نظام 
جامعی که پاســخگوی همه این ابعاد باشد 
هنوز متولد نشده اســت و متولد شدنش به 

زمینه های بسیاری نیاز دارد. 
شــورای عالی در طول این ۱۰ ســال چند 
اقدام مطالعاتی خــوب انجام داده و هرکدام 
از اینها روی بخشــی از موضــوع نورافکن 
انداخته است، اما هنوز هم آنطور نیست که 
بگوییم به صورت ۳۶۰ درجــه  همه ابعاد را 

مدنظر قرار داده ایم.
امانــی به ســفارش یک طــرح تحقیقاتی 
بــرای تعریف دقیق صــورت مســئله و ... 
گفت: امیدواریم به طرح جامعی برســیم، 
البته رســیدن به طرح جامــع حاصل یک 
فرایند اســت که این فرایند باید قطعه های 
بهبودبخش داشــته باشــد و بنده معتقدم 
اقدامی که در بــاب امتحانات نهایی صورت 
گرفت و تاثیر ســوابق تحصیلی در پذیرش 
نهایی کنکور افزایش یافت، یک اقدام مفید 
است و پشــتیبان اصل این تصمیم هستم. 
البته باید در مقام اجرا هــم به قدری خوب 
اجرا شــود که اطمینان خاطر و اعتبار را به 

همراه داشته باشد.



مدیرکل امورمالیاتی استان قزوین:

  هر گونه معافیت مالیاتی منوط به تسلیم اظهارنامه است

استان

قزوین-مریم نقدی      عباس پور مدير كل امور مالياتي استان 
درنشست خبری با اصحاب رسانه اعلام كرد: سازمان امور مالياتی 
در نظر دارد تا به منظور اعطای فرصت بيشــتر به موديان جهت 
ارائه اظهارنامه مالياتی مهلت تسليم اظهارنامه مالياتی اشخاص 

حقيقی را تا 15 تير ماه تمديد كند.
وی افزود: 70 درصد موديان استان كه تاكنون اظهارنامه مالياتی 
خود را ارائه كرده اند خواســتار استفاده از شــرايط تبصره ماده 
100 قانون ماليات های مســتقيم بوده اند. وی با تاكيد بر اينکه 
برخورداری از هر نوع معافيت  نرخ صفر و مشــوق مالياتی، منوط 
به ارائه الکترونيکی اظهارنامــه مالياتی در موعــد مقرر قانونی 
است، خاطرنشــان كرد: فعالان اقتصادی به منظور بهره مندی 
ازمشــوق های قانونی نرخ صفر و يا هرگونــه معافيت ديگر، بايد 
اظهارنامه مالياتی عملکرد سال 1400 خود را تا پايان خردادماه 
ســال جاری به صورت الکترونيکی از طريق درگاه ملی ماليات به 
آدرس my.tax.gov.ir ارائه كنند. مديركل امور مالياتی 
استان قزوين گفت: به منظور تکريم موديان، اجرای عدالت مالياتی 
با توجه به شرايط اقتصادی كشور در شرايط شيوع ويروس كرونا، 
تسهيل وصول ماليات و ايجاد هماهنگی و وحدت رويه در تعيين 
ماليات ميزان ماليات عملکرد ســال 1399 برخــی از صاحبان 

مشاغل با شرايطی به صورت مقطوع تعيين می شود.
وی درخصوص شرايط بهره مندی موديان از ماليات مقطوع گفت: 
تمامی صاحبان مشــاغلی كه مجموع فروش كالا و ارائه خدمات 
آن ها در سال 1400 حداكثر صد برابر معافيت موضوع ماده )۸4( 
قانون مالياتهای مســتقيم )مبلــغ 000، 000، 000، 4۸ ريال( 
باشد، مشمول مقررات اين دستور العمل بوده و در صورت تکميل 
و ارسال فرم موضوع اين دستور العمل حداكثر تا پايان خردادماه 

سال 1401 از نگهداری اسناد و مدارک موضوع قانون مالياتهای 
مستقيم مصوب 1394 و ارائه اظهارنامه مالياتی معاف می باشند.

عباس پور با بيان اينکه امسال ســازمان امور مالياتی كشور مفاد 
تبصره ماده 100 قانون ماليات های مســتقيم را از حيث تعيين 
ماليات مقطوع با رويکردی جديد و براساس اطلاعات و ديتاهای 
واصله از جمله اطلاعات خريد و فروش، اطلاعات حســاب های 
بانکی )POS( و ســاير اطلاعات موجود در پايگاه های سازمان 
اجرا می كند،تصريح كرد: ماليات مقطوع موضوع تبصره ماده 100 

قانون ماليات های مستقيم با توجه به اطلاعات موجود و دريافتی از 
پايگاه های اطلاعاتی سازمان امور مالياتی كشور و يا فروش ابرازی 
حسب مورد و بر اساس قوانين و مقررات تعيين می شود.چنانچه 
ماليات تعيين شــده مورد پذيرش مودی باشد می تواند با تسليم 
فرم مذكور از شرايط اين دستورالعمل بهره مند شود. در صورتی 
كه اطلاعات موجود در فرم موضوع تبصره ماده 100 مورد پذيرش 
موديان نباشــند،اين گروه مکلفند نســبت به تسليم اظهارنامه 

مالياتی مطابق با قوانين و مقررات مربوط اقدام نمايند.

وی گفت:ماليات مقطوع تعيين شده برای مشمولين تبصره ماده 
100 قانون ماليات های مســتقيم،صرفا برای فعاليت اقتصادی 
انتخاب شده در فرم مربوطه قابل اســتناد می باشد و در صورتی 
كه نوع فعاليت اقتصادی انتخاب شده با فعاليت اقتصادی واقعی 
مودی مطابقت نداشته باشد،مودی برای فعاليت اقتصادی واقعی 
خوداظهارنامه تسليم ننموده است. مديركل امور مالياتی استان 
قزوين با بيان اينکه موديان مالياتی برای ارسال اظهارنامه به صورت 
سيستمی،می بايست در نظام مالياتی ثبت نام داشته باشند، تاكيد 
كرد: در صورتی كه نوع فعاليت انتخاب شــده در ثبت نام موديان 
با فعاليت اقتصادی واقعی مودی مطابقت نداشته باشد، از منظر 
ســازمان، مودی برای فعاليت اقتصادی واقعی خود، اظهارنامه 
تسليم ننموده و مشمول جريمه خواهد شد. مديركل امور مالياتی 
استان قزوين در بخش ديگری از اين نشست خاطرنشان كرد: در 
راســتای تاكيدات مقام معظم رهبری و با درک شرايط اقتصادی 
كشور و مشــکلاتی كه توليدكنندگان دارند بيشترين تعامل را با 
كارآفرينان و توليدكنندگان داخلی داريم و با استفاده از ظرفيت 
های قانونی، تمام سعی و تلاش خود را بکار خواهيم بست، تا واحد 
های توليدی و خدماتی اســتان با تمام توان، در خدمت اشتغال 
و توليد اســتان به كار خود ادامه دهند. وی ادامه داد: بقا و رشــد 
درآمدهای مالياتی مستلزم رونق كســب و كار فعالان اقتصادی 
اســت،نظام مالياتی بنا ندارد تا با بی عدالتی و فشــار بر موديان 
مالياتی موجود،ماليات اخذ كند، بلکه سياســت اصلی سازمان 
وصول ماليات حقه بر اساس اطلاعات اقتصادی، اسناد و مدارک 
كافی، شناسايی منابع جديد مالياتی و مبارزه با فرار مالياتی است. 
ما كوشــيده ايم با رويکرد حمايتی در راســتای اهداف و رسالت 

سازمانی قدم برداريم.

سنندج - فاطمه ملایی  رئيس كميسيون كشاورزی و 
آب اتاق بازرگانی سنندج با تاكيد بر نقش باغداری در توسعه 
اقتصادی كردستان گفت:توســعه باغات با هدف ايجاد 10 

هزار شغل پايدار اجرا می  شود.
نوزدهمين نشست كميسيون كشاورزی و آب اتاق بازرگانی، 
صنايع، معادن و كشاورزی سنندج با دستور كار بررسی روند 
اجرای طرح توســعه باغات كلاترزان با حضــور معاون بهره 
برداری شركت آب منطقه  ای كردستان، معاون مدير اجرايی 
سد آزاد و نمايندگان ســازمان جهاد كشــاورزی و تعاونی 

باغداران در سالن جلسات اتاق بازرگانی سنندج برگزار شد.
رئيس كميسيون كشــاورزی و آب اتاق بازرگانی سنندج با 
تاكيد بر نقش باغداری در توسعه اقتصادی كردستان گفت: 
باغداری يکی از پتانسيل  های توســعه اقتصادی كردستان 
اســت كه می تواند نقشــی بزرگ در تاميــن امنيت غذايی 
كشور ايفا كند. محمد سعيد احمدپناه افزود:هم اكنون 52 
هزار و 500 هکتار باغ در اســتان داريــم. وی ادامه داد: يکی 
از مشــکلات اين حوزه ضعف بازاريابی و صادرات اســت كه 
مديريت جهاد كشاورزی و تشکل  های صنفی برنامه توسعه 
باغات و تدوين برنامه افزايش صادرات را در دست اجرا دارند 
كه مهمترين آن طرح توســعه باغات با هدف ايجاد 10 هزار 
شغل پايدار است. اين مقام مسئول تصريح كرد: باغات مسير 
سد آزاد با بيش از 4 هزار و 300 هکتاردر اولويت اين طرح قرار 

دارد كه برای اجرای كامل آن اقدام به تاســيس تعاونی ويژه 
شده و هم اكنون 92۸ هکتار آن نهال كاری شده است.

احمدپناه در ادامه اظهار كرد: تامين آب اولين مطالبه اعضای 
اين تعاونی است و از مسئولين خواستاريم تا در قالب برنامه ای 
سريع آن را اجرا كنند. عضو شركت تعاونی توليد كلاترزان با 
اشاره به شــرايط خاص اين طرح گفت: اين طرح در 4 هزار و 
300 هکتار و در 2 فاز اجرا مي شود كه هم اكنون 92۸ هکتار 
آن نهالکاری شده كه در 2 زمينه مديريتی و اجرايی مشکلات 
خاص خود را دارد اما تا حال حاضر متوليان نسبت به تعيين 

ميزان آب و روش های توزيع آن اقدام نکرده اند.
عباس محمدی خاطر نشان كرد: تعيين تکليف حقابه يکی از 
مطالبات ماست چون هزينه  های در نظر گرفته شده به علت 
اينکه هنوز طرح به ثمر دهی نرســيده بالاست و از متوليان 
خواستاريم تا در راســتای تعيين قيمت و به تاخير انداحتن 

زمان دريافت اقدام كنند.

اصفهان-مریم مومنی    وزير بهداشــت و درمان گفت: 
برای نخســتين بار ناباروری تحت پوشش بيمه سلامت در 

اصفهان از اول خرداد ماه امسال عملياتی شده است. 
بهرام عين الهی، شامگاه پنجشنبه پس از پايان سفر يکروزه 
خود به بويين مياندشــت  افــزود: بر اين اســاس90 درصد 

خدمات ناباروری تحت پوشش بيمه سلامت است.
وی گفت:  از ابتدای خرداد امسال نياز به پرداخت هزينه های 
ناباروری نيست و با مراجعه به اين مراكز، هزينه های درمانی 

بيماران كامل از صورت حساب آن ها كسر می شود.
وزيربهداشــت و درمان افزود: به دنبال ماندگاری نيروهای 
متخصص، 20 درصد افزايش رشته پزشکی به مناطق محروم 
اختصاص داده شده كه بر اساس آن افراد پذيرفته شده بايد از 
نيروهای محلی و بومی باشند تا پس از اخذ تخصص در منطقه 

بمانند و مشکل كمبود پزشک در مناطق محروم رفع شود.
وی با بيان اينکه  سقف كارانه و پلکان درآمد پزشکان متناسب 
با محل خدمت آنها تعيين خواهد شــد اظهار داشت: نسبت 
درآمد پزشکان شاغل در مناطق محروم و كلانشهرها اصلاح 
و باز تعريف می شــود بطوريکه توزيع پزشک  با سند آمايش 
سرزمين منطبق شــود.به گفته وی، با تصميم جديد وزارت 
بهداشت،جذب پزشکان به بخش دولتی افزايش می يابد تا 
بهره وری و كيفيت خدمات بيمارســتان های دولتی بيشتر 
شود.عين الهی ادامه داد: آمار كرونا در ايران به صفر رسيد اين 

در حالی است كه در كشــورهای غربی هنوز آمار فوتی وجود 
دارد.به گفتــه وی، علت موفقيت كشــور در مقابله با كرونا، 

پيروی از منويات و رهنمودهای رهبر انقلاب بود.
وزير بهداشــت از اجرای صددرصدی طرح نسخه نويســی 
الکترونيکی از دی ماه سال گذشته در كشور و استان اصفهان 
خبر داد و گفت: با اجرای اين طرح، در بيمه ســلامت نسخه 

غيرالکترونيک نداريم.
بنا براظهارات مدير كل بيمه سلامت استان اصفهان اكنون 
اين امکان برای زوج هــای نابارور فراهم اســت كه در طول 
يکسال از ســه دوره خدمات درمان ناباروری در تعهد بيمه 
سلامت با پوشش بيمه ای 90 درصد تعرفه بخش دولتی در 
مراكز ناباروری دولتی و 90 درصد تعرفه بخش عمومی غير 

دولتی در مراكز خصوصی استفاده كنند.

اصفهانکردستان
رئیس کمیسیون کشاورزی و آب اتاق بازرگانی سنندج :

  توسعه باغات کردستان با هدف ایجاد 10 هزار شغل پایدار اجرا می  شود
وزیر بهداشت :

وری در اصفهان آغاز شده است    پوشش بیمه نابار

 تحقق 20 درصدی اجرای شبکه گاز 
در استان گلستان طی سال 1401

گرگان-مهناز محمدزمانی  علی طالبی مديرعامل شــركت گاز اســتان 
گلســتان  در اين خصوص ، از تحقق 20 درصدی اجرای شبکه گاز درسال 1401 
در سطح استان خبر داد.وی دراين رابطه گفت: برای سال جاری  در مجموع حدود  
250  كيلومتر اجرای خطوط تغذيه و توزيع  گاز در سطح استان  هدف گذاری  شده 
است كه 30 كيلومتر آن برای بخش شهری، 154 كيلومتر برای بخش روستايی و 

77 كيلومتر نيز مربوط به  بخش صنعتی می باشد.
طالبی تصريح كرد: با همت و تلاش  مجموعه كاركنان  شــركت ، تا ابتدای خرداد 
ماه ســال 1401  حدود 20 درصد از برنامه هدف گذاری شده  يعنی 51  كيلومتر  
انجام شده است و تلاش داريم همچون سال گذشــته هدف مورد نظر امسال نيز 
بطور كامل محقق شود. وی ادامه داد: درسالی كه گذشت  هدف اين شركت اجرای 
شــبکه  به ميزان 2۸5 كيلومتر بوده كه  درهمين رابطه عملکرد خوبی داشته ايم 
وتوانســتيم دراين زمينه با عملکرد بهتر و تحقق 112 درصــدی ، به ميزان 320 
كيلومتر خطوط تغذيه و توزيع را در ســطح اســتان اجرا كند.مديرعامل شركت 
گازاستان گلســتان در پايان اظهار داشت:اين شــركت تاكنون بالغ بر 10214 
كيلومتر در سطح استان شبکه گذاری كرده است كه از اين مقدار شهرستان گنبد با 
21۸0 كيلومتر و شهرستان گرگان  با 1436 كيلومتر  بيشترين حجم اجرای شبکه 

گاز را در سطح استان داشتند.

 

 نصب بیش از هزار کنتور هوشمند
وی چاه های کشاورزی در استان گلستان  بر ر

گرگان-مهناز محمدزمانی معــاون حفاظت و بهره برداری شــركت آب 
منطقه ای گلستان از نصب هزار و 1۸۸ كنتور هوشمند بر روی چاه های كشاورزی 

استان خبر داد.
جواد تيموری گفت: از ابتدای برنامه سازگاری با كم آبی در استان كه از سال 1400 
آغاز شــده تاكنون 2 هزار و 95 حلقه چاه بدون پروانه تعيين تکليف شدند و هزار و 

۸6۸ پرونده چاه های كشاورزی اصلاح و تعديل شده است.
او گفت: همچنين از ابتدای برنامه تاكنون يک هزار و 1۸۸ كنتور هوشمند بر روی 

چاه های كشاورزی نصب و 566 حلقه چاه غير مجاز مسدود شده است.
تيموری گفت: برنامه های ســازگاری با كم آبی استان گلستان در جلسه كارگروه 
ملی سازگاری با كم آبی ايران مصوب شــد. او گفت: طبق برنامه مقرر است طی 5 
سال، صرفه جويی 142 ميليون مترمکعبی از منابع آب گلستان انجام شود كه 123 
ميليون آن از منابع زيرزمينی و 19 ميليون از منابع سطحی است. او گفت: يکی از 
راهکار های تبيين شده برای ســازگاری با كم آبی، مديريت بهينه مصرف و صرفه 
جويی منابع آب اســت كه با اجرای اين برنامه طی اين مدت بيش از 140 ميليون 

مترمکعب در مصرف آب های زيرزمينی و سطحی استان صرفه جويی خواهد شد

  

معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق:

  مشترکان خانگی به ازای هر کیلووات ساعت
 صرفه جویی 500 تومان پاداش می گیرند

بندرعباس-کمالی معاون فروش و خدمات مشتركين شركت توزيع نيروی 
برق گفت: مشتركان خانگی در صورت كاهش مصرف برق نسبت به سال گذشته، به 

ازای هر كيلووات ساعت مبلغ 500 تومان پاداش در قبض برق آنها اعمال می شود.
 معاون فروش و خدمات مشــتركين شــركت توزيع نيروی برق گفت: مشتركان 
خانگی در صورت كاهش مصرف برق نسبت به سال گذشته، به ازای هر كيلووات 

ساعت مبلغ 500 تومان پاداش در قبض برق آنها اعمال می شود.
مهرداد حاجی زاده افزود: اين طرح از ابتدای خرداد ماه آغاز شــده و مشــتركانی 
كه طبق الگو مصرف كنند به ازای هر كيلووات كاهش نســبت به سال قبل پاداش 
دريافت می كنند. به گفته وی، الگوی مصرف برق در استان هرمزگان ماهانه 3 هزار 
كيلووات ساعت است كه مشتركان برای قرار گرفتن در ليست پاداش برق، بايد اين 
الگو را رعايت كنند. مشتركان می توانند با نصب اپليکيشن برق من بر روی تلفن 

های همراه خود، ميزان مصرف هر دوره  و تفاوت آن با سال قبل را مشاهده كنند.
مهرداد حاجی زاده افزود: بر اساس اين طرح مشــتركان در صورت رعايت سقف 
الگوی مصرف و كاهش مصرف، 5 برابر قيمت آن بصورت بســتانکار در فيش برق 

آن ها لحاظ و از هزينه دوره ای آن ها كسر می شود.
هرمزگان 740 هزار مشترک برق دارد كه ۸2 درصد آن در بخش خانگی است.

 

 تحقق ۷۰ درصدی مالیات مشاغل
 در آذربایجان شرقی

تبریز-رحیم جباردخت مديركل امور مالياتی آذربايجان شرقی اعلام كرد: 
70 درصد اظهارنامه های مالياتی اصناف و مشــاغل و تبصره ماده 100 در استان 

محقق شده است.
عيسی اروج زاده در جلسه بررسی مشکل مالياتی اصناف مراغه گفت: زمان تسليم 
اظهارنامه مالياتی تا 15 تيرماه تمديد خواهد شــد و صاحبان مشــاغل و اصناف 
می توانند در مدت باقی مانده اقدام كنند. وموديان مالياتی می توانند در مدت باقی 

مانده با تکميل اظهارنامه از مشوق های و تخفيف های لازم بهره مند شوند.
وی تصريح كرد: كارت خوان ها منبع فروش و درآمد اصناف تعيين شده و ماليات 
نيز از اين طريق دريافت می شود.   علی عليزاده نماينده مردم مراغه و عجب شير در 
مجلس شورای اسلامی هم گفت: بازاريان در همه صحنه های انقلاب، دفاع مقدس 
و ايام كرونايی حضور داشتند و لازم است با برنامه ريزی جلوی متضرر شدن آن ها 
گرفته شــود. مديركل امور مالياتی آذربايجان شرقی در ادامه گفت : شفاف سازی 
مراحل محاسبه و دريافت ماليات و اعلام آن به اصناف يک ضرورت است و محاسبه 
دريافت ماليات از طريق فــروش كارت خوان ها لازم بود قبل از اجــرا به بازاريان 
اعلام می شــد. وی افزود : با برگزاری جلســه های توجيهی از طريق امور مالياتی 
شهرستان ها و استان ها موضوع محاسبه و دريافت ماليات از طريق كارت خوان ها 

به بازار اعلام شود.

شیراز-چراغی    معاون حمل و نقل و ترافيک 
شــهرداری شــيراز، از تصويب مطالعات توسعه و 
ارتقای فرهنگ ترافيک اين كلانشــهر در كميته 

فنی شورای ترافيک شهر خبر داد.
هادی شه دوست شيرازی گفت: اين مطالعات در 
دو فاز انجام شــده و در آينده مبنای برنامه ريزی و 
اجرای برنامه های آموزش و ترويج فرهنگ ترافيک 

در شيراز خواهد بود.
 شــه دوســت اظهار كرد: در فاز نخست مطالعات 
كه در چهار بخش انجام شــده، به بررسی برنامه ها 

و اقدامات انجام شده در حوزه فرهنگ ترافيک در 
كشورهای مطرح جهان، آسيب شناسی و ارزيابی 
فعاليت های انجام شــده در شــيراز و شناسايی 
رفتارهای نامطلوب ترافيکی در ابعاد مهندســی 
ترافيک و روانشناختی، تحليل الگوها و رفتارهای 
پرخطر ترافيکی و در نهايت پيشنهاد ساختار كلی 
توســعه و ارتقای فرهنگ ترافيک كلانشهر شيراز 

پرداخته است.
او با اشــاره به اينکه فاز نهايی و تفصيلی مطالعات 
در 6 بخش انجام شده است، عنوان كرد: در اين فاز 

به ترتيب به تعيين سطوح و سرفصل های آموزش 
فرهنگ ترافيک بــرای انواع گروههــای هدف و 
تمام گروه های كاربران راه از 3 ســال تا سالمندان 
و توانخواهان، همايش و سمينارهای علمی مورد 
نياز، تدوين ســرفصلها و محتوای آموزشی ويژه 
پاركهای آموزش فرهنگ ترافيک)سنين 3 تا 17 
ســال(، ارتقای فرهنگ ترافيک رانندگان ناوگان 
حمل و نقل عمومی، برنامه ريزی مدون و يکپارچه 
بر اساس روشــهای مداخله آموزش پرداخته و در 
نهايت برنامه عملياتی آمــوزش و ترويج فرهنگ 

ترافيک كلان شهر شيراز تدوين شده است.
معاون حمل و نقل و ترافيک شــهرداری شــيراز 
با بيان اينکه شيراز كلان شــهر پيشگام در انجام 
مطالعات حوزه آموزش ترافيــک با اين رويکرد در 
كشور است، خاطرنشــان كرد: اين پروژه توسط 
گروه تخصصی مهندسين مشــاور با هدف تدوين 
برنامه مدون و يکپارچه توســعه و ارتقای فرهنگ 
ترافيک، كاهش ســوانح ترافيکــی و رانندگی و 
اصلاح رفتارهای ترافيکی در كلان شــهر شيراز 

انجام و در دستور كار قرار گرفته است.

 تصویب مطالعات توسعه فرهنگ ترافیک در کلان شهر شیراز

خرم آباد-طولابی  مديركل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
لرســتان، گفت: اقتصاد خبرنگار بايد به آنجا برسد كه بيش از 
حمايت های مادی، نيازمند حمايت های معنوی از سوی دولت 

باشد.
منصور احمدی، در نشست با اعضای بسيج رسانه لرستان، كه 
به درخواست و دعوت بسيج رسانه برگزار شد، اظهار كرد: حوزه 
مطبوعــات از مهم ترين اولويت های ماســت و در طول همين 
42 روز گذشته، پنج جلسه در راستای ساماندهی اين حوزه با 
خبرنگاران، اعضای خانه مطبوعات و پيشکسوتان مطبوعات 

داشته ايم.
وی تصريح كــرد: از صحبت هــای حاضــران، 10 موضوع و 
مطالبه شــما را احصاء كردم و ان شــاءالله در جلسات آتی كه 

پيشنهاد می شود به صورت هفتگی باشد، در خصوص رفع آن 
برنامه ريزی خواهيم كرد.  

مدير كل فرهنگ و ارشــاد اسلامی لرســتان، عنوان كرد: نقد 
اصحاب رسانه اگر پيش داوری نکرده و به قول معروف، يک طرفه 
به قاضی نرفته باشند، قطعاً كارگشا خواهد بود و مديران نيز بايد 

از اين موضوع استقبال كنند.
احمدی با تأكيد بر اينکه مشــکلات اين حــوزه بايد با همدلی 
و وحدت و در دورن خود خانواده مطبوعات حل و فصل شــود، 
افزود: استقلال  رسانه ای موجب می شود، انتقادات خبرنگاران 
بدون حب و بغض و از ســر دغدغه مندی برای توسعه استان و 
تعالی نظام مقدس جمهوری اسلامی باشد و اين استقلال در گرو 
تقويت اقتصاد رسانه است كه می تواند نشريات محلی را كه به 

شدت وابسته به كمک ها و يارانه های دولتی هستند، به سمت 
توليد محتوای سازنده و نقد كارگشا رهنمون سازد.

مديركل فرهنگ و ارشاد اسلامی لرســتان، تأكيد كرد: بسيج 
يک مکتب است و مجاهده رســانه ای در راستای جهاد تبيين، 

می تواند توسط بسيج رسانه ای استان ساماندهی و تسريع شود.
وی بيان كرد: از اســتقلال خانــه مطبوعات و نافــذ بودن آن 
استقبال می كنيم و تاكنون بارها از اعضای خانه و هيأت مديره 
خواســته ايم كه مشکلاتشــان را به صورت درون گروهی حل 

كنند.
احمدی بر رفع مشکلات معيشــتی و تقويت اقتصاد اصحاب 
رسانه تأكيد كرد و گفت: اجرای طرح جامع ساماندهی اصحاب 
رسانه، مطبوعات و خبرگزاری های لرســتان را به زودی آغاز 

خواهيم كرد و در اين راســتا ملاک را نه ديدگاه های شخصی 
سياسی، بلکه پايبندی به آرمان های انقلاب، امام خمينی)ره(، 

شهدا و منويات مقام معظم رهبری می دانيم.

ارومیه-رحیم جباردخت      مديركل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای آذربايجان غربی گفت: طرح ســاماندهی ناوگان 
باری سبک )وانت بارها( در اين اســتان آغاز شده تا رانندگان و 
دارندگان اين خودورها ســاماندهی و كارت هوشمند دريافت 

كنند.

پيمان آرامون گفت: در راستای حمايت از فعاليت وانت بارها و 
قانونی كردن فعاليت اين ناوگان اين طرح آغاز شده است.

او می گويد:اين طرح با اهداف ارتقای ايمنی تردد، ســاماندهی 
محمولات قابل حمل، رعايت قانون الزام شركت ها و موسسات 
ترابری جاده ای به استفاده از بارنامه و ارائه اطلاعات سفر ناوگان 

وانت بار به منظور تخصيص سوخت انجام می شود.

مديركل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربايجان غربی گفت: 
با توجه به كشاورزی بودن استان، وانت بارها نقش عمده ای در 
حمل و نقل محصولات كشاورزی دارند لذا توجه به ساماندهی 

آنها از اهميت بالايی برخوردار است.
آرامون گفت: رانندگان با حداقل 23 ســال ســن و داشــتن 
گواهينامه رانندگی مجــاز، دارا بودن مــدرک پايان ابتدايی 

يا نهضت ســوادآموزی، ارايــه اصل و تصوير تمــام صفحات 
شناسنامه، كارت ملی و پايان خدمت يا معافيت دائم و دو قطعه 

عکس سه در چهار می توانند در اين طرح ثبت نام كنند.
او می گويد:مالکان ناوگان وانت بار با ارايه كارت وســيله نقليه، 
گواهی معاينه فنی مجاز و معتبر، بيمه نامه شخص ثالث معتبر 

و حداكثر سن ناوگان تا 20 سال، در اين طرح ثبت نام می شوند.

البرز -  مظفری    دكتربهمنی شــهردار كمالشهر گفت  : 
جهت تامين نيازهای معيشتی، تسريع درتعيين تکليف قرارداد 

فروشگاه رفاه خرمدشت در دستور كار مديريت شهری قرار دارد
شهردار كمالشهر در بازديد از فروشگاه رفاه واقع در خرمدشت و 
درخواستهای شهروندان جهت ساماندهی خدمات اين فروشگاه 
، گفت: وجود چنين فروشــگاه های زنجيره ای می تواند نقش 
بسزايی در تامين مايحتاج معيشــت خانوارها را فراهم آورد ، اما 

نظارت و حمايت از اين مراكز خريد در بهبود كيفيت آن بی تاثير 
نيست .

شهردار كمالشهر در ادامه با اشاره به تعيين تکليف قرارداد اين 

فروشگاه گفت: بايد در اسرع وقت طی كارشناسی جديد جهت 
مبلغ اجاره فروشگاه مذكور درقرارداد جديد تصميماتی اتخاذ 

گردد تااين فروشگاه بازهم به چرخه اقتصاد اين شهرک بازگردد.

گفتنی اســت  درادامــه اين 
بازديــد ، مقــرر گرديد ملک 
انتهــای ميعــاد 6 متعلق به 
شــهرداری كه در مسير معبر 
قراردارد جهت ســهولت تردد 
شــهروندان ، تخريب و معبر 

مذكور مهيا جهت تردد گردد.

لرستان

آذربایجان غربی

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان مطرح کرد؛

تقویت معیشت اصحاب رسانه لرستان

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان:

  ناوگان حمل بار سبک در آذربایجان غربی ساماندهی می شود

شهردارکمالشهر تاکید کرد؛

وشگاه رفاه خرمدشت  وم تسریع در تعیین تکلیف قرارداد فر   لز

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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قابل توجه صاحبان چک های صیادی
 ساعات فعالیت سامان چکاوک در بانک آینده 

تغییر کرد 
با توجه به تغییر ســاعات کاری بانک ها و ادارات به منظور مصرف بهینه 
برق و بنا بر ابلاغیه جدید اداره معامــلات ریالی بانک مرکزی ج.ا.ایران، 

ساعت کاری سامانه چکاوک بانک آینده تغییر کرد.
بدین ترتیب، پایان واگذاری چک های عادی تا ســاعت ۱۰:۱۵ و پایان 

تعیین وضعیت آن ها، ساعت ۱۳:۳۰ خواهد بود. 
برای چک های رمزدار نیز پایان واگذاری ساعت ۱۱:۱۵ و پایان تعیین 

وضعیت آن ها ساعت ۱۳:۰۰ اعلام شده است.

سرزمینی آبادان با حمایت بانک ملی ایران
راه آهن میانه اردبیل، از بزرگترین پروژه های زیربنایی کشور است که 

توسط بانک ملی ایران تامین مالی شده است.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، عملیات اجرایی این راه آهن 
۱۷۵ کیلومتری که تا کنون بیش از ۱۱ هزار میلیارد ریال توسط بانک 
ملی ایران برای ساخت آن هزینه شده اســت، از سال ۱۳۹۷ آغاز شد و 

در سال ۱۳۹۹ به پایان رسید.
این پروژه در ۹ ایســتگاه به نام های اردبیل و سبز )درجه یک(، ایستگاه 
های مســافری اردبیل، فیروزآباد، گنجگاه و مهماندوست )درجه دو( و 
ایستگاه های آســتور، مشــکول و جعفرلو )درجه ۳ سبقت و تلاقی( به 

مسافران خدمات رسانی می کند.
راه آهن میانه اردبیل نه تنها ارتباط اســتان اردبیل با شبکه ریلی کشور 
و خطوط ریلی بیــن المللی را فراهم کرده اســت، بلکه موجب افزایش 
مراودات اقتصادی بین اســتان اردبیل و ســایر اســتان های کشور و 

بازارهای جهانی نیز شده است.
ایجاد سیســتم حمل و نقل ریلی روان و گسترش شــبکه ریلی کشور 
با ایمنی و ســرعت بالا به منظور توسعه اســتان اردبیل در بخش های 
مختلف و نیز ایجاد سیســتم حمل و نقل ارزان و مناســب برای حمل 
مسافر و کالاهای تولیدی در اســتان به ویژه حمل مواد اولیه از بنادر و 

گمرکات به داخل استان از دیگر مزایای راه اندازی این خط ریلی است.
صرفه جویی در مصرف سوخت، کاهش خســارات و استهلاک ناوگان 
حمل و نقل کشور و نیز کمک به حفظ محیط زیست را می توان از دیگر 

دستاوردهای عملیاتی شده این پروژه دانست.

با تصویب هیات مدیره بانک
کمک هزینه رفاهی بازنشستگان بانک صادرات 

ایران افزایش یافت
کمک هزینــه برخــی از ردیف هــای رفاهی 
بازنشســتگان بانک صادرات ایران با تصویب 
هیات مدیره این بانک و در راســتای کمک به 
وضعیت معیشــتی این دســته از کارکنان، به 

مبلغ ۱۰۰ میلیون ریال افزایش یافت.
به گــزارش روابط عمومــی بانک صــادرات 
ایــران، کمک هزینــه خواربار و هزینه ســفر 
بازنشســتگان بانک صادرات ایران با مبالغ جدید روز چهارشــنبه ۲۵ 

خرداد امسال پرداخت شد.
کمک هزینه خواربار بازنشستگان بانک صادرات ایران با تصویب هیأت 
مدیره این بانک، به جای دو بازه شــش ماه به صــورت فصلی و در چهار 
نوبت در سال پرداخت می شود. بر این اســاس، مبلغ ۲۵ میلیون ریال 
هزینه خواربار فصل بهار به حســاب کارکنان بازنشسته بانک صادرات 

ایران واریز شد.
همچنیــن مبلــغ ۱۰ میلیون ریــال کمک هزینه ســفر به حســاب 

بازنشستگان بانک صادرات ایران واریز شد.

مدیر عامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری تعاون
هم افزایی بانک توسعه تعاون و صندوق ضمانت 

سرمایه گذاری تعاون موجب تسهیل فعالیت 
تعاونی ها می شود

مدیر عامل صندوق ضمانت ســرمایه گذاری تعاون هــم افزایی بانک 
توســعه تعاون و صندوق ضمانت ســرمایه گذاری تعــاون را موجب 

تسهیل فعالیت تعاونی ها اعلام نمود.
البرز محمــدی مدیر عامل صندوق ضمانت ســرمایه گذاری تعاون در 
کارگاه آموزشــی مدیران ستادی و استانی بانک توســعه تعاون اظهار 
داشــت: همکاری بانــک و صندوق به عنــوان دو رکن توســعه ای در 

فرآیندهای تامین مالی بخش تعاون حائز اهمیت است.
وی افزود: بخش تعاون ظرفیتی مهم برای پیشــبرد بسیاری از برنامه 
های توسعه ای و پیشرفت کشور می باشــد و بسترسازی برای تسهیل 
فعالیت تعاونی ها از وظایف نهادهای توســعه ای بخش محســوب می 

شود.
محمدی خاطر نشــان کرد: ارائه خدمات صدور ضمانت نامه بر بســتر 
الکترونیک و مبتنــی بر فضای دیجیتــال از برنامه هــای پیش روی 

صندوق ضمانت سرمایه گذاری تعاون است.
وی تصریح نمود: از شبکه شــعب بانک توســعه تعاون انتظار می رود 
در ارجاع پرونده های تســهیلاتی جهت صدور ضمانت نامه از ســوی 
صندوق اهتمام کافی داشته باشــند تا هم افزایی بانک و صندوق برای 
تکمیل فرآیندهای مالی بخش تعاون به نحو مناسب تری محقق گردد.

معاونت مالی و سرمایه گذاری پست بانک ایران خبر داد 
امکان استعلام مبالغ مسدود شده حساب ها 

بابت چک برگشتی فراهم شد
معاونت مالی و ســرمایه گذاری پســت بانک 
ایران با انتشــار اطلاعیه ای به شــعب بانک در 
سراسر کشــور از امکان استعلام مبالغ مسدود 
شده حساب ها بابت چک برگشــتی از سایت 
رســمی بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 

خبر داد.
بــه گــزارش اداره کل روابط عمومی پســت 
بانک ایران، این اطلاعیه که بر اســاس نامه شــماره ۶۴۰۳۷/۰۱ مورخ 
۱۴۰۱/۳/۱۷ بانک مرکزی ج.ا.ا منتشر شده است، با آغاز به کار سامانه 
محچک )مسدودسازی حســاب صادرکننده چک برگشتی( از تاریخ 
هفتم خردادماه در شــبکه بانکی کشــور، امکان اخذ اســتعلام مبالغ 
مسدود شــده حســاب ها بابت چک برگشتی در ســایت رسمی بانک 
مرکزی ج.ا.ا به آدرس www.cbi.ir و همچنین ایســتگاه کاری صیاد 
پرتال بانک مرکزی و در زیر شــاخه ســما چک برای شعب و باجه های 
بانکی روستایی در دسترس قرار داد.بر اســاس این گزارش، در سامانه 
محچک، در صورت کســری موجوی حســاب جاری فرد صادرکننده 
چک نزد بانک، مبلغ مورد نظر از ســایر حســاب های شخص در همان 
بانک برداشت شــده و به ذی نفع چک پرداخت می شــود.این سامانه 
در صــورت عدم تامیــن مبلغ در همان بانک، حســاب های شــخص 
صادرکننده چک، در سایر بانک ها و موسسات اعتباری به مبلغ کسری 
چک، به ترتیب از بیشــترین به کمترین مانده، مسدود و سپس مراحل 

قانونی از طریق قوه قضاییه پیگیری خواهد شد.

عضو هیأت مدیره بیمه تعاون مطرح کرد
افزایش سرمایه از محل آورده نقدی سهامداران 

بیانگر اعتماد به آینده مطلوب شرکت بود
عضو هیأت مدیره بیمه تعاون، افزایش سرمایه 
از محل آورده نقــدی ســهامداران را حاصل 
اعتماد این افراد به روند فعالیت شــرکت و نیز 

آینده آن دانست.
به گــزارش روابــط عمومــی بیمــه تعاون، 
محمدصالــح چیت گران، عضــو هیأت مدیره 
بیمه تعاون با توجه به تأیید افزایش ســرمایه 
صورت گرفته شــرکت اعلام کرد: افزایش سرمایه حالت های مختلفی 
داشته که یکی از آنها افزایش از طریق آورده های نقدی است که سبب 
وارد شدن پول نقد در شریان های اجرایی شرکت می شود و با توجه به 

آن می شود سرمایه گذاری هایی صورت پذیرد.
او تأکید کــرد: یکی از دلایلی که مدیران غالباً ریســک های ســرمایه 
گذاری در حوزه های خاص را نمی پذیرند، مــواردی چون کوتاه بودن 
دوره مدیریتی و نیز عدم تمایل ســرمایه گذاران و سهامداران در حوزه 
سرمایه گذاری های نوین همچون استارت آپ ها و نیز محدودیت های 

موجود در آیین نامه ۹۷ است.
بر این اســاس مدیــر نیز ترجیــح می دهد تا ســرمایه گــذاری های 

محدودتری انجام دهد.
عضو هیأت مدیره بیمه تعاون ادامه داد: خوشــبختانه موفق شدیم تا با 
افزایش ســرمایه گذاری از محل آورده های نقدی سهامداران هم پول 
نقد را به شریان های اصلی شرکت وارد کرده و هم زمینه قبولی اتکایی 
را فراهم کنیم که خود عامل اثرگذاری است که به ویژه در بخش اموال 

می تواند یاریگر شرکت باشد.
او همچنین توضیــح داد: در طرح توجیهی افزایش ســرمایه مطرح 
شده بود که گســترش املاک در دســتور کار قرار گرفته و با توجه به 
بزرگ تر شدن ساختار شــرکت نیاز بود تا خرید ملکی برای گسترش 
فضای اداری تهیه شــده و هم اکنون نیز این پــروژه در حال تکمیل 

است.
چیت گران تأکید کرد: بحث ســرمایه گذاری از دیگر موارد اشــاره 
شده در این طرح بود که با اســتفاده از آن می توانم مسیری را پویاتر 

پیود.
عضو هیأت مدیره بیمه تعاون همچنین تشــریح کــرد: رتبه اعتباری 
شرکت نیز در پی این افزایش ســرمایه ارتقاء پیدا کرده و سبب خواهد 
شــد تا با اســتفاده از آن بتوان به حوزه های بزرگ تری ورود کرده و در 

نتیجه شهرت و برند شرکت را نیز برجسته تر ساخت.
او در ادامه اذعان داشت: وقتی که سهامداران در فرایند افزایش سرمایه 
شرکت حضور پیداکردند و قبول کردند که آورده نقدی شان را برای این 
کار در اختیار بگذارند بیانگر آن اســت که به وضعیت و فعالیت شرکت 

اعتماد داشته و به آینده آن نیز امیدوار است.

 وحید شمسایی به خانواده بزرگ 
بیمه دی پیوست

وحید شمســایی، آقای گل فوتســال آســیا، 
با دریافت بیمه نامه شــخص واحــد خود، به 

خانواده بزرگ بیمه دی پیوست.
به گزارش روابط عمومی شــرکت بیمه دی؛ 
طی مراســمی با حضور تنی چند از مدیران 
ســتادی و همچنیــن مدیرعامل شــرکت 
خدمات بیمه ای امید بنیــان دی و در محل 
ساختمان این شرکت، وحید شمســایی با دریافت بیمه نامه شخص 
واحد خود )درمان تکمیلی انفرادی( از مدیرعامل شرکت امید بنیان 

دی، به عضویت خانواده بزرگ مشتریان بیمه دی در آمد.
بیمه درمــان تکمیلی انفــرادی با عنوان »شــخص واحــد«، یکی از 
محصولات شرکت بیمه دی اســت که با هدف حمایت از افرادی است 
که به دلیل عضو نبودن در سازمان یا شرکت های بیش از ۵۰ نفر، مانند 
ورزشکاران، مشــاغل خانگی، دانشــجویان، و… امکان دریافت بیمه 

درمان تکمیلی را ندارند.
در ادامه این مراسم، وحید شمســایی ضمن ابراز خرسندی، از رویکرد 
شرکت بیمه دی در خصوص ورزشکاران تقدیر نمود و تداوم آن را باعث 

ایجاد انگیزه در جوانان دانست.
گفتنی اســت شــرکت بیمه دی با تکیه بر مســئولیت اجتماعی خود 
همواره نقش حمایتگری خود را در قبال ورزشکاران و تیم های ورزشی 

ایفا نموده است.

مدیرعامل در گیلان اعلام کرد
وم ایجاد شبکه ارتباطی قوی برای شناخت  لز

دقیق نیازهای مشتری
در ســفر مدیرعامل بیمه میهن و هیأت همراه 
به رشــت، روند فعالیت های بیمه ای شــعبه 
گیلان، وضعیت عملکرد، تعاملات و همکاری 
های آن با بیمه گــذاران و بخش های مختلف 

استان، مورد بررسی و ارزیابی قرار گرفت.
به گزارش روابــط عمومی؛ رســول آریان پور 
در بازدیــد از این شــعبه و دیدار بــا همکاران 
و نمایندگان اســتان گیلان بر لزوم توجه به راهبردهــا و تکالیف مورد 
نظر، مســئولیت پذیری، افزایش کارایی و بهره وری، بازاریابی و جذب 

پورتفوی متوازن در جهت رشد و تعالی بیمه میهن تاکید کرد.
مدیرعامل با قدردانی از زحمات رئیس، پرسنل و شبکه نمایندگان این 
شــعبه، سیاســت ها و اهداف راهبردی را مورد توجه قرار داد و ضمن 
تأکید بر تلاش مضاعف برای اجرای دقیق برنامه های تکلیفی و تحقق 
حداکثری اهداف، گفت: بیمه میهن در شــرایط فعلــی باید گام های 
بلندی در راستای افزایش کارایی و بهره وری در تمام شاخص ها بردارد 
و زمینه رشــد و تعالی خود و رضایتمندی بیش از پیش مشــتریان را 

فراهم نماید.
آریان پور ایجاد شــبکه ارتباطی قوی برای شــناخت دقیق مشتری و 
نیازها و انتظارات او را مــورد تاکید قرار داد و گفت مشــتری مداری و 
جلب رضایت مشتریان از عوامل موفقیت یک مجموعه اقتصادی است 
ولذا تعامل، ارتباط و مراودات مطلوب و مســتمر با صاحبان کسب و کار 
و نهادهای جامعه و نیز با مشــتریان و بیمه گذاران بزرگ که سودآورتر 
و ارزش آفرین هستند، بســیار موثر است و تاثیر بســزایی در افزایش 
پرتفوی و سهم از بازار دارد و بستر مناسبی برای رضایتمندی مشتریان 

فراهم می سازد.
در این دیدار همچنین مسائل و مشــکلات این شعبه و نمایندگان 
مورد بررســی قرار گرفت و پیشــنهادها و راهکارهــای لازم ارایه 

گردید.
مدیرعامل بیمه میهن همچنین در این ســفر با مدیرکل و مســئولان 

بنیاد مسکن استان گیلان دیدار و گفتگو کرد. 
آریان پور گفت بنیاد مسکن یکی از مشتریان بزرگ ماست که از لحاظ 
راهبردی مهم و برجســته اســت و خدمات دهی مطلوب و رسیدگی و 
تأمین نیازهای بیمــه ای آنان از جهات مختلف بــرای ما حائز اهمیت 

است. 
در این دیدار طرفین بر رفع موانع احتمالی در مســیر سرویس دهی و 

توسعه و گسترش همکاری ها تاکید کردند.
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 محوله ترانزیتی روسیه از طریق ایران به هند می رسد

ونق ترانزیت خارجی در مسیر کریدور  آغاز ر
شمال-جنوب

خریدار   برای نخســتین بــار محموله ترانزیت 
چندوجهی از روســیه به هند مســیر خــود را از 
 INSTC طریق کریدور شمال-جنوب موسوم به
آغاز کرد و اکنون در بندرعبــاس دو کانتینر ۴۰ 
فوتی تحویل و بار در ادامه از طریق آب های ایران 

به سواحل غرب هند ارسال خواهد شد.
 با عبور آزمایشــی دو محموله کانتینر ۴۰ فوتی از 
کریدورِ شمال -جنوب  توسط شرکت کشتیرانی 
جمهوری اســلامی ایــران نخســتین محموله 
ترانزیت چندوجهی از مبدأ روسیه به مقصد هند 
از طریق ایران ارسال و کریدور شمال-جنوب بعد 

سال ها مذاکره و رایزنی فعال شد.
محموله ذکرشــده شــامل ۲ کانتینر ۴۰ فوتی 
محموله »لمینیت چوب« و تناژ ۴۱ تن، به صورت 
آزمایشی از مبدأ »سن پترزبورگ« واقع در روسیه 
به راه افتاده و پس از انتقال به بندر آســتاراخان از 

طریق دریای خزر وارد ایران می شود.
این محموله چند تنی که اکنــون به بندرعباس 
رسیده، قرار است در طی مســیر بعدی از طریق 

خلیج فارس به سواحل غربی هند برسد.
عملیات ترانزیتی ذکرشده توسط دفتر منطقه ای 
نمایندگی کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
در کشور روسیه )شــرکت حمل ونقل بین المللی 
ITS(  بــا همکاری شــرکت های لجســتیکی 
زیرمجموعه کشــتیرانی ایران، در حــال انجام 
است.»امیرحســین ناظمــی« نماینــده دفتر 
نمایندگی کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
در روسیه امروز )شــنبه( در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایرنا درباره نقش ایران در فعال شــدن 
کریدور شــمال- جنــوب، گفت: ســابقه تلاش 
برای فعال شــدن این کریدور به سال های ۱۹۹۰ 
بازمی گردد. در ســال ۲۰۰۰ بحث مجددی برای 
عبور بار از این مســیر با صدور بارنامه سراســری 
انجام شد و آخرین بار در شــهریور ۱۳۹۷ وزرای 
حمل ونقل سه کشور ایران، هند و روسیه در سن 
پترزبورگ توافقاتی داشــتند، اما به دلیل کمبود 
زیرســاخت های ریلی، جاده ای و بندری  و عدم 
هماهنگی بین دســتگاه های مربوطــه اجرایی 

شدن این کریدور انجام نشده بود.
وی توضیح داد: یکی از اهداف اصلی در شش ماه 
گذشته فعال کردن این کریدور بود، چراکه نقش 

حیاتی برای کشتیرانی ایران دارد. اولویت کاری 
دفتر نمایندگی کشــتیرانی جمهوری اســلامی 
ایران در روســیه نیز همین مهم بود تا بتوانیم از 
مناطق مختلف روسیه مثل مسکو از طریق دریای 
خزر کالاها را به چین و هند ارســال کنیم. بحث 
اصلی هم ارسال بار به هند بود تا بتوانیم انتقال بار 
از ســواحل غربی هند را به سمت روسیه و آسیای 
مرکزی و اروپا از طریق آب هــای ایران در برنامه 
داشته باشــیم.به گفته ناظمی در چند ماه اخیر 
با هماهنگی با ســازمان های ذی ربط و مجموعه 
کشتیرانی هم زمان جلسات مختلف در روسیه با 
»فورواردها« و شــرکت ها مذاکرات زیادی انجام 
شد. برای فعال شــدن این کریدور لازم بود تا هم 
در بازاریابــی و هم در عملیــات هماهنگی انجام 

شود.
نماینــده دفتر نمایندگی کشــتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران در روســیه توضیح داد: سرانجام 
با مذاکرات چندجانبه تجاری و سیاســی قرار بر 
این شد تا دو محموله کانتینری به صورت پایلوت 
از این کریدور عبور آزمایشــی داشــته باشند و با 
شناسایی مشکلات در این مســیر بارهای بعدی 

در حجم و اندازه بیشتر حمل شود.
به گفته وی، کشــتیرانی یک دفتر نمایندگی در 
»آستاراخان« روسیه دارد و بازاریابی توسط این 
دفتر انجام و نهایتاً بار کانتینری از مبدأ روسیه به 
هند حمل شد. هدف ایران این است که حمل بار 

حدود ۲۵ تا ۳۰ روز طول بکشد
وی درباره اینکه حمل این بــار چه تفاوتی با عبور 
بار در ســال های گذشــته از این کریــدور دارد، 
گفت: قبلًا این طور بود کالا از طریق کانال ســوئز 
به سمت روســیه می رفت اما این کریدور کاهش 
۴۰ درصدی زمان حمل ونقل را عائد تمام کشورها 
می کند. این زمان بســته به اینکه بار از کدام شهر 

روسیه در این مسیر حمل شود در تغییر است.
به گفتــه نماینده دفتــر نمایندگی کشــتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران در روسیه پیش تر حدود 
۴۵ روز حمل بار طول می کشید و حالا به ۳۰ روز 
کاهش یافته است و تا ۴۰ درصد هزینه  حمل نیز 

کاهش یافته است.
ناظمی خبر داد: امروز هر دو کانتینر به بندرعباس 
رسیده اســت و توانســتیم بار را تحویل بگیریم و 

امیدواریم در زمان پیش بینی شــده بار به سمت 
بندر موردنظر در هند برسد.

آغاز رونق ترانزیت خارجی در مسیر 
کریدور شمال- جنوب

به گفتــه این فعال حــوزه ترانزیت بــا توجه به 
توافقات انجام گرفته در مورد حمل حجم زیادی 
از محمولات از سمت روســیه و بلاروس به هند 
از طریق بنادر آســتاراخان، ایــن محموله آغاز 
رونق ترانزیت خارجی در مســیر کریدور شمال 
- جنوب تلقی می شود و در آینده نزدیک شاهد 
شــکوفایی در حوزه ترانزیت کالا و درآمدزایی 
برای دولت های روســیه و ایران  و هند خواهیم 
بود.وی درباره زمان و مســیر حمل این بار ادامه 
داد: کشتی بین بندر آســتاراخان و انزلی تقریباً 
ســفری ۴ روزه در دریای خزر انجــام می دهد و 
ســپس یک زمــان هفــت روزه از خلیج فارس تا 
سواحل غربی هند در سفر است و مجموعاً حدود 
۱۲ روز آبی طول می کشــد تا به هند برسد و سایر 

زمان ها مربوط به حمل در مسیر خشکی است.
 نماینــده دفتر نمایندگی کشــتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران در روسیه اضافه کرد: کشتی از بندر 
آستاراخان تا انزلی و از انزلی به سمت بندرعباس 
و بعد از رســیدن بــه بندرعباس بــا کامیون ۴۸ 
ساعت در مســیر است و ســپس از بندرعباس تا 

هند سفر هفت روزه طی خواهد شد.
به گفته ناظمی این پــروژه ترانزیت چندوجهی 
است؛ بدین معنا که دو حمل دریایی، یکی حمل 
دریایــی خزر و دیگــری حمل جنوب را شــامل 
می شود و توســط یک بارنامه سراسری از طریق 
ترکیب خشــکی و دریا انجام و کشــتی به مقصد 
می رســد. این بار طی چند ســال اخیر به صورت 
مرحله ای و نــه با یک بارنامه سراســری ترانزیت 

می شده است.
کاهش هزینه های حمل شــامل هزینــه بنادر و 
گمرک، کاهش مدت زمان ماندگاری کانتینرها، 
سرعت در تحویل کالا؛ حذف خطر صاحبان کالا 
در حمل داخلی کانتینر پر و خالی، ســند حمل 
معتبر جهت مســائل حقوقی و جبران خســارت 
احتمالی، تســریع در عملیات بانکــی و افزایش 

اعتبار تجاری از مزایای بارنامه سراسری است.

رفاه

جناب آقــای دکتــر محمدرضا 
نمــازی مدیرعامــل شــرکت 
فروشگاه های زنجیره ای رفاه، در 
پی ادامه روند قدرتمند توســعه 
شــتابان، یکــی از فاخرتریــن 

فروشگاه های رفاه را افتتاح کرد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی 
شرکت فروشگاه های زنجیره ای 
رفاه؛ پنجشــنبه بیست و ششم 
خردادمــاه، مراســم باشــکوه 
افتتاحیه فروشگاه هایپر سی تی 
استار، با حضور جناب آقای دکتر 
محمدرضــا نمــازی مدیرعامل 
شرکت فروشگاه های زنجیره ای 
رفاه، جمعی از مدیران عالی رتبه  
فروشگاهی،  اســتانی،  ستادی، 
مقامــات و مســئولان دولتی و 
اســتانی و همچنین همــراه با 
استقبال پرشــور مردم خونگرم 

شهر مشهد برگزار شد.
اجــرای کمدین، اجــرای گروه 
موســیقی زنــده، آتش بــازی، 
برش کیک و روبان و ســخنرانی 
مسئولان از بخش های دیگر این 

آیین بود.
فروشگاه فاخر هایپر رفاه سی تی 
اســتار از شــعبات نوین و به روز 

خانواده بزرگ رفاه عضو قدیمی 
صنعت خــرده فروشــی میهن 
عزیزمان ایران، در راستای تحقق 
هدف والای توســعه شــتابان، 
با مســاحت بیش از ۵۰۰۰ متر 
مربع در مجتمع تجاری تفریحی 
بزرگ سی تی استار با اشتغالزایی 
جوانان مجــرب و متخصص و با 
رقم ســرمایه گذاری قابل توجه 
در راســتای حمایــت از تولید 
داخلی، برخــورداری از امکانات 
فروشــگاهی روز دنیــا و همگام 
بــا رقبای بیــن المللــی، دارای 
بخش های متنــوع چون فروش 
کالاهای داخلی با کیفیت همراه 
با تخفیفــات ویــژه در روزهای 
ســخت اقتصــادی کشــور و با 
هــدف حمایت از تولیــد ایرانی، 
ســبزیجات تازه، نان و شیرینی، 
لبنیــات تــازه، قصابــی، لوازم 
خانگــی، پارکینــگ اختصاصی 
و… به طور رســمی آغاز به کار 
کرد.مرکــز خرید و ســرگرمی 
سیتی استار با قرارگیری در قلب 
منطقه تجاری گردشگری سپاد و 
با دسترسی های آسان از حاشیه 
کمربندی شــهر مشــهد یکی از 

شــاخص ترین مراکز خرید شهر 
مشهد می باشد.

سیتی اســتار با معماری مدرن 
و طراحــی خلاقانــه فضاهــای 
عمومی در زمینی به مســاحت 
۹۴۰۰ متــر مربــع و زیربنــای 
۷۲۰۰۰ متر مربع توسط شرکت 
توسعه عمران ستاره شهر پاژ در 

حال احداث می باشد.
ایــن مجموعــه در ۹ طبقــه 
شــامل ۲۳۰ واحــد تجــاری، 
پارکینگ های مســقف و روباز، 
رفــاه،  فاخــر  هایپرمارکــت 
فودکــورت، فودویلیــج، مینی 
سیتی )شهر کوچک(، شهربازی، 
چرخ و فلک، رســتوران و کافی 
دیواره های  متعدد،  شــاپ های 

صخره نوردی و باغ بام می باشد.
وجود نورگیرهــای متعدد و دید 
مرکزی وســیع، به زیبایی فضای 
داخلی پروژه افزوده و نورپردازی 
فوق العــاده، جلوه بــی بدیلی به 
منظره شــب این بنــای بزرگ 

می بخشد.
پیش بینی ورودی های متعدد در 
این پروژه و مجاورت با بزرگراه، به 
سهولت دسترســی شهروندان و 

مســافران می انجامد. هم جواری 
بــا بوســتان و فضای ســبز در 
ضلع شــرقی پــروژه و در نهایت 
مجــاورت با پارکینــگ عمومی 
با ظرفیت بیــش از ۲۵۰ خودرو، 
از دیگر مزیت های مرکز خرید و 
سرگرمی سیتی اســتار به شمار 

می رود.
مرکز خرید و ســرگرمی سیتی 
اســتار بــا ایجــاد جاذبه هــای 
کم نظیــر خــود، بــا بالاترین 
اســتانداردهای بیــن المللــی 
شــامل تلفیق هنرمندانه  چرخ و 
فلک با ســاختمان مرکز خرید، 
شهر بازی شــهر کوچک ) شهر 
مشاغل کودکان (، کافی شاپ ها، 
فودکورت هــا و رســتوران های 
متنــوع، دیواره هــای صخــره 
نــوردی، هایپرمارکــت بزرگ و 
فاخر رفاه به وســعت ۵۰۰۰ متر 
مربع و حضور برندهــای معتبر 
داخلی و خارجی، خدماتی کامل 
و متنوع و با بهتریــن کیفیت به 
مجاوران و زائــران حضرت امام 

رضا علیه السلام ارائه می نماید.
این روزها از خانه تا فروشگاه های 

زنجیره ای رفاه راه دوری نیست.

 سی تی استار افتتاح شد

بیمهبانک


